
دبیر شورای پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم  :

کارت سوخت وسایط نقلیه توقیفی مسدود می شود

توسط شهرداری قم صورت می گیرد؛

 ایجاد ۱۰ مرکز عرضه دام و ۵ مرکز 
ذبح شرعی در عید قربان
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رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم اعلام کرد:

 قم در وضعیت 
هشدار کرونایی 
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تعداد بیماران بدحال دو برابر شده است
زنگ خطر به صدا درآمده است 

معاون خدمات شهری شهرداری قم خبرداد:

افتتاح ۱۰۰ بوستان شهری 
در ۴ سال گذشته

۲۵میلیون مترمربع فضای سبز در شهر قم وجود دارد

آخرین وضعیت پرونده محمدعلی نجفی

استاندار قم اهمیت تولید، اشتغال و رفع موانع واحدهای صنعتی 
که  کرد  تاکید  استان  مسئولان  همه  به  و  داد  قرار  توجه  مورد  را 
پشتیبان تولید باشند.  بهرام سرمست روز سه شنبه در بازدید از 
شهرک صنعتی شکوهیه استان قم خاطرنشان کرد: بازدید میدانی 
دغدغه های  و  مشکلات  رفع  و  تولیدی  و  صنعتی  واحدهای  از 
اظهار  وی  است.  استان  مهم  کاری  برنامه های  از  تولیدکنندگان 
داشت: امروز از یک شرکت تولیدی سلامت محور در تولید قرص 

جوشان، واحد تولید تجهیزات ساختمانی و همچنین یک واحد

شهردار قم از تلاش برای تامین مالی پروژه تقاطع غیر همسطح 
بلوار فردوسی و بلوار پیامبر اعظم)ص( برای تکمیل این پروژه در 
شهریور امسال خبر داد. دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد در جلسه 
شورای اسلامی شهر قم در رابطه با لایحه کاهش بودجه تقاطع 
غیر همسطح بلوار فردوسی و بلوار پیامبر اعظم)ص( که مورد 
انتقاد یکی از اعضای شورای اسلامی شهر بود، اظهار داشت: این 
جا به جایی بودجه به صورت موقت است و در لایحه بعدی بودجه 

این پروژه را افزایش خواهیم داد. شهردار قم با اشاره به

استاندارقم تاکید کرد: 

بانک ها به موقع نقدیندگی 
واحدهای تولیدی را تامین کنند

شهردار قم  خبرداد:

تکمیل تقاطع فردوسی و بلوار 
پیامبر اعظم)ص( در شهریور ماه
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روزنامه
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 مدیرعامل شرکت گاز استان قم گفت: ۱۴ شهرک صنعتی این استان از نعمت گاز 
بهره مند هستند و گازرسانی به ۲ شهرک صنعتی نیز در حال مطالعه و بررسی است.

علیرضا نصیری افزود: گازرسانی به فاز سه توسعه شهرک شکوهیه و فاز ۲ شهرک 
صنعتی محمودآباد نیز در دست اقدام است. وی با بیان این که تنها نیروگاه استان نیز 
از نعمت گاز برخوردار است، اضافه کرد: شکوهیه، محمودآباد، سلفچگان، منطقه ویژه 
اقتصادی سلفچگان، نیزار، طغرود، ورجان، دستجرد، خورآباد، کوثر، چاپ و نشر، لبن، 

قنوات و دامشهر شهرک های صنعتی فعال و بهره مند از گاز استان قم می باشد.

مسئول امور سرمایه گذاری شهرداری قم گفت: بلوار پیامبر اعظم)ص( به طول 
7 کیلومتر است که ۱۱۴ بلوک بر روی آن تعریف شده و بسته های سرمایه گذاری 
مختلف اقامتی و تجاری در این محدوده قابل پیگیری است. محمدرضا معرفت بلوار 
پیامبر اعظم)ص( را مهم ترین محور سرمایه گذاری در قم معرفی کرد و اظهار داشت: 
بلوار پیامبر اعظم)ص( به طول 7 کیلومتر است که ۱۱۴ بلوک بر روی آن تعریف شده 
و بسته های سرمایه گذاری مختلف اقامتی و تجاری در این محدوده قابل پیگیری 

است. مسئول امور سرمایه گذاری شهرداری قم با بیان اینکه عمده سرمایه گذاری

مدیرعامل شرکت گاز استان قم:

۱۴ شهرک صنعتی قم از نعمت گاز بهره مند است
مسئول امور سرمایه گذاری شهرداری قم اعلام کرد :

بلوار پیامبر اعظم)ص( مهمترین بستر سرمایه گذاری 
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در راستای تحقق اهداف دولت با اختیارات حاصله 
ایران؛ لایحه  از قانون اساسنامه شرکت ملی نفت 
اجرای  برای  اراضی  تملک  و  خرید  نحوه  قانونی 
نظامی دولت مصوب13۵8و  و  طرحهای عمرانی 
قانونی عرصه  سایر مقررات موضوعه قصد تملک 
ایستگاه تقلیل فشار گازروستای بیدهند در ابعاد 
متر  به مساحت ۲04  مربع مجموعاً  متر   1۲×17
مربع را طبق نقشه ذیل دارد. به همین منظور از کلیه 
حق/مالکیت  مدعی  حقوقی  و  حقیقی  اشخاص 
تقاضا دارد جهت کسب اطلاع از موقعیت ایستگاه 
و رفع هر گونه ابهام با همراه داشتن اصل مدارک 
مالکیت و حقوق قانونی ظرف مدت 1۵ روز از تاریخ 
شرکت  این  حقوقی  امور  به  آگهی  دومین  انتشار 
مستقر در ساختمان مرکزی به نشانی قم خیابان 
امام خمینی- حد فاصل میدان امام خمینی )ره( 
و میدان شهید زین الدین کوچه شماره 18 مراجعه 
نمایند . بدیهی است در صورت استنکاف از واگذاری 
و عدم مراجعه در ملت مقرر، برابر قوانین و مقررات 

اقدام خواهد شد.

آگهی تملک زمین ایستگاه تقلیل فشار گاز روستای بیدهند )نوبت اول(

شماره مجوز۱399/۲۲۲5

در راستای تحقق اهداف دولت  با اختیارات حاصله 
از قانون اساسنامه شرکت ملی نفت ایران ؛ لایحه 
اجرای  برای  اراضی  تملک  و  خرید  نحوه  قانونی 
نظامی دولت مصوب13۵8و  و  طرحهای عمرانی 
قانونی عرصه  سایر مقررات موضوعه قصد تملک 
ایستگاه تقلیل فشار گازروستای دولت آباد در ابعاد 
۲04متر  مساحت  به  مجموعاً  مربع  17×1۲متر 
مربع را طبق نقشه ذیل دارد.به همین منظورازکلیه 
حق/مالکیت  مدعی  حقوقی  و  حقیقی  اشخاص 
تقاضا دارد جهت کسب اطلاع از موقعیت ایستگاه 
و رفع هر گونه ابهام با همراه داشتن اصل مدارک 
مالکیت و حقوق قانونی ظرف مدت 1۵ روز از تاریخ 
شرکت  این  حقوقی  امور  به  آگهی  دومین  انتشار 
مستقر در ساختمان مرکزی به نشانی قم خیابان 
امام خمینی- حد فاصل میدان امام خمینی )ره( 
و میدان شهید زین الدین کوچه شماره 18 مراجعه 
نمایند. بدیهی است در صورت استنکاف از واگذاری 
و عدم مراجعه در مهلت مقرر ، برابر قوانین و مقررات 

اقدام خواهد شد.

آگهی تملک زمین ایستگاه تقلیل فشار گاز روستای دولت آباد)  نوبت دوم(

شماره مجوز :۱399/۲۲۲۱

شرکت گاز استان قم 

شرکت گاز استان قم 
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مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری 
قم با اشاره به ایجاد ١0 مرکز عرضه دام و 5 مرکز ذبح شرعی 
در عید قربان توسط شهرداری قم گفت: تمام اقدامات در 
راستای مصوبات ستاد ملی بحران و با رعایت پروتکل های 

بهداشتی صورت می گیرد. سید محسن میرهادی اظهار 
داشت: شهرداری قم نسبت به آذین بندی و مناسب سازی 
محیط شهری با نصب پرچم های الوان ، نورپردازی و بنرهای 

متناسب با این ایام اقدام کرده است. وی افزود:  تنظیف، 

 در نظر دارد نسبت به واگذاری)به صورت اجاره( واحد تزریقات  درمانگاه فرهنگیان واقع در میدان سعیدی 
پشت فروشگاه رفاه، درمانگاه فرهنگیان، به اشخاص واجد صلاحیت  از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )ستاد(، اقدام نماید.کلیه مراحل برگزاری مزایده، از دریافت اسنادمزایده، تا ارائه پیشنهاد متقاضیان و 
 www.setadiran.ir : بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد(، به آدرس
انجام خواهد شد. ضروری است.متقاضیان در صورت عدم عضویت قبلی،  مراحل ثبت نام در سایت مذکور 

و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را،  جهت شرکت درمزایده محقق سازند. 
* تاریخ انتشار اسناد مزایده در سامانه :چهارشنبه ساعت:۱۴ مورخ99/5/8     

*مهلت زمانی دریافت اسناد مزایده  از سایت : از تاریخ99/5/8 تا ساعت ۱9 روز یکشنبه  مورخ99/5/۱۲  
*مهلت زمانی ارائه پیشنهاد درمزایده  : از تاریخ 99/5/۱3  تا ساعت ۱9 روزچهارشنبه99/5/۲۲

*تاریخ برگزاری مزایده ) بازگشایی پاکت ها( در سامانه: ساعت ۱0 صبح روز پنجشنبه99/5/۲3
*مبلغ اجاره ماهیانه طبق نظر کارشناسی ۲0000000)بیست  میلیون ریال( و برای مدت یک سال جمعا 

۲40000000)دویست و چهل میلیون ریال(می باشد .
متقاضیان می توانند از تاریخ انتشارآگهی)نوبت اول( لغایت روز یکشنبه مورخ99/5/۱۲ از ساعت 8 صبح  

لغایت ۱۲)ظهر( با هماهنگی عوامل مستقر از مکان مزبور، به آدرس فوق الذکر بازدید نمایند.
*متقاضیان می بایست جهت شرکت در مزایده مبلغ 1۲000000)دوازده میلیون ریال ( به عنوان تضمین 
شرکت در مزایده به حساب شبا شماره IR830100004076031۲0789۵836  و شناسه واریز 94۲1
۲7۵76199999991111119000000نزد بانک ملی  بنام تمرکز سپرده هزینه ای اداره کل آموزش و 
پرورش استان قم واریز، و یا به صورت ضمانتنامه بانکی)بدون قید و شرط(به مدت اعتبار سه ماهه از تاریخ 
تشکیل کمیسیون مزایده ) قابل تمدید،(تهیه و ضمن بارگذاری در سامانه ستاد، اصل فیش واریز وجه یا 
ضمانت نامه را تا ساعت 13روز  چهارشنبه مورخ: 99/۵/۲۲ به کارشناسی امور قراردادها، اتاق  10تحویل 

نمایند.اطلاعات تماس دستگاه مزایده گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مزایده :   
 اداره کل آموزش و پرورش استان قم ، شماره تماس: 0۲۵3۲937۵4۲مرکز تماس پشتیبانی سامانه 

ستاد : 0۲1- 41934
تبصره مهم:در صورت مصادف شدن آخرین روز دریافت اسناد  و یا روز جلسه کمیسیون با تعطیلی غیر منتظره ، اولین 

روز بعد از تعطیلی  مهلت قانونی دریافت اسناد بوده و به تاریخ جلسه کمیسیون نیز به همان میزان افزوده خواهد شد.

 اداره کل آموزش و پرورش  استان قم
آگهی مزایده)نوبت اول(

شناسه اگهی.9۲۶0۴0
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رییس جمهوری دستگاه های دولتی را موظف کرد 
بر اساس دستورالعمل های مصوب ستاد هماهنگی 
از  بخشی  عرضه  موفق  تجربه  و  دولت  اقتصادی 
سهام شستا در بورس، واگذاری سهام کارخانجات 

و دارایی های خود را تسریع کنند. 
روز  روحانی  حسن  حجت الاسلام والمسلمین 
اقتصادی  هماهنگی  ستاد  جلسه  در  سه شنبه 
با مدیران صنایع  پیرو نشست روز گذشته  دولت، 
مسیر  موانع  برخی  طرح  و  فولاد  و  پتروشیمی 
مشکلات،  این  رفع  برای  درخواست  و  فعالیت ها 
نمی دهیم چرخه  اجازه  به هیچ وجه  تاکید کرد: 
تولید و تجارت کشور گرفتار بروکراسی و مشکلات 
شود. همه دستگاه ها موظف به رفع این موانع و 

ایجاد هماهنگی حداکثری هستند.
اقتضائات  منظر  از  چه  افزود:  جمهوری  رییس 
توسعه و پیشرفت اقتصادی کشور و چه از جهت 
کشور،  امروز  پیچیده  و  خاص  شرایط  الزامات 
میان  هماهنگی  ایجاد  و  قواعد  اصلاح  با  باید 
و  برطرف  سرعت  به  موانع  این  دستگاه ها،  همه 
دستورالعمل های جدید با شفافیت به همه بخش ها 

ابلاغ شود.
در  شده  مطرح  مباحث  به  اشاره  با  روحانی 
خصوص عرضه سهام شرکت های دولتی در بورس 
از  که  خوبی  برنامه ریزی های  و  طراحی   با  گفت: 
است،  گرفته  انجام  مختلف  دستگاه های  سوی 

می توان امیدوار بود بورس کشور در مسیر حرکتی 
راستای  در  که  فرآیند  این  باشد.  پایدار  و  منطقی 
مردمی سازی اقتصاد کشور و هدایت نقدینگی به 
سمت بازار سرمایه است، میتواند تولید کشور را نیز 

رونق ببخشد.
را  دولتی  دستگاه های  تمامی  جمهوری  رییس 
دستورالعمل های  و  قواعد  اساس  بر  کرد  موظف 
مصوب ستاد در خصوص واگذاری سهام کارخانجات 

در بورس، اقدامات خود را تسریع بخشند.
روحانی از وزارت امور اقتصادی و دارایی خواست 
با توجه به سرمایه گذاری گسترده ای که در سال های 
اخیر در شرکت های بزرگ کشور شده و ارزش سهام 
دولت در این شرکت ها افزایش یافته است، واگذاری 
بخشی از سهام دولت در بورس را به طور منظم و 
ادامه  شده  زمان بندی  برنامه  اساس  بر  و  مستمر 

دهد.
روحانی با اشاره به نقش تعیین کننده شرکت های 
بزرگ دولتی در سرعت بخشیدن به عرضه سهام 
عرضه  موفق  تجربه  به  توجه  با  افزود:  بورس  در 
سایر  اخیر،  ماه های  در  بزرگی  شرکت های  سهام 
شرکت های بزرگ نیز می توانند این تجربه را تکرار 
کنند. در این جلسه وزارت خانه های صنعت، معدن 
وتجارت و اقتصاد و دارایی و بانک مرکزی گزارش 
اقدامات خود در خصوص تسریع در ترخیص کالاها 
هماهنگی  ستاد  مصوبات  اساس  بر  را  گمرک  از 

اقتصادی دولت ارائه کردند.
همچنین فرآیند آزادسازی ارزهای بلوکه شده در 
کشورهای دیگر نیز در این جلسه مطرح و مقرر شد 
وزارت امور خارجه، بانک مرکزی و وزارت صمت، با 
استفاده از ساز و کارهای تجاری، حقوقی و سیاسی 
برای آزادسازی این منابع ارزی اقدامات خود را ادامه 

دهند.

رئیس سازمان حج وزیارت :

ارز زائران حج ۹۹ برای سال آینده
 حفظ می شود 

رئیس سازمان حج وزیارت اعلام کرد: با موافقت هیات دولت، ارز اختصاص یافته برای 
زائران حج 99 به صورت سپرده برای حج سال آینده باقی خواهد ماند. 

علی رضا رشیدیان روز سه شنبه در نشست شورای برنامه ریزی و هماهنگی بعثه 
مقام معظم رهبری و سازمان حج و زیارت که به ریاست حجت الاسلام والمسلمین سید 
عبدالفتاح نواب نماینده ولی فقیه درامور حج و زیارت تشکیل شد، افزود: با توجه به 
موافقت دولت، هزینه ارزی زائرانی که امسال ثبت نام کرده و وجه آن را به صورت کامل 

واریز کنند برای حج آینده افزایش نخواهد یافت.  
دراین جلسه قربان میرزایی سرپرست معاونت توسعه مدیریت و منابع سازمان حج و 
زیارت  با بیان اینکه وجه دریافتی از مرحله اول ثبت نام زائران امسال برای خرید دو 
سوم دلار مورد نیاز تهیه و به حساب بانک مرکزی واریز شده است، گفت: مبلغ ریالی 
برای خرید باقیمانده هزینه ارزی از محل دریافت مرحله دوم وجه ثبت نام زائران تامین 

خواهد شد.
اکبر رضایی سرپرست معاونت حج و عمره سازمان حج و زیارت هم در این رابطه افزود: 
برای دریافت مرحله دوم وجه ثبت نام در روزهای آینده اطلاع رسانی انجام خواهد شد و 

زائران برای واریز این مبلغ آمادگی داشته باشند.
در ادامه این جلسه، نماینده ولی فقیه در امور حج و زیارت خواستار اطلاع رسانی به 
زائران، مدیران و روحانیون کاروان ها دراین خصوص شد و اقدامات و پیگیری های انجام 

شده را  در جهت حفظ حقوق زائر دانست.
حجت الاسلام و المسلمین نواب با اشاره به اینکه ششم ذیحجه ماه یادآور سالروز حج 
خونین است، اظهار داشت: در سال 66 جمع زیادی از ضیوف الرحمان که میهمان 
به شهادت  با دستور سران کشور عربستان  بودند،  الهی  امن  پروردگار در سرزمین 

رسیدند.
وی همچنین با گرامیداشت سالروز شهادت امام باقر)ع( افزود: امام باقر و فرزند 
بزرگوارشان امام صادق )علیهما السلام( احیاگر راه و روش پیامبر)ص( بودند و جهان 
اسلام بدلیل برخورداری از دانش این بزرگواران، مفتخر به داشتن فقه بسیار غنی و 

پرباری است.

وزیر بهداشت:

در ساخت واکسن کرونا از کشورهای 
مدعی عقب نیستیم 

اما  نیستیم  عقب  مدعی  کشورهای  از  کرونا  واکسن  درباره  گفت:  بهداشت  وزیر 
نمی خواهیم حرف های توهم آمیز بزنیم.

دکتر سعید نمکی در جلسه کمیته کشوری مشورتی کووید19 که با حضور تعدادی 
این که  بیان  با  شد  برگزار  بهداشت  وزارت  ساختمان  در  وزارتخانه  این  مسئولین  از 
خبرهای خوشی از واکسن کرونا داریم گفت: نمی خواهیم حرف های توهم آمیز بزنیم 
و نمی خواهیم بگوییم که تا پاییز واکسن به دست مردم می رسد، امروز فقط می توانیم 
بگوییم در ساخت واکسن از خیلی افراد دنیا که مدعی ساخت واکسن هستند عقب 
نیستیم اما چند سوال در خصوص واکسن مطرح است، اول اینکه باید ببینیم واکسن 
چه قدر روی کرونا موثر است، دوم آنکه باید بررسی شود که تزریق واکسن چقدر باید 
استمرار داشته باشد و ایمنی ناشی از واکسن چقدر استمرار دارد، آیا مانند واکسن 

آنفلوانزا می توانیم بگوییم سالی یکبار تزریق شود یا خیر؟
وی افزود: هنوز نمیدانیم که این واکسن باید ایمنی هومورال یا ایمنی سلولی یا هر دو 
را تقویت کند، هیچکس نتوانسته در دنیا به این سؤالات پاسخ بدهد، ما هنوز نمی دانیم 
واکسنی که ساخته خواهد شد چقدر ایمنی ایجاد می کند و تا چه مدت ایمنی زاست؛ 
زیرا در واکسن آنفلوانزا 30 تا 40 درصد ایمنی بخشی وجود دارد و باید دید آیا کرونا هم 
همینطور است یا خیر. همچنین باید جهش های ویروس کرونا برای ساخت واکسن مورد 
بررسی قرار بگیرند. دکتر نمکی ادامه داد: واکسن سازی کار تیمی است و استان ها باید 
اطلاعات خود را تبادل کنند تا بتوانیم جزو اولین کشورها در پیشرفت ساخت واکسن 
اعلام وجود کنیم.وی با بیان این که یک راه طولانی در پیش داریم گفت: امیدواریم 
بتوانیم تأثیر ویروس بر سایر قسمت های مختلف کشور را مدیریت کنیم. امیدوارم که با 

یک گفتمان چندسویه بتوانیم موارد را به نحو احسن مدیریت کنیم.

۲35 بیمار در شبانه روز گذشته جان باختند ؛

کرونا دوباره رکورد زد
سخنگوی وزارت بهداشت، از فوت 16 هزار و 147 بیمار مبتلا به کرونا در کشور خبر 

داد و گفت: در ۲4 ساعت گذشته، ۲3۵ بیمار کووید19 جان خود را از دست دادند. 
سیما سادات لاری، بعد از ظهر سه شنبه در ارتباط زنده تلویزیونی، به ارائه تازه ترین 

آمار کرونا در کشور پرداخت.
وی با اشاره به شناسایی ۲ هزار و 667 بیمار جدید مبتلا به کووید 19، مجموع افراد 

مبتلا در کشورمان را ۲96 هزار و ۲73 نفر اعلام کرد.
سخنگوی وزارت بهداشت، با اشاره به ۲3۵ مورد جدید فوتی در شبانه روز گذشته، 

گفت: تاکنون 16 هزار و 147 نفر از افراد مبتلا، جان خود را از دست داده اند.
وی افزود: از مجموع افراد مبتلا، ۲۵7 هزار و 19 نفر بهبود یافته اند.

لاری گفت: در حال حاضر، 390۲ نفر از بیماران کرونا در وضعیت شدید و تحت 
تهران،  استان های  گفت:  بهداشت  وزارت  سخنگوی  دارند.  قرار  ویژه  مراقبت های 
مازندران، گلستان، فارس، آذربایجان شرقی، اردبیل، اصفهان، البرز، ایلام، خراسان 
رضوی، کرمان، خراسان شمالی، سمنان، لرستان و هرمزگان در وضعیت قرمز قرار 
دارند. وی افزود: همچنین استان های آذربایجان غربی، خوزستان، بوشهر، چهارمحال 
و بختیاری، زنجان، همدان، کهگیلویه و بویراحمد، مرکزی، یزد، گیلان و قم هم در 

وضعیت هشدار قرار گرفته اند.

شهردار قم  خبرداد:
تکمیل تقاطع فردوسی و بلوار پیامبر اعظم)ص( 

در شهریور ماه
شهردار قم از تلاش برای تامین مالی پروژه تقاطع غیر همسطح بلوار فردوسی و بلوار 

پیامبر اعظم)ص( برای تکمیل این پروژه در شهریور امسال خبر داد.
دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد در جلسه شورای اسلامی شهر قم در رابطه با لایحه 
کاهش بودجه تقاطع غیر همسطح بلوار فردوسی و بلوار پیامبر اعظم)ص( که مورد 
انتقاد یکی از اعضای شورای اسلامی شهر بود، اظهار داشت: این جا به جایی بودجه به 

صورت موقت است و در لایحه بعدی بودجه این پروژه را افزایش خواهیم داد.
شهردار قم با اشاره به اینکه دغدغه های مطرح شده برای تامین مالی این پروژه مهم 
است، گفت: در این مدت اعدادی را به پروژه تزریق کردیم تا افزایش قیمت ها موجب 
رکود این پروژه نشود. سقائیان نژاد با توجه به استفاده از ظرفیت های مختلف برای 
حمایت مالی از پیمانکار این پروژه، افزود: حتی یک سری سپرده ها را آزاد کردیم که 
نقدینگی دچار مشکل نشود. وی ادامه داد: فعال کردن این پروژه برای ما بسیار مهم 
بود و کارهای زیادی انجام شد و در روزهای آینده هم لایحه ای به شورا برای تامین مالی 
پروژه ارسال خواهیم کرد. شهردار قم با اشاره به اینکه پروژه قرار است شهریورماه به شهر 
تحویل داده شود، اضافه کرد: با توجه به سیر پروژه و فشاری که ما روی پیمانکار برای 

رساندن به زمان مشخص شده داریم، حتما دچار کمبود بودجه خواهیم شد
 

معاون ارتباطات و اطلاع رسانی دفتر رییس جمهوری:

نیازمند مفاهمه ملی برای زندگی هستیم 
معاون ارتباطات و اطلاع رسانی دفتر رییس جمهوری با بیان این که نیازمند مفاهمه 
ملی برای زندگی هستیم، گفت: عقلا و شرعا حفظ جان بر مناسک و آیین مقدم است و 

هر تصمیمی با عیار جان ایرانیان و زندگی سنجیده می شود. 
علیرضا معزی روز سه شنبه در حساب کاربری خود در توییتر نوشت: عقلًا و شرعاً 
حفظ جان بر مناسک و آیین، مقدم است هر تصمیمی با عیار جان ایرانیان و »زندگی« 

سنجیده می شود. حرمتِ جان و زندگی است که تعیین کننده است.
معزی افزود: حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی رییس جمهوری چندی پیش 
از »ائتلاف ملی برای زندگی« گفته بود و اینک نیز نیازمند مفاهمه ملی برای زندگی 
هستیم. وی اظهار داشت: تغییر سبک زندگی برای سازگاری با ویروس کرونا، تغییر 

سبکِ تمامِ زندگی است من جمله آیین های مذهبی.

در مورد مسؤولان 
گذشته ها گذشته، نداریم 

مهرداد بذرپاش با وجود تمام حاشیه ها و شائبه ها در 
مورد سابقه کاری اش به عنوان رییس دیوان محاسبات 

معرفی شد. قالیباف رییس مجلس خطاب در جلسه معارفه او گفت:» هر چه بود 
گذشت از امروز عمل شما مهم است. مردم براساس عمل شما قضاوت می کنند شما 

در عمل ثابت کنید از فرزندان گام دوم انقلاب هستید.«
یاللعجب! هرچه بود گذشت؟ این جمله یعنی چه؟ یعنی تمام آنچه در مورد 
بذرپاش مطرح شده است، راست یا دروغ به بایگانی سپرده شده و دیگر قرار نیست 

به آن پرداخته شود؟
مردم چه می گویند؟ چه شد تا پای هم حزبی تان به میان آمد، گذشته ها فراموش 
شد و نگاه شما به آینده افتاد. چندی پیش به خاطر گذشته تاج گردون، اعتبارنامه 
او را رد کردید حالا سوالی در اذهان ایجاد شده است که چرا برای او نگفتید هرچه 

بود گذشت؟
واقعا مردم الان سوال دارند چرا به  شائبه های ایجاد شده پاسخی داده نمی شود. 
فرض می کنیم که تمام مسائل مطرح شده، غلط است و بذرپاش 40 ساله، ۲0 سال 
سابقه کار رسمی دارد، چرا به صورت شفاف مدارک رییس جدید دیوان محاسبات را 

با سوال کنندگان و مردم در میان نمی گذارید؟
این رفتار باعث می شود با خود بگوییم که معنای جدید انقلابی گری، قبیله گرایی 
شده است. وقتی دیگران تخلفی دارند، آن را بلند داد بزنیم اما وقتی پای دوستان 

خودمان به میان آمد، سکوت کنیم و بگوییم گذشته ها گذشته است.
واقعا مجلس یازدهم می خواهد از برچسب قبیله گرایی رهایی پیدا کند، باید به 
صورت جدی به ماجرای رییس جدید دیوان محاسبات ورود پیدا کند. اگر سابقه او 
بدون اشکال است که دوباره به بذرپاش رای اعتماد دهند و اگر سوابق او ساختگی 
بود، حکم عزلش را امضا و با کسانی که در مجلس شرایط حضور این نماینده سابق 
مجلس را فراهم کردند، برخورد کنند. اصلا این رفتار باید در کشور نهادینه شود. 
وقتی در مورد فردی و یا سازمانی شبهه ای وجود دارد بهتر است به جای موضع 

گیری های سیاسی، شفافیت و رفع کردن ابهامات در دستور کار قرار بگیرد.
مختلف  نهادهای  به  مردم  بی اعتمادی  به  تنها  جناحی  نگاه  و  بازی  سیاسی 
حکومتی کمک می کند. اگر فسادی و ناکارآمدی هست و این فساد توسط دوستان 
دربیاید،  دیگران  صدای  اینکه  از  قبل  است  بهتر  است،  گرفته  صورت  خودمان 

خودمان بلندگوی عدالت را به دست بگیریم و صدای مردم باشیم.
حتما در مورد مردم می شود اشتباهات گذشته را بخشید اما در مورد مسؤولان نه. 
مسؤولی که در گذشته تخلف کرده است و یا جعل مدرک و سابقه انجام داده است، 

باید در دادگاه و پیشگاه مردم پاسخ گوی عملکرد خود باشد.
آنقدر در گذشته  باید  اتفاقا  نداریم.  در مورد مسؤولان گذشته ها گذشته  است 
جست وجو کنیم تا بدانیم چه کسی بر صندلی ریاست و مدیریت کشور تکیه می زند.

شاید بد نباشد آقای قالیباف فیلم »گذشته« اصغر فرهادی را ببیند تا بدانند 
گذشته، دست بردار نیست!

به ضرورت از خانه بیرون بیایید
 از زمانی که برای اولین بار اخبار ویروس کرونا در 
این  در  هم اکنون،  تا  شد  مطرح  جمعی  رسانه های 
ساختمان»کارگران مشغول کارند«. تقریبا هیچ رویداد 

روز، نشده  برای یک  این کارگاه ساختمانی، حتی  تعطیلی  یا فاجعه ای موجب 
است. نکته قابل تأمل دیگر آنکه وقتی به تعاملات مختلف کارگران توجه می کنیم در 
ظاهر هیچ نشانه ای نمی یابیم که قانع شویم اگر آنان به ناچار باید کار کنند حداقل 

مراقب اند تا زمینه انتقال ویروس در بین خودشان را هموار نکنند.
مقامات و کارشناسان مختلف از طریق بلندگوهای سیّار، از طریق بیلبوردهای 
شهری، از طریق رسانه های جمعی رسمی و غیررسمی مدام این جمله را تکرار 
می کنند که »جز در موارد ضروری از خانه بیرون نیایید«. جمله یاد شده توصیه 
بی دردسری است. آدم می تواند چشمانش را نسبت به واقعیت های زمخت و سختِ 
پیشِ رو ببندد و مهربانانه و نصیحت گونه به افراد توصیه کند که جز در موارد ضروری از 
خانه بیرون نیایند. گاهی با شنیدن این نصیحت یاد جمله »شهر ما خانه ما« می افتم 

که زمانی بر سطل های زباله نشسته بود.
حوزه »ارتباطات سلامت« عرصه ای وسیع در مطالعات رسانه های جمعی است که 
به ویژه بعد از گسترش جهانی ویروس کرونا بیش از پیش اهمیت و قدرومنزلت یافته 
است که در این نوشته کوتاه مجال ورود به آن نیست. متأسفانه ضعف تبلیغاتی که 
در سطرهای قبل به آن اشاره شد فقدان مخاطب شناسی صحیح، و به بیان بهتر، 
بی توجهی به شرایط و تنگناهای گروههای اجتماعی مختلف و الزامات زندگی آنان 
است. گویی دایره و دامنه مخاطبانِ مقاماتی که جامعه را با چنین جملاتی به ماندن 
در خانه توصیه می کنند کارمندان اداراتی هستند که خودشان مدیریت آن را بر 
عهده دارند. این در حالی است که جامعه ایرانی لایه بندی های اجتماعی مختلفی 
ارتباطات سلامت  به ساده سازی   یکدست دیدن مخاطبان،  با  نمی توان  و  دارد 
پرداخت. به نظر می رسد که در تبلیغات و توصیه های مربوط به ویروس کرونا، »طبقه 
متوسط شهری« مخاطب اصلی مقامات مسئول اند، منظور کسانی که از اندک درآمد 
ثابتی برخوردارند، مشاغل تروتمیز)یقه سفیدها( دارند و پس از هماهنگی با مدیر 

مستقیم شان می توانند از طریق دورکاری وظایف محول شده را انجام دهند.
علاقه دارم تا این نوشته را نه با موضوع ارتباطات و تبلیغات، که با جامعه شناسی 
اقتصادی به پایان رسانم. پرسش آن است که به راستی جایگاه کارگران عرصه های 
مختلف اقتصاد نظیر ساخت و ساز، معدن، شهری، نفت و پتروشیمی، حمل و نقل 
و غیره در این نوع توصیه های پاکیزه کجاست؟ معنای واقعی »موارد ضروری« برای 
این گروههای اجتماعی دقیقا چه می تواند باشد؟ تعبیر و تفسیر گروههای تنگدست 
و روزمزدی که ماندن در خانه برایشان با فقر و فلاکت مساوی است از کلمات »موارد 
ضروری« چیست؟ آنچه توصیف شد را خواننده تیزبین در شرایط بغرنجی قرار دهد 
که در آن قیمت کالاها و خدمات به شکل روزانه افزایش می یابد، ارزش پول ملی 
همواره سقوط می کند و »فردا چه می شود« یکی از پرسش های جدی هر ایرانی 

است.

مشاور معاون آموزشی وزارت بهداشت :

هیچ کدام از آزمون های سال ۹۹ به 
تعویق نمی افتند

این که مخالفان برگزاری  بر  تاکید  با  مشاور معاون آموزشی وزارت بهداشت 
کنکور به جای تلاش برای تعویق، دنبال راهکارهایی برای برگزاری بهتر این 
آزمون باشند، گفت: با توجه به اینکه تصویر روشنی از ادامه روند شیوع کرونا 
در کشور وجود ندارد، بنابراین ما نمی توانیم هیچ کدام از آزمون های سال 99 

را به تعویق بیندازیم. 
دکتر حسین قنبری ، ضمن بیان این مطلب و در واکنش به مخالفت برخی 
برای برگزاری آزمون های سال 99 از جمله کنکور تاکید کرد: متاسفانه تلاش ها و 
اقداماتی که عده ای برای تعویق یا حذف کنکور سال 99 و همچنین آزمون های 
دیگر  انجام می دهند، به مراتب فشار و استرس زیادی را به خانواده ها و داوطلبان 
وارد می کند و تبعات این نوع فشارهای روانی برای داوطلبان آزمون های مختلف 
به کرونا  ابتلا  از  ناشی  نگرانی های  تبعات  از  بیشتر  آزمون سراسری  بخصوص 

خواهد بود.
وی در ادامه با تاکید بر اینکه مخالفان برگزاری کنکور به جای تلاش برای تعویق 
این آزمون دنبال راهکارهای منطقی برای تامین سلامت داوطلبان باشند تاکید کرد: 
برگزاری این آزمونها با اجرای پروتکل های سختگیرانه و دقیق بهداشتی، امکان ابتلا 

داوطلبان به ویروس کرونا را تقریباً کاهش می دهد. 
اما تبعات برگزار نشدن این آزمون فشارهای اجتماعی و روانی داوطلبان، خانواده ها 
و جامعه را افزایش خواهد داد، بنابراین باید بپذیریم آزمون ها نیز بخشی از زندگی در 

شرایط کرونایی کشور است هستند و نمی توان آنها را نادیده گرفت.

اخبار

فردین علیخواه*

روحانی در جلسه ستاد اقتصادی دولت:

دستگاه های دولتی در واگذاری سهام خود تسریع کنند 

مدرس فلسفه اسلامی حوزه علمیه قم، سلامت را از دیانت جدا ندانست و گفت: 
عقل و شرع اقتضاء  می کند که عزاداری سیدالشهداء )ع( با رعایت مسائل بهداشتی 

انجام شود. 
آیت الله محسن غرویان افزود: عزاداری و عشق و علاقه به سیدالشهدا)ع(  با روح و 
روان مردم عجین است و مساله ای نیست که به سادگی بتوان از کنار آن گذشت. عشق 
و علاقه به امام حسین)ع( ذاتی است و دوستداران حضرت در طول تاریخ عشق و 

علاقه خود را نشان داده اند.
مدرس فلسفه اسلامی حوزه علمیه قم افزود: حفظ سلامتی از مهمترین واجبات 
شرعی و الهی است و هر انسانی باید سلامتی خود را حفظ کرده و این نعمت الهی را 
در معرض آسیب قرار ندهد و از طرفی هم باید مراسم تاسوعا و عاشورا با شکوه برگزار 
شود. این شکوه در قلب همه ایرانیان باید به گونه ای باشد که همه دنیا عشق و علاقه 

ذاتی مردم را به سید الشهدا ببینند و هم در این راه سلامتی مردم حفظ شود.
غرویان افزود: پیش از این می گفتیم سیاست ما از دیانت جدا نیست و اکنون باید 

گفت که سلامت ما از دیانت جدا نیست.
استاد سابق ستاد مؤسسه آموزشی و پژوهشی امام خمینی)ره( در گفت و گو ایرنا 
با بیان اینکه عقل و شرع اقتضا  می کند که عزاداری سیدالشهدا )ع( با رعایت مسائل 
بهداشتی انجام شود، اظهار داشت: همانطور که مسوولان گفتند،   مراسم باید با 
حضور کمتر مردم و با فاصله گذاری اجتماعی و رعایت مسائل بهداشتی انجام شود. 
زیرا این امکان وجود ندارد که مانند سابق افراد در حسینیه ها و مساجد تجمع کنند. 
بلکه باید مردم با ماسک،   دستکش، مواد ضدعفونی کننده و رعایت مسائل بهداشتی 

و فاصله اجتماعی در مراسم عزاداری حاضر شوند.
وی کرونا را فرصتی برای افزایش رابطه با خداوند، اهل بیت و امام حسین)ع( دانست 

و گفت: این فرصتی است که رابطه خود را از درون و در خلوت با امام حسین)ع( تقویت 
کنیم و چه بسا در تنهایی این رابطه بهتر انجام شده تا قلب خود را به حضرت نزدیک 
کنیم. غرویان ارتباط قلبی با امام حسین در ایام تاسوعا و عاشورا را مهمترین راهکار 
برای ارادت به سیدالشهدا )ع( و مبارزه با کرونا عنوان کرد و افزود: اصل معنویت نیز 
بر همین اساس است؛ معنویت در حقیقت گرفته شده از عالم معنا است و باید تمرین 
کنیم تا در خلوت، تنهایی و درخانه، خود را به ائمه اطهار نزدیک کرده و با آنها ارتباط 

برقرار کنیم.
نباید درعزاداری عاشورا غرق شکوه ظاهری شد 

مدرس فلسفه اسلامی حوزه علمیه قم با تاکید بر اینکه در عزاداری عاشورا نباید 
غرق شکوه ظاهری شد، تصریح کرد: باید یک شکوه و معنای درونی در خود بوجود 
بیاوریم و با وجود شیوع کرونا این اقدام قابل انجام است تا ریاضت قلبی و عشق امام 
حسین)ع( انجام شود. غرویان با اشاره به اینکه باید در ایام محرم و صفر امسال شیوه 
جدیدی در چگونگی برگزاری مراسم عزاداری به کار برد، اظهارداشت: شکل بسیاری 
از این نذرهایی که مردم می دهند به دلیل شیوع کرونا باید تغییر کند. یعنی نذرها 

براساس شرایط زمانی و مکانی تغییر کند و از نظر فقهی نیز مشکلی ندارد.
وی ادامه داد: مثلا افرادی که در ایام محرم نذر دارند، می توانند با همان پول ماسک، 
مواد ضدعفونی و بهداشتی و هزینه کمک معیشتی برای نیازمندان تهیه کنند و قطعا 

نظر امام حسین)ع( نیز در اینگونه تصرف ها و وجوهات است.
مدرس فلسفه اسلامی حوزه علمیه قم با بیان اینکه امام حسین)ع( نیز خوشحال 
خواهد شد که مردم نذر خود را در چنین وجوهاتی هزینه کنند، خاطرنشان کرد: 
کمک به بیماران کرونایی و خانواده های آنها یا نذر عمومی برای ریشه کن شدن این 
ویروس و ایجاد سلامت برای مردم در همان مسیرعشق ورزی به امام حسین)ع(  است.

دیده بان  نهاد  مردم  سازمان  مدیره  هیأت  رئیس 
شفافیت و عدالت در نامه ای از مصطفی آقامیرسلیم 
خواست  یازدهم  مجلس  در  تهران  مردم  نماینده 
تومانی  میلیارد  رشوه 6۵  پرداخت  درباره  اسنادش 
شهردار سابق تهران به نمایندگان برای توقف تحقیق 

و تفحص مجلس دهم را ارائه کند. 
به گزارش روابط عمومی دیده بان شفافیت و عدالت، 

به مصطفی  نامه ای  روز سه شنبه در  توکلی  احمد 
میرسلیم نوشت: جنابعالی دو نوبت به رسانه ها اطلاع 
تحقیق  توقف  برای  قالیباف  دکتر  آقای  که  دادید 
مبلغ  تهران  شهرداری  از  دهم  مجلس  تفحص  و 
شصت وپنج میلیارد تومان به برخی نمایندگان رشوه 

داد تا تلاش کنند که تحقیق و تفحص رأی نیاورد.
دیده بان  نهاد  مردم  سازمان  مدیره  هیأت  رئیس 

شفافیت و عدالت افزود: درستی و نادرستی این ادعا 
در هر دو صورت برای مردم و نظام اهمیت بسیار دارد، 
دیده بان شفافیت و عدالت براساس تکلیف ذاتی و 
متکی به اساسنامه قانونی اش کشف حقیقت در این 
تمامی  است  است. خواهشمند  آغاز کرده  را  زمینه 
اسناد و مدارک خویش را این سازمان مردم نهاد ارائه 

فرمایید. 

آیت الله محسن غرویان: 

عزاداری سیدالشهداء )ع( با رعایت مسائل بهداشتی انجام شود 

توکلی در نامه ای به میرسلیم:

اسناد خود درباره شهرداری تهران را ارائه کنید

عمده  که  کرد  تأکید  اسلامی  شورای  مجلس  عمران  کمیسیون  عضو  یک 
زمین خوارها به صورت حرفه ای و سازمان یافته وارد عرصه شده و باید با قوانین 

بازدارنده ای روبرو شوند و در برخورد با آن ها هیچ مسامحه ای صورت نگیرد. 
مجتبی یوسفی یسنا با بیان اینکه این روزها بحث زمین خواری یک عرصه برای 
سودجویی عده ای خاص در جامعه شده است، درباره مهمترین راهکارهای مقابله 
با زمین خواری بیان کرد: بحث زمین خواری در کلانشهرها و حاشیه برخی شهرها 
که جذابیت توریستی دارند پررنگ شده و حتی با جنگل خواری و کوه خواری نیز 

این روزها مواجه هستیم.
وی در ادامه با بیان اینکه بحث مقابله با زمین خواری باید از چند حوزه مورد بررسی 
قرار گیرد، اظهار کرد: اولین بحث مبارزه با زمین خواری ظرفیت های قانونی است 
که بر زمین مانده و اجرایی نشده است. یکی از این ظرفیت ها طرح کاداستر است 
که پس از گذشت 40 سال معطلی در مجلس یعنی از زمان قبل از انقلاب تا حدود 
پنج سال پیش به تصویب رسید، اما با گذشت حدود چهار سال از تصویب این طرح 
نیز همچنان این طرح آن طور که باید و شاید اجرایی نشده است. زمین ها و املاک 
عمومی و منابع ملی به صورت دقیقی شناسایی نشده اما قرار بود برای تمام زمین ها 
سند تک برگ صادر شود. اکنون این شائبه به وجود می آید که شاید به درازا کشیدن 

بررسی این طرح و اجرا شدن آن در طول سال های گذشته حساب شده است.

نماینده مردم اهواز در مجلس یازدهم تصریح کرد: این روزها شاهد هستیم در 
برخی از مناطق حاشیه شهرها و حتی در شهرهای توریستی عده ای به جان منابع 
ملی افتاده اند و به صورت حرفه ای کار را جلو برده و زمین هایی را تصرف می کنند. 
قطعا این افراد مردم عادی نیستند. ما بعضا می بینیم در حاشیه شهرها شهرک هایی 
ایجاد کرده و در آن خانه سازی می کنند و سپس با قیمت بالا به فروش می رسانند. 
به نظر می رسد قوانین موجود نظیر ماده 100 و مسئولان وزارت راه و شهرسازی و 
سازمان حفاظت محیط زیست به اندازه کافی توان و اختیارات برای برخورد با این 
امر را ندارند. این عضو کمیسیون عمران مجلس در ادامه تأکید کرد: دستگاه قضا 
که با مدیریت آقای رئیسی در برخورد با مفاسدِ سازماندهی شده تاکنون به خوبی 
پیش رفته است، باید به بحث زمین خواری نیز به طور جدی ورود کرده و در هر 
استان و شهرستانی ستاد خاصی تشکیل دهد و با تشکیل دادگاهی ویژه برخوردی 

بازدارنده با زمین خوارها انجام دهد.
یوسفی در پایان افزود: مجلس نیز در حوزه قانون گذاری باید با همفکری قوه 
قضاییه و وزارت کشور قوانین بازدارنده تری را تصویب کند تا افرادی که به صورت 
تخصصی و حرفه ای زمین خواری انجام می دهند با قوانین سخت گیرانه ای روبرو 
شده و در نهایت برخورد قاطعی با آن ها شود. مجلس باید اجرای قوانین موجود 

نظیر طرح کاداستر را نیز با جدیت دنبال کند.

یک عضو کمیسیون عمران مجلس:
زمین خواران باید با قوانین سخت گیرانه تری روبرو شوند

 فرمانده کل سپاه پاسداران گفت: توسعه تجهیزات و 
تسلیحات ما منطبق بر تهدید و شناخت واقعی از نقاط 
ضعف و قوت دشمن بوده و رزمایش های سپاه با هدف 
اطمینان از صیانت مقتدرانه از منافع ملت ایران برگزار 

می شود. 
به پایگاه اطلاع رسانی سپاه، سرلشکر پاسدار حسین 
سلامی در حاشیه برگزاری مرحله نهایی رزمایش پیامبر 
منطقه  در  سه شنبه  روز  از  که  سپاه  )ص( 14  اعظم 
عمومی خلیج فارس و تنگه هرمز آغاز شده است، اظهار 
داشت: سیاست های ما برای صیانت از منافع حیاتی 
ملت عزیز ایران دفاعی است، به این مفهوم که ما از ابتدا 
به هیچ کشوری تهاجم نخواهیم کرد، اما در تاکتیک و 

عملیات کاملا تهاجمی هستیم.
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با تاکید بر 
اینکه فضای عمل ما در سطح راهبردی دفاعی است، 

اما در سطوح عملیات و تاکتیک سراسر تهاجم هستیم، 
افزود: آنچه امروز در این رزمایش در سطح نیروهای 

هوافضا و دریایی به نمایش درآمد سراسر تهاجمی بود.
اینکه در سطح عملیات و تاکتیک  با بیان  سلامی 
هجومی هستیم و ابتکار عمل را به دست می گیریم، 
دشمن  شناوری  واحدهای  به  تهاجم  کرد:  عنوان 
داشته  ما  منافع  به  تعرضی  بخواهند  که  صورتی  در 
باشند، با ترکیبی از عملیات تهاجم  موشکی و رزم واحد 
شناوری در سطح دریا همراه با مین ریزی آفندی توسط 

شناورهای هجومی در این رزمایش به نمایش درآمد.
به  هجومی  تاکتیک های  از  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
استراتژی دفاع می رسیم، خاطرنشان کرد: به منظور 
بین  مشترک  عملیات های  در  رزمی  سطوح  تمرین 
نیروهای چندگانه سپاه و اطمینان یافتن از صیانت 
مقتدرانه از منافع حیاتی ملت  عزیز ایران، این رزمایش ها 

را برگزار می کنیم.
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی تصریح 
کرد: ترکیبی از مهارت و فن درست و تکنیک صحیح 
بکارگیری تجهیزات، تاکتیک های ابتکاری مبتنی بر 
خلاقیت  و نوآوری در میدان عمل، فضای رزمایش های 
ما را شکل می دهد تا در شرایط واقعی با ابهام مواجه 
را وسیع،  رزمایش های سپاه  نباشیم. سلامی سطح 
نزدیک به واقعیت و با سناریو پردازی بر اساس دشمنان 
و  تجهیزات  توسعه  داشت:  اظهار  و  عنوان  واقعی 
تسلیحات ما منطبق بر تهدید و شناخت واقعی از نقاط 
ضعف و قوت دشمن است؛ دکترین دفاعی ما بر پایه 
تولید تجهیزات بومی بوده و در هر رزمایش نسبت به 
رزمایش قبل کیفیت تجهیزات به روز شده و تجهیزات 
تولید جدید را در معرض آزمایش قرار می دهیم و آن را 

در میدان واقعی به کار می گیریم.

سرلشکر سلامی:

سطح رزمایش های سپاه با سناریوپردازی براساس دشمنان واقعی است

مصطفی داننده*
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سلامت 

برای داشتن تغذیه ای سالم و متعادل ویتامین ها، مواد 
معدنی، کربوهیدرات ها، پروتئین و چربی ها باید بخشی از 
برنامه غذایی روزانه بوده و در کنار هم ترکیب شوند تا بدن با 

کسب انرژی لازم به عملکرد خود ادامه دهد. 
انواع  به  ماندن  و سالم  انرژی  برای کسب  انسان  بدن 
مواد مغذی نیاز دارد. به همین دلیل به هنگام تهیه غذا 
باید حواستان به دریافت مواد معدنی و ویتامین های مورد 
نیاز بدنتان باشد. در واقع برای داشتن تغذیه ای سالم و 
متعادل ویتامین ها، مواد معدنی، کربوهیدرات ها، پروتئین 
و چربی ها باید بخشی از برنامه غذایی روزانه بوده و در کنار 
هم ترکیب شوند تا بدن با کسب انرژی لازم به عملکرد خود 

ادامه دهد.
کربوهیدرات ها

کربوهیدرات ها به مونوساکاریدها، دی ساکاریدها و پلی 
ساکاریدها تقسیم می شوند. نقش اصلی این ترکیبات 
تأمین انرژی بدن است. علاوه براین، کربوهیدرات ها برای 
سوخت و ساز مراکز عصبی ضروری هستند چون منبع 
انرژی شان قند است. برنج قهوه ای، کینوا، بلغور جوی 
دوسر، پاستاهای کامل و میوه ها جزو کربوهیدرات ها بوده 
و باید بخش مهمی از هر برنامه غذایی سالم را به خود 
اختصاص دهند. کربوهیدرات های هضم نشدنی فیبرهای 
غذایی نامیده می شوند که برای کنترل و تنظیم عملکرد 
دستگاه گوارش لازم هستند. این ترکیبات از بروز یبوست 
جلوگیری کرده و به پیشگیری از ابتلا به بیماری هایی 
مانند سرطان کولون و دیابت کمک می کنند. لازم است که 

روزانه بین ۲0 تا 40 گرم کربوهیدرات دریافت کنید.
پروتئین ها

بدن  سلول های  احیای  و  ساخت  برای  پروتئین ها 
ضروری هستند چون بخش اصلی سلول ها از پروتئین 
ساخته شده است. میزان دریافت روزانه پروتئین بین 10 
تا 1۵ درصد کالری های دریافتی روزانه تخمین زده شده 
است. باید بدانید که پروتئین ها از زنجیره اسیدآمینه هایی 
تشکیل شده اند که 8 نوع آن ها باید از طریق تغذیه دریافت 

شوند چون بدن قادر به ساخت آن ها نیست.
چربی ها

چربی های سالم حاوی اسید لینولئیک و اسید لینولنیک 
هستند. این دو ترکیب برای عملکرد خوب دستگاه عصبی 
و قلب و عروق لازم و ضروری هستند. چربی ها همچنین 
حاوی ویتامین هایی مانند A،D، E، K نیز هستند و به 
جذب آن ها کمک زیادی می کنند. با این حال به دلیل 
احتمال بروز بیماری های قلبی عروقی و سرطان مصرف 
چربی ها نباید بیش از 30 درصد انرژی دریافتی روزانه 
بدن باشد. بهتر است که اسیدهای چرب ضروری انتخاب 
شوند. در واقع متخصصان توصیه می کنند که روغن زیتون 

بکر و همچنین میوه هایی از قبیل آووکادو، ماهی و به طور 
کلی غذاهای دریایی بیشترین سهم را در بین چربی ها به 

خود اختصاص دهند.
مواد معدنی

اهمیت مواد معدنی به دلیل نقش اصلی آن ها در ساختار 
بافت های مختلف بدن مانند استخوان ها است. این مواد 
ضروری همچنین بخشی از هورمون ها و آنزیم ها هستند. 
از مهم ترین مواد معدنی برای بدن می توان به مواد زیر 

اشاره کرد:
کلسیم

کلسیم برای حفظ سلامت استخوان ها بخصوص در 
این  تأمین  برای  است.  ضروری  حاملگی  و  رشد  دوران 
ماده معدنی می توان از محصولات لبنی مانند شیر، پنیر و 

همچنین بادام و آجیل های دیگر استفاده کرد.
آهن

آهن  فقر  از  ناشی  کم خونی  بروز  باعث  آهن  کمبود 
از هموگلوبین خون  این ماده معدنی بخشی  می شود. 
است که اکسیژن را به تمام بدن می رساند. آهن بدن از 
طریق مصرف انواع گوشت ها، میوه های خشک، حبوبات 

و سبزیجاتی مانند اسفناج یا بروکلی تأمین می شود.
یُد

ید نقش مهمی در عملکرد غده تیروئید دارد. از منابع 

اصلی ید می توان به توت ها، نمک هیمالیا، ماست طبیعی 
اشاره کرد.
منیزیم

ساخت  کربوهیدرات ها،  ساز  و  سوخت  در  منیزیم 
آنزیم های بین سلولی و حفظ فعالیت اعصاب و عضله 
نقش دارد. برای دریافت این ماده معدنی می توانید به 

سراغ اسفناج، بروکلی، آووکادو و ماهی آزاد بروید.
زینک

متأسفانه کمبود زینک )روی( بسیار رایج شده است. 
برای دریافت زینک بیشتر از مصرف غذاهای دریایی مانند 
ماهی و همچنین گوشت، میوه های خشک، حبوبات، 

خیار و موز غافل نشوید.
پتاسیم

پتاسیم نقش مهمی در پیشگیری از بی خوابی، کنترل 
میزان  به  پتاسیم  دارد.  عضلانی  ضعف  و  قلب  تپش 
چشمگیری در گوشت، ماهی، سبزیجات و میوه ها وجود 

دارد.
سدیم

است.  ضروری  عصبی  پیام های  انتقال  برای  سدیم 
زده  تخمین  گرم  روزانه ۲  ماده  این  به  بدن  نیاز  میزان 
شده است. با مصرف تخم مرغ، جگر، میوه های خشک 
و نمک معمولی می توانید این ماده را به خوبی تأمین 

کنید.
ویتامین ها

از مواد معدنی که بگذریم ویتامین ها از جایگاه ویژه ای در 
برنامه غذایی روزانه انسان برخوردارند. دریافت ویتامین ها 
بدن را قادر می سازد تا مواد غذایی مصرف شده را به انرژی 
تبدیل کند. علاوه براین ویتامین ها نقش مهمی در تنظیم 
آنزیم های متابولیسم ایفا می کنند. از جمله ویتامین های 

مهم می توان به موارد زیر اشاره کرد:
B9 اسیدفولیک یا ویتامین

ویتامین B کمپلکس در سنتز DNA نقش دارد به همین 
خاطر مصرف آن قبل و در حین بارداری از اهمیت ویژه ای 
برخوردار است. این ویتامین به طور ویژه ای در سبزیجات 

برگ سبز، حبوبات و جگر وجود دارد.
B۱ تیامین یا ویتامین

این ویتامین برای رشد ضروری است و می توانید از طریق 
مصرف حبوبات، جگر، تخم مرغ و غلات کامل به میزان 

کافی از این ویتامین برخوردار شوید.
B۲ ریبوفلاوین یا ویتامین

این ویتامین در تشکیل گلبول های قرمز و آنتی بادی ها 
میوه های  و  مرغ  تخم  سفیده  پنیر،  شیر،  دارد.  نقش 

خشک منبع خوب ویتامین B۲ هستند.
B۱۲ سیانوکوبالامین یا ویتامین

سازنده  سلول های  تحریک  باعث  ویتامین  این 
استخوان ها می شود و در سوخت و ساز چربی ها نقش 
دارد. ویتامین B1۲ در گوشت، ماهی های چرب و تخم 

مرغ به وفور وجود دارد.
C ویتامین

ویتامین C آنتی اکسیدان است و از سلول های بدن به 
خوبی محافظت می کند. برای جذب هر چه بیشتر این 
ویتامین به سراغ مرکبات، کیوی، توت فرنگی، سبزیجات، 

جگر و غیره بروید.
E ویتامین

ویتامین E آنتی اکسیدان است و برای حفاظت غشای 
آزاد فوق العاده  رادیکال های  برابر آسیب های  سلولی در 
است. روغن زیتون، غلات، میوه های خشک و سبزیجات 

جزو منابع خوب ویتامین ای هستند.
حرف آخر

تمام موارد اشاره شده بخشی از مواد مغذی مورد نیاز 
بدن است که نباید از رژیم غذایی حذف شود. اما بدون 
ذکر  اینجا  در  که  دارد  وجود  فراوانی  غذایی  مواد  شک 
نشده اند. همان طور که در ابتدا گفته شد، هر رژیم غذایی 
سالم و متعادل حاوی ۵0 ماده مغذی است. اگر به تنهایی 
نمی توانید رژیم غذایی تان را کنترل و سالم کنید از یک 

متخصص تغذیه کمک بگیرید.

تغذیه تان را سالم کنید؛

۸ درمان خانگی برای از بین بردن ۵ ماده مغذی که نباید از برنامه غذایی روزانه تان حذف شود
جوش های سرسیاه

جوش های سر سیاه معمولا روی بینی و چانه به وجود می آیند که با راه حل های  
خانگی بر طرف می شوند.

جوش های سر سیاه از نوع جوش های چرکی نیستند که مشکلات گوارش، کبد 
یا اختلالات هورمونی را در بدن خبر دهند. این جوش ها با آلوده شدن منافذ باز 
چربی در پوست پدید می آیند. جوش های سر سیاه نوعی هستند که با پاکسازی 
منظم و مناسب به راحتی از بین می روند. در ادامه » به شما 8 راه درمان خانگی 

جوش های سر سیاه را پیشنهاد می دهیم.
در 100  را  شیرین  جوش  مرباخوری  قاشق  یک  آب:  و  شیرین  جوش   .۱
سی سی آب حل کنید سپس به کمک پنبه، آن را به مناطقی که جوش سرسیاه 
دارند بمالید. بعد از 10 دقیقه آب کشی نمایید. جوش شیرین، موردی است که در 
آشپزخانه هر خانه پیدا می شود. جالب است بدانید که جوش شیرین برای از بین 

بردن جوش های سر سیاه بسیار کاربرد دارد. 
جوش شیرین با آب، محلولی باز )اصطلاح شیمی( به دست می دهد که برای 
پاکسازی بسیار مناسب است. استفاده به اندازه از این محلول به علت طبیعی 

بودن جوش شیرین، ضرری ندارد.
 در صورت استفاده بیش از اندازه، پوست چربی خود را از دست داده و خشک 

می شود.
۲. شکر قهوه ای: یک قاشق مرباخوری شکر قهوه ای، عسل و نیمی از لیمو 
تازه را با هم ترکیب کرده و روی جوش های سر سیاه قرار دهید. ۵ دقیقه قبل از 
آب کشی، این ترکیب را بر روی پوست ماساژ دهید. بعد از ۲0 دقیقه آب کشی 

نمایید. این ماسک  برای انواع مختلف پوست ها مناسب است.
3. روغن درخت چای: کارشناسان عقیده دارند روغن چای، ماده ای است 
که اثری مستقیم بر درمان جوش های سر سیاه دارد. این روغن را می توانید در 
محصولاتی مانند صابون و شامپو استفاده کنید یا اینکه به طور مستقیم و خالص 

روغن چای را استفاده کنید.
۴. زرد چوبه: یک قاشق چای خوری را در کمی روغن نارگیل یا آب حل کنید و 
به مدت 10 الی 1۵ دقیقه روی صورت بگذارید. زرد چوبه به علت داشتن خاصیت 

آنتی باکتریال، باعث پاکسازی و ضد عفونی شدن منافد سیاه پوست می شود.
5. روغن نارگیل و شکر: مخلوط روغن نارگیل و شکر نوعی اسکراب )لایه بردار( 
پوست است که می توانید علاوه بر پاکسازی جوش های سر سیاه، برای تمامی 

بدن استفاده کنید.
۶. شیر و عسل: یک  قاشق غذاخوری عسل را با یک قاشق چای خوری شیر 
ترکیب کرده و به مدت 1۵ دقیقه بر روی پوست بگذارید. شیر به علت داشتن 
پاکسازی می کند. عسل خاصیت ترمیم  را  لاکتیک، سلول های مرده پوست 
کنندگی دارد که می تواند کمک به رفع  جوش های سرسیاه، جای جوش و لک 

کند.
7. چای سبز: بعد از دم کردن چای سبز برگ های دم شده را که اصطلاحا تفاله  
می نامیم به مدت ۲0 دقیقه روی پوست خود قرار دهید. چای سبز به علت داشتن 

خاصیت آنتی اکسیدان قوی قادر به پاکسازی و بازسازی پوست است.
8. سفیده تخم مرغ: سفیده تخم  مرغ را روی پوست خود پخش کنید و سپس 
با دستمال کاغذی روی سفیده تخم مرغی که روی پوست است را بپوشانید )به 
جز دهان و چشم(. بعد از ۲0 دقیقه دستمال های کاغذی را از پوست جدا کنید و 
سپس آب کشی نمایید. سفیده تخم مرغ خاصیت چسبندگی دارد و این ماسک 
باعث می شود چربی های آلوده که به رنگ سیاه در آمده اند به دستمال کاغذی 

بچسبند و لایه برداری  صورت گیرد.

دفتر فروش املاک امداد قم در نظر دارد تعدادی از املاک مسکونی ، تجاری ، اداری و اراضی متعلق به خود را از طریق 
برگزاری مزایده کتبی با شرایط نقد و اقساط و بدون دریافت کارمزد به فروش برساند.

لذا متقاضیان خرید می توانند برای بازدید از املاک مورد نظر و کسب اطلاعات بیشتر از نحوه برگزاری مزایده و اخذ برگ 
شرایط شرکت در مزایده و اسناد مزایده از تاریخ 99/۵/7 لغایت99/۵/18 همه روزه بجزایام تعطیل از ساعت 8 لغایت 

14/30 به دفتر فروش املاک امداد مراجعه فرمایند و یا مدارک و فرم های مربوطه را از سایت معرفی شده اخذ نمایند.
ملاحظات :

1( متقاضیان برای شرکت در مزایده می بایست سپرده ای به میزان ۵% قیمت پایه مزایده ملک مورد نظر خود را طی 
چک بانکی در وجه کمیته امداداستان قم تهیه و تحویل نموده و رسید دریافت نمایند.

۲(متقاضیان می بایست رسید سپرده ماخوذه ) قرمز رنگ ( را به همراه فرم تکمیل شده پیشنهاد قیمت و فرم امضاء 
شده شرایط شرکت در مزایده را داخل پاکت مخصوص پیشنهادات قرار داده و پس از درج فقط نام و نام خانوادگی 

متقاضی بر روی آن پاکت داخل صندوق پیشنهادات انداخته شود.
3( فروشنده در ردّ یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات واصله و همچنین تمدید مهلت مزایده یا ابطال آن به هر شکل مجاز 

و مختار است.
4( پیشنهادات فاقد سپرده و یا مخدوش و مبهم و مشروط از درجه اعتبار ساقط و تکمیل و رعایت مفاد فرم های شرکت 

در مزایده که از طریق دفتر فروش ارائه می گردد الزامی است.
۵( متقاضیان دارای شخصیت حقوقی می بایست ذیل فرم شرایط شرکت در مزایده را به مُهر و امضاء مسئولین ذیربط 

برسانند.
6( حضور کلیه شرکت کنندگان یا نماینده آنان در جلسه مزایده آزاد است و عدم حضور هر یک یا کلیه شرکت کنندگان 

موجب هیچ ادعایی از طرف آنان نخواهد بود.
7( مذکوراً توصیه می شود متقاضاین محترم به اطلاعات مندرج در ستون توضیحات هر ملک توجه و ضمن رعایت 

مفاد مندرج در برگ شرایط شرکت در مزایده از ملک مورد نظر حتما" بازدید بعمل آورند.
8( دریافت اقساط طی چک های صادره صیادی از سوی بانک ها ) بجز صندوق قرض الحسنه ( قابل دریافت بوده و 

از دریافت چک های مربوط به حسابهای قدیمی،غیر صیادی و سفته معذور می باشیم.
9( درصورت پرداخت نقدی الباقی ثمن معامله مشمول سالیانه 17درصد تخفیف بصورت روز شمار درصد خواهد شد.

10( درصورت برنده نشدن در مزایده سپرده متقاضی حداکثر ظرف مدت ۵ روز کاری عودت داده خواهد شد.
11( متقاضیان پس از انتخاب ملک موردنظر قبل از ارائه پیشنهاد می بایست حتماًفرمهای مربوطه علی الخصوص 
فرم مبایعه نامه را که در محل دفتر فروش موجوداست  اخذ وپس از تکمیل و امضاء داخل پاکت پیشنهاد قیمت قرارداده 

ودر صندوق پیشنهادات بیاندازند.
مهم :

• پیگیری اخذ مفاصا حسابهای لازم و پرداخت هزینه های مربوط به تنظیم سند قطعی درخصوص آن دسته از املاکی 
که تفویض مالکیت آنها به صورت وکالتی درج گردیده است به عهده خریدار می باشد.

دفتر فروش املاک امداد به نشانی :
تلفن های تماس : 0۲۵-361۵76۲9               

http://www.emdadimam.ir: آدرس اینترنتی
زمان برگزاری :یک شنبه 99/۵/19 ساعت 10 صبح

محل برگزاری مزایده : قم-خیابان امام خمینی)ره( روبروی بانک ملی نبش 16متری سعیدی – تلفن 0۲۵-361۵76۲9               

فروش فوق العاده املاک و مستغلات ) مزایده شماره  93/۱  امداد قم(



چهارشنبه -هشتم مرداد ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 45085

۱. مریم احسانی
۲. داود رستمی

خانواده همواره در کانون توجه اندیشمندان قرار 
داشته است؛ و رشد تجربه های اجتماعی بشری و 
رهیافت های عقلی و تجربی انسان در کنار هدایت 
های آسمانی، ضرورت وجود آن را تایید کرده است.

شهید مطهری در این زمینه معتقد است ، خانواده 
جایگاه توانایی خلقت ، برای ایجاد بقاء، و تربیت 
نسل های آینده ، علایق نیرومند و عواطف است. 
عواطف اجتماعی و انسانی فرد در محیط خانوادگی 

رشد می کند و به بالندگی می رسد.
بسیاری از قوانین و اسناد سیاسی ، از جمله قانون 
های  برنامه  ساله   ۲0 انداز  چشم  سند  اساسی، 
برنامه ساماندهی   ، اقتصادی  و  توسعه اجتماعی 
وبیانیه گام  ازدواج  قانون تسهیل   ، ازدواج جوانان 
دوم  حضرت آقا در قسمت سبک زندگی ، با هدف 
تقویت زمینه های قانون خانواده تدوین نشده اند 
،اما با وجود همه این برنامه ها، برخی پزوهشگران 
در موقعیت کنونی از بروز بحران در زندگی خانوادگی 
یاد می کنند. با گذر زمان مسائل متنوع و مختلف 
نظام  تاثیر گذارده است.  آن  و جایگاه  بر خانواده 
ارتباط جدید مانند اینترنت و تلویزیون موجب تغییر 
در باورها، ارزش ها وسبک زندگی شده است و گاهاً 
پیوند اعضای خانواده را تضعیف کرده است.حضور 
زنان در مشاغل مختلف ، باعث شده است که فرزند 
ازدواج  دیرتر  همچنین  شود،  انجام  کمتری  آوری 
کنند و احتمال اینکه بدون فرزند بمانند بیشتر است.
بسیاری از آسیب های اجتماعی با آسیب های 
خانواده توازن دارند. اعتیاد در مناسبات خانوادگی 
آسیب  نیز  هنگام  زود  ازدواج  دارد،  منفی  تاثیر 
پذیری را بیشتر می کند ؛ و دختران که قبل از بلوغ 
اجتماعی و فکری ازدواج می کنند به احتمال زیاد 
پس از چند سال انتظارات جدیدی در آنها به وجود 
می آید که گاه به گسست خانوادگی و ایجاد فساد 
اخلاقی می انجامد. همچنین خودکشی دختران و 
پسران جوان از پیامدهای ازدواج نا پایدار و اختلافات 
خانوادگی نیز نشأت می گیرد. بخشی از تمایل زنان 
به ویژه  با اختلافات خانوادگی  نیز  به خود کشی 
همسرآزاری ارتباط دارد. این اختلافات ممکن است 
آزاری،  ازدواج اجباری، همسر  از جمله  به دلایلی 
آمده  وجود  به  و...  علاقه  مورد  فرد  با  ازدواج  عدم 
باشد . شایعه ترین علل خود کشی در بین مردان، 
اختلاف خانوادگی ،مشکلات شغلی ، فقر، شکست 
مشکلات  و  ناموسی  مسائل   ، درزنان  و  عشق  در 
تحصیلی است. مشکلات کودکان خیابان تا حد 
زیادی به مشکلات خانواده مربوط است. خشونت 
علیه کودکان، نارضایتی زناشویی، خشونت علیه 
دیگر  معیوب  کار کردهای  از جمله  و...  همسران 

خانواده ناسالم در عصر جدید است.
بنابراین زمانی که از موضوع سلامت و بهزیستی 
جامعه سخن به میان می آید بی تردید می توان 

گفت که خانواده مهم ترین رکن آن است.
ازدواج سنگ بنیان خانواده است 

ازدواج سنگ بنیان خانواده است. ازدواج باعث 
می شود به طور محسوسی از فساد و ولگردی ها و 
بی بندوباری ها و قتل و سرقت و ... کاسته شود. 
اما امروزه ازدواج به عنوان  یکی از چالش های اصل 
جامعه ایران مبدل شده است. دلایل مختلف در عدم 
ازدواج جوانان وجود دارد که نتیجه این امر در پدیده 
تاخیر در سن ازدواج نمود پیدا می کند. نگاهی به 
آمارها ،بیانگر این موضوع می باشد که سن ازدواج 
در گذر زمان در ایران تا چه حد دستخوش تغییر 
شده است به طوری که سن ازدواج در سال 134۵ 
ودر   ۲۵ دختران  در   1394 سال  در  و  19سال   ،

پسران۲7 سال بود.
این یک واقعیت است که رغبت جوانان به ازدواج 
به  کاسته شده است و رفته رفته تاخیر در ازدواج 

عنوان یک امتیاز اجتماعی محسوب می شود.
پژوهش های زیادی در این خصوص انجام شده 
است. در یک نگاه کلی ۵ نوع مانع را می توان به 

عنوان اصلی ترین موانع ازدواج نام برد.
1( موانع فردی    ۲( موانع اقتصادی     3( موانع 
اجتماعی     4( موانع حاکمیتی     ۵(موانع فرهنگی
یکی از مهم ترین موانع امروزی ، در بین جوانان ، 

اعتقاد به داشتن زندگی آزاد است . برخی جوانان 
ازدواج را به عنوان یک عامل محدود کننده و سلب 
کننده آزادی های فردی می دانند. برخی افراد به 
دلیل عوامل روانی و مرضی ازدواج نمی کنند ، عدم 
پایدار   ، ازدواج  مراحل  شروع  چگونگی  از  آگاهی 
نبودن ملاک های انتخاب همسر، عدم شناخت 
و  ، عدم  انتخاب همسر  از ملاک های درست در 
دسترسی آسان به مراکز مشاوره ، عدم آشنایی با 
جنس مخالف ، تجربه شکست خواستگاری های 
دوستی   ، سابق  عاطفی  های  شکست   ، قبلی 
های خیابانی ، نداشتن راهنمای خوب ، احساس 
خجالت، کمرویی ، اضطراب ازدواج، اعتماد به نفس 
پایین ، احساس عدم کفایت، عدم آمادگی جسمی 

و... از عمده موارد فردی عدم ازدواج می باشد.
پس از موانع فردی ، مهم ترین مانع بعدی موانع 
مشکلات  ترین  ازضروری  یکی  است.  اقتصادی 
ازدواج ،که گاهی به بزرگ ترین بهانه نسل جوان 
تبدیل می شود مشکلات مالی و یا انتظارات سطح 
بالای مالی برای شروع یک زندگی مشترک است. 
هزینه های کمر شکن ، یکی از مهم ترین مشکلات 
اصلی ازدواج است. خرج های اضافی و هزینه های 
سنگین برای تشریفات و گل و آرایشگاه و... باعث 

ایجاد بی رغبتی در جوانان می شود.
با نداشتن شغل و استقلال  نباید  این مسئله را 
به سن  زیادی  .جوانان  دانست  یکی  مردان  مالی 
ازدواج رسیده اند ، اما به دلیل نداشتن کار واستقلال 
مالی قادربه شروع زندگی مشترک نیستند. بحث 
اشتغال مانع بزرگی بر سر راه جوانان امروزه است که 
با وجود شرایط بیماری کرونا مسئله جدی تر از قبل 
نیز نمود می کند. فردی که نتواند خود را به لحاظ 
مالی مدیریت کند چطور می تواند یک خانواده را 

سرپرستی نماید.
مسکن  نداشتن  معنای  به  گاهاً  شغل  نداشتن 
نیز می باشد. در برخی خانواده ها ، جوانان بعد 
از ازدواج زیر چتر حمایتی خانواده قرار می گیرند 
، اما مسئله امروز به دلیل تورم و مشکلات عدیده 
اقتصادی ، کمرنگ شده است . تغییر مهریه و تامین 
جهیزیه نیز از بزرگترین مشکلات حوزه اقتصادی 

می باشد.
تحول  و  دانشگاهی  تحصیلات  و  عالی  آموزش 
است  موانع  دیگر  جمله  از  نیز  زنان  موقعیت  در 
دختران  درصد   60  ، پژوهشی  آمار  نتایج  بنابر   .
دچار  مناسب  همسر  یافتن  برای   ، رفته  دانشگاه 
از جمله  مشکلات دیگری شده است. همچنین 
غیر  دخالت  دیگر  اجتماعی   ، فرهنگی  موانع 
معقول خانواده ها در انتخاب همسر است. گاهی 
خانواده ها به بهانه دلسوزی و گاهی با این بهانه 
که جوان آنها قدرت تشخیص ندارد ، در انتخاب 
او دخالت و باعث تحمیل برخی موارد می شود که 
نتیجه مطلوب نخواهد داشت . این نسبت غلط که 
دختران و پسران باید به ترتیب تولد ازدواج کنند از 
دیگر مشکلات فرهنگی است . و چه بسا دختران 
وپسرانی که قربانی این نسبت غلط شده و تاخیر در 

ازدواج داشته اند.
نگاه ویژه مسئولین به ازدواج به فوریت 

لازم دارد 
این قرن بیش از هر قرن دیگری ، مشکلات بین 
نسل ها وجود دارد که این باعث ایجاد چالش های 

بزرگی در انتخاب و ازدواج شده است . اصلی ترین 
نشدن  درک  جوانان  و  ها  خانواده  های  شکایت 

توسط دیگری می باشد.
حضور رسانه ها و گستره فعالیت آنها باعث ایجاد 
مسایلی در حوره ازدواج شده است . به طوری که 
– اسلامی  ایرانی  زیبای  از فرهنگ ها ی  بسیاری 
دستخوش تغیرات اساسی شده است. و در برخی 
موارد ناهنجاری های سابق به هنجارهای کنونی 
تبدیل شده است. از جمله این موارد ، ارتباط دو 
جنس دختر و پسر، که در بسیاری از موارد به یک 
هنجار و یا یک امتیاز مبدل شده است. این پدیده 
نه تنها در جوانان مجرد،که در متاهلین نیز دیده می 
شود. وجود جنس مخالف و ارتباط نا مشروع و به تبع 
آن ارضای امیال جنسی، به همراه سایر مشکلات ، 
به همراه خواهد  را  ازدواج  و عدم رغبت در  تاخیر 
داشت. نکته اینجاست که تلاش رسانه های غربی 
در این زمینه بسیارحائز اهمیت می باشد و لزوم 
رقابت جهت خنثی کردن این تهاجم، به ضرورت 

احساس می شود.
یکی از مهم ترین موانع ازدواج ، موانع حاکمیتی 
است. تاخیر در قانون حمایت از خانواده، مصوب 
نکردن قوانین حمایت از ازدواج مشکلات مسکن 
، نبود مراکز مشاوره در دسترس ، مصوب نکردن 
قوانینی که تاهل را مزیت حساب نماید ، و ... از 
جمله اصلی ترین موانع حاکمیتی است که نگاه 

ویژه مسئولین را در این زمینه به فوریت لازم دارد.
از مشکلات اقتصادی، تا تردید در انتخاب همسر و 
افزایش توقع و ترس از آینده و بی فکری و سنگینی 
ازدواج  الگوی  تغییر  و  مسکن  و  دواج  از  خارج 
شدن  کمرنگ  و  ها  رسانه  کرد  کار  و  وتحصیلات 
باورهای دینی و سنت های غلط ازدواج که بگذریم 
، تاخیر در ازدواج ، اگر تبدیل به یک فرهنگ شود 
خطرات جدی ، جامعه ایران را تهدید می کند به 
طوری که رهبر معظم انقلاب بارها در این زمینه که 
خود زمینه ساز مشکلات دیگر خواهد شد هشدار 

داده اند.
نا  یا  سازماندهی   ، ها  سقوط  و  صعودها  ریشه 
بسامان ها را باید در خانواده جستجو کرد. ازدواج 
نهاد  بنیان   ، نا مناسب جوانان  و  به موقع  نکردن 
و  انواع بحران ها  و  به سستی کشانده  را  خانواده 
مفاسد اخلاقی و اجتماعی را موجب می شود . این 
امر موجب خود کشی ، فرار از خانه ، خود فروشی 

و تزلزل در شخصیت و خانواده و اجتماع می شود.
پیچیدگی نیازهای جوانان و عوامل متعدد مؤثر 
در ازدواج ، عدم عملکرد درست رسانه ها درآگاهی 
هر بخشی و ارائه برنامه های مناسب توجیهی ، نبود 
ساختارهای اصلی ازدواج از جمله مسکن و کار و 
کمرنگ شدن ارزش ها ی معنوی ، نشان از ضرورت 
از کتب  . استفاده  را دارد  این خصوص  تلاش در 
درسی دانش آموزان ، و تأسیس سازمان های خاص 
و قوانین حمایتی از جمله مواردی است که می تواند 
 ، ازدواج جوانان  تاخیر در  باشد بی شک  راهگشا 
سلامت و امنیت اجتماعی جامعه را به چالش بزرگ 
تبدیل خواهد کرد . بر این مبنا توجه و رسیدگی به 
باید در صدر برنامه ریزی های  امر ازدواج جوانان 

اجتماعی ، فرهنگی و اقتصادی جامعه قرار گیرد.
-. کارشناسی ارشد روانشناسی
-۲. کارشناسی عوم اجتماعی و پژوهشگری

رئیس شورای سیاستگذاری ائمه جمعه استان قم ن مطرح کرد :

نمازجمعه قم مرکز ارائه ۳۰ خدمت
 متنوع به مردم

 رئیس شورای سیاستگذاری ائمه جمعه استان قم گفت: 30 برنامه از جمله مشاوره 
آدینه، بازارچه آدینه، نشست های بصیرت افزایی و عرضه خدمات اجتماعی در نماز 

جمعه  قم ارائه می شود.
حجت الاسلام محمدباقر ولدان با اشاره به اینکه نماز جمعه قم از اولین نماز 
جمعه ها است که توسط مرحوم آیت الله اراکی در سال های قبل از انقلاب اقامه 
می شد، گفت: به اذن امام خمینی )ره( نخستین نمازجمعه ایران با اقتدار و تمام 

ویژگی های نمازجمعه در تهران و همزمان در قم برپا شد.
رئیس شورای سیاست گذاری ائمه جمعه استان قم بالارفتن قدرت تحلیل سیاسی 
و بصیرت افزایی مردم را از برکات نمازجمعه بیان کرد و افزود: در نماز جمعه، فرهنگ، 

دیانت و سیاست مردم به یکدیگر گره می خورد.
وی با اشاره به وجود هشت پایگاه نماز جمعه در استان قم گفت: بعد از شهر قم، 
قنوات، کهک و جعفرآباد که قدمت زیادی در اقامه نماز جمعه دارند؛ همچنین در 

سلفچگان، دستجرد، پردیسان و فردو نماز جمعه اقامه می شود.
حجت الاسلام ولدان حضور در نماز جمعه را حج هفتگی دانست و تصریح کرد: 
امروز که دشمن اخلاقیات، اعتقادات و آداب و سنن ما را هدف قرار داده و سبک 

زندگی ما را نشانه گرفته است، نماز جمعه برای مقابله با دشمنان بسیار موثر است.
وی یکی از مهمترین فعالیت های نمازجمعه را فعالیت های فرهنگی عنوان کرد و 
افزود: 30 برنامه از جمله مشاوره آدینه، بازارچه آدینه، نشست های بصیرت افزایی و 

عرضه خدمات اجتماعی در نماز جمعه  ارائه می شود.
مصلی محل اسکان زائران اربعین حسینی

رئیس شورای سیاست گذاری ائمه جمعه استان قم با بیان اینکه مصلی نمازجمعه 
هیچگاه تعطیل نیست گفت: طی اربعین حسینی، در مصلی بیش از 1۲0 هزار زائر 
حسینی حضور می یابند و ما در مصلی برای پذیرایی و اسکان رایگان زائران حضرت 
معصومه )س( آماده هستیم. وی افزود: در رشته های مختلف ورزشی از جمله کشتی 
و بدنسازی با 80 هیئت ورزشی استان قم تفاهم امضا شده و اعضای این هیئت ها نیز 
در نماز جمعه شرکت کرده و هیئت اندیشه ورز جوانان را تشکیل داده اند و به صورت 

رسمی در رقابت های استانی و فرا استانی شرکت می کنند.
ولدان گفت: 700 طلبه سطوح عالی و 70 استاد سطوح عالی و خارج در مصلی 
تدریس می کنند، علاوه بر آن در بخش های دیگر استان نیز در مصلی های نمازجمعه 
برنامه های فرهنگی اجرا می شود. وی با بیان اینکه در گام دوم انقلاب، موج دوم نماز 
جمعه ها را شاهد هستیم، افزود: از زمان شیوع کرونا نیز ستاد نماز جمعه تعطیل نبود 

اما با یک تغییر رویکرد فعالیت کرد.
مصلی مرکز کمک مومنانه و مساوات

به صورت  از ده ها هزار بسته معیشتی  بیان کرد: بیش  ولدان  حجت الاسلام 
محترمانه از مصلی به بخش های مختلف استان در قالب طرح کمک مومنانه ارسال و 

مصلی به موکب سلامت تبدیل شد.
وی گفت: در تولید ماسک و گان بهداشتی، نزدیک به 30 گروه جهادی و گروه های 

متنوع فرهنگی متشکل از جوانان در حال فعالیت هستند.
رئیس شورای سیاست گذاری ائمه جمعه استان قم با بیان اینکه بیشترین اعتماد و 
واسپاری اختیارات و امور به جوانان بوده است، افزود: نزدیک به 100 گروه جوان هر 

هفته به صورت چرخشی با میل و رغبت در مصلی فعالیت می کنند.
به لحاظ فکری، روحی و روانی و سلامت جسمی  بیان کرد: نسل جدید  وی 

نیازمندند که مصلی را به عنوان مرکز و پناهگاه خود قرار دهند.
حجت الاسلام ولدان با بیان اینکه درمانگاه تخصصی مصلی رتبه اول را در استان 
به خود اختصاص داده است، افزود: مراسم دعا، مناجات و نیایش و مراسم جشن و 

سرور در مصلی برگزار می شود.

 مدیرعامل شرکت گاز استان قم:

۱۴ شهرک صنعتی قم از نعمت گاز 
بهره مند است

 مدیرعامل شرکت گاز استان قم گفت: 14 شهرک صنعتی این استان از نعمت گاز 
بهره مند هستند و گازرسانی به ۲ شهرک صنعتی نیز در حال مطالعه و بررسی است.

علیرضا نصیری روز سه شنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا،  افزود: گازرسانی به فاز سه 
توسعه شهرک شکوهیه و فاز ۲ شهرک صنعتی محمودآباد نیز در دست اقدام است.

وی با بیان این که تنها نیروگاه استان نیز از نعمت گاز برخوردار است، اضافه کرد: 
شکوهیه، محمودآباد، سلفچگان، منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان، نیزار، طغرود، 
ورجان، دستجرد، خورآباد، کوثر، چاپ و نشر، لبن، قنوات و دامشهر شهرک های 

صنعتی فعال و بهره مند از گاز استان قم می باشد.
وی ادامه داد: گازرسانی به شهرک های صنعتی الغدیر و گنجینه در حال مطالعه و 
بررسی است. به گفته نصیریان، تکمیل گازرسانی به کوره های آجرپزی محور قدیم 
قم – کاشان، عملیات گازرسانی به مرغداری های کهک – ونارچ، عملیات گازرسانی 
به مرغداری ها و گلخانه های محور روستای سولقان تا اسفید، گازرسانی به کوره های 
آهک پزی و آجرپزی و مرغداری های محور رحمت آباد واقع در جاده قدیم قم – تهران 
و گازرسانی به واحدهای تولیدی محور قمرود مشتمل بر کارخانه های آسفالت، 
مرغداری ها، ریخته گری ها، کوره های آجرپزی اقدامات در حال انجام برای گازرسانی 

به صنایع استان می باشد.
وی با اشاره به توسعه هدفمند گازرسانی و تلاش برای بهره برداری بهینه از منابع 
و بهبود انضباط مالی، گفت: به منظور ارتقای رضایتمندی مشتریان و ذی نفعان، 
برنامه های مختلفی چون اطلاع رسانی، کاهش زمان ارائه خدمات و الکترونیکی 
کردن آن ها، حفظ پایداری جریان گاز و بحث ایمنی مشترکین مورد توجه همه 

پرسنل و معاونین قرار دارد.
در حال حاضر 99.۵ درصد جمعیت شهری و 9۲.۵ درصد جمعیت روستایی قم از 
نعمت گاز طبیعی بهره مند هستند و ضریب نفوذ شبکه های گازرسانی در این استان 

به 96 درصد رسیده است.
با اجرای طرح های توسعه ای در سال گذشته، اکنون تعداد مشترکین بهره مند 
از گاز در استان قم، به 411 هزار و 1۵4 مورد در بخش های عمومی، صنعتی و 
مسکونی افزایش یافته است؛ 383 هزار و 9۵۵ مشترک در بخش خانگی، ۲3 هزار و 
۵06 مشترک در بخش عمومی و سه هزار و 693  مشترک در بخش صنعتی است.

هم اینک 6 شهر و 149 روستا در استان قم از نعمت گاز بهره مند هستند.

معاون جهاد کشاورزی استان قم : 

بخش مرکزی قم برای پرورش شتر 
مناسب است

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی قم گفت: اقلیم این استان 
بخصوص بخش مرکزی برای پرورش شتر مناسب است و هم اکنون بیش از ۲00 بهره 

بردار در قم مشغول پرورش حدود 6 هزار نفر شتر هستند. 
و  بیابانی  مناطق  داشتن  با  قم  مرکزی  بخش  کرد:  بیان   ، همت  علی اصغر 
موقعیت گرمسیری، چراگاه اصلی شتر در استان است و بیشتر شترداران قمی در 

دهستان های قمرود و قنوات این بخش حضور دارند.
جعفریه،  مرکزی،  بخش  پنج  و  نام  همین  به  شهرستان  یک  دارای  قم  استان 
سلفچگان، کهک و خلجستان می باشد؛ بخش مرکزی قم با بیش از هفت هزار و 
۵00 کیلومتر مربع دارای ۲ دهستان قنوات و قمرود است که جمعیتی حدود 3۵ 
هزار تن دارد.  وی افزود: پرورش شتر در قم دارای مزایای اقتصادی بسیاری است 
و به همین دلیل سازمان جهاد کشاورزی استان حمایت از بهره برداران این بخش را 
در اولویت کاری خود قرار داده است و با انجام اموری همچون پیگیری امور مربوط 
به ارائه تسهیلات بانکی به شترداران،  شناسنامه دار کردن شترهای پرورشی استان و 

معاینه مستمر شترها تلاش می کند این صنعت در قم روز به روز گسترش یابد.
وی با اشاره به این که بیشتر شترهای موجود در قم از نژاد کلکویی هستند،  ادامه 
داد: شتر در برابر گرما و تنش های محیطی قم بسیار مقاوم است و قدرت تحمل 
بالایی در برابر بیماری ها دارد و این ویژگی باعث شده تا پرورش آن در قم، توجیه 

اقتصادی بالایی داشته باشد.

آیت الله مکارم شیرازی:

 عزاداری محرم با رعایت پروتکل های 
بهداشتی برگزار شود

آیت الله ناصر مکارم شیرازی از مراجع تقلید با تاکید بر این که عزاداری ماه محرم 
باید با رعایت پروتکل های بهداشتی برگزار شود گفت: شکی نیست که ما اصولی 
داریم که به هیچ وجه نمی توانیم آن ها را رها کنیم؛ ازجمله آن مساله عزاداری محرم 

و صفر است. 
دیدار  در  وی  شیرازی،  مکارم  آیت الله  دفتر  سه شنبه  روز  گزارش  به 
حجت الاسلام والمسلمین قمی رییس سازمان تبلیغات اسلامی، با تاکید بر لزوم 
تدبیر مناسب در این خصوص، اظهار داشت: اگر این امور را رها کنیم اسباب 
دردسر است، اگر بخواهیم عمل کنیم باید به شکلی باشد که هم پروتکل های 
بهداشتی رعایت شود و هم از جنبه های معنوی و مذهبی غافل نشویم؛ همان گونه 

که در مورد نماز جمعه هم این دستور داده  شده است.
وی ادامه داد: اگر ضابطه و معیاری در این خصوص نداشته باشیم، مشکلاتی 
پیش خواهد آمد، بنابراین به طور حتم باید متولیان امر در این خصوص توجه کافی 
و لازم را داشته باشند تا هم دغدغه های مذهبی و دینی مردم موردتوجه قرار گیرد و 

هم پروتکل های بهداشتی و سلامت آنان حفظ شود.
آیت الله مکارم شیرازی با تاکید بر این که به هیچ قیمت نمی توان جلوی برگزاری 
مراسم عاشورا را گرفت، افزود: در زمان رضاخان با عاشورا چه کردند؟ اما همه 

دیدند که کاری از پیش نبردند.
وی در خصوص نذورات نیز خاطرنشان کرد: نذوراتی که مقید به شروط و قیود 
خاصی است مثلا در شب عاشورا و یا فلان غذا و فلان حسینیه است، تغییر این 
نوع نذورات مشکل است و باید به شکلی مناسب و با رعایت جهات بهداشتی انجام 

پذیرد، اما نذوراتی که مقید نیست را می توان تغییر داد.
وی در ادامه به مشکلات موجود در کشور از جمله مباحث اقتصادی اشاره 
و تصریح کرد: ما همان گونه که مشکلات فرهنگی را بیان می کنیم به مشکلات 
اقتصادی و معیشتی مردم هم می پردازیم؛ در این خصوص بیانیه ای صادر کردیم 
تا مردم بدانند مراجع هم نسبت به گرانی ها انتقاد می کنند و تذکرات لازم را 

می دهند.
وی ورود روحانیت به مسائل اجتماعی از جمله کمک آنان به مدافعان سلامت را 
ستوده و تاکید کرد: در شرایط حساس و خطیری که بسیاری از بیماران و مبتلایان 
کرونایی فراری بودند، ورود روحانیت و طلاب به این عرصه و کمک به بیماران و 
حتی غسل و کفن  و دفن مرحومان تاثیر بسیار زیادی در جامعه گذاشت و این خود 

از بهترین نوع تبلیغات تاثیرگذار است.
این مرجع تقلید بر لزوم بهره گیری بهتر و بیشتر از این ظرفیت تاکید کرد و اظهار 
داشت: این نوع فعالیت ها و کمک های روحانیت از طرفی تبلیغ است و از جهتی 

دیگر نشان می دهد که روحانیت و حوزه ها در کنار مردم و همدردشان هستند.

معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم :

قم هراسی بزرگترین توطئه دشمنان
 در ایام کرونا بود 

معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم گفت: قم هراسی بزرگ ترین هجمه 
دشمن علیه انقلاب و قم در دوران شیوع کرونا بود و دشمن در اتاق فکر خود 
اهداف زیادی را دنبال می کرد چراکه قم، خاستگاه انقلاب و مرکز نشر ارزش های 

انقلابی است.
بیژن سلیمان پور با اشاره به خدمات شبانه روزی و طاقت فرسای کادر درمانی 
در مقابله با ویروس کرونا،اظهار کرد: برای ارائه خدمات بیشتر، ظرفیت هایی 
به بخش درمانی قم اضافه شد و با هماهنگی ارتش و سپاه درصدد راه اندازی 
بیمارستان های صحرایی بودیم که با لطف خدا این بیماری در پایان فروردین تا حد 

زیادی کنترل شد و نیازی برای فعالیت بیمارستان صحرایی پیش نیامد.
وی با بیان اینکه در دو ماه نخست وقتی آمار مبتلایان به کرونا در قم افزایش یافت 
شرایط سختی پیش روی مدیران استانی قرار گرفت، ابراز کرد: این اتفاق سبب 
کثرت بیماران، عوارض و آثار روانی و نگرانی  زیادی بر جامعه بوده و استان قم در 

این شرایط روزهای سختی را با مدیریتی منحصربه فرد پشت سر گذاشته است.
معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم عنوان کرد: در ابتدا با کمبود لوازم 
بهداشتی و درمانی، ماسک و ماده ضدعفونی مواجه بودیم که در این زمینه 

جلسات زیادی تشکیل و تلاش های زیادی انجام شد تا مشکل برطرف شود.
سلیمان پور با تأکید بر اینکه با پیگیری های انجام شده بخش زیادی از بدهی 
سازمان های بیمه ای به داروخانه ها و بیمارستان های دولتی و خصوصی پرداخت 
شد، تصریح کرد: در این ایام همه پای کار بودند و تلاش کردیم کوچک ترین 

خدمتی از مردم قطع نشود.
وی قم هراسی را بزرگترین هجمه دشمن علیه انقلاب و قم در دوران شیوع کرونا 
دانست و افزود: در مواجهه با این توطئه، تلاش های زیادی شکل گرفت، در رابطه 
با قم هراسی، دشمن در اتاق فکر خود اهداف زیادی را دنبال می کرد چراکه قم، 

خاستگاه انقلاب و مرکز نشر ارزش های انقلابی است.
معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم ادامه داد: عده ای آگاهانه و یا ناآگاهانه 
به این مسئله دامن زدند و ما با جدیت پیگیر این ماجرا شدیم و با همراهی دولت، 
صداوسیما و مراجع ذی ربط و از همه مهم تر هدایت علما و ائمه جمعه و چهره های 
دینی و انقلابی در دفاع از اصالت و حقانیت قم دفاع کردیم و توانستیم مکر دشمن 

را خنثی کنیم.
 

معاون امور فرهنگی کمیته امداد قم:

۴۰۰ خانواده تحت پوشش آموزش چهره 
به چهره قرار گرفتند

 معاون امور فرهنگی کمیته امداد قم گفت: 400 خانواده کمیته امداد که در 
معرض آسیب های حاد اجتماعی قرار داشتند،  تحت پوشش آموزش چهره به 

چهره توسط طلاب مربی قرار گرفتند.
سید محسن صالحی   افزود: طرح آموزش چهره به چهره با پیگیری های بسیار 
زیاد در قم به عنوان نخستین استان، از تیرماه امسال در منازل مددجویان اجرایی 

شد.
مباحث  پایه  بر  ارائه می شود  طرح  این  در  که  آموزش هایی  کرد:  اضافه  وی 
بتواند  که  مرتبطی  مباحث  و  اعتقادی  جسمی،  روانی،  بهداشت  فرهنگی، 

خانواده ها را از آسیب های اجتماعی حاد دور کند، می باشد.
وی با اشاره به این که 400 خانواده برای دریافت این آموزش ها شناسایی شده 
است، ادامه داد: طبق قرارداد منعقدشده با یکی از موسسه های فرهنگی تبلیغی 
1۵ مربی در این راستا با کمیته امداد همکاری می کنند و یک بار در ماه با حضور در 

منزل مددجویان، مسائل و مشکلات این خانواده ها را بررسی می کنند.
انجام شده است  با ظرافت های خاصی  این طرح  صالحی خاطرنشان کرد: 
همه  توسط  جانبی  حمایت های  با  بتوانیم  مدتی  گذشت  از  بعد  امیدواریم  و 
معاونت های این نهاد، آسیب هایی که این خانواده ها را تهدید می کند، برطرف 

کنیم.
وی با بیان این که برای محتواسازی این آموزش با ۲ موسسه علمی فرهنگی 
هماهنگ شده، گفت: کمک های مادی از جمله پرداخت تسهیلات و بهره مندی 
از مشاوران امداد، برای خانواده هایی که در این طرح همکاری داشته باشند،  در 

نظر گرفته شده است.
وی در ادامه با بیان این که حدود ۲00 هزار دختر تحت پوشش کمیته امداد 
بین سنین 3۵ تا 40 سال در کشور وجود دارد، گفت: برای یک هزار نفر از این 
دختران ساکن در ۲۲ استان که بیشتر در مناطق مرزی و محروم زندگی می کنند، 
به مناسبت روز دختر هدایایی از طرف حرم حضرت معصومه)س( و با هزینه کمیته 
امداد تهیه و ارسال شد. معاون کمیته امداد قم با اشاره به این که هر کدام از این 
هدایا شامل 11 قلم هدیه فرهنگی با هزینه ۲ میلیون ریال می باشد، افزود: در 
تلاش هستیم با احصاء مشکلات این دسته از دختران، در راستای رفع دغدغه 
آن ها از جمله مشکلات مالی و روانی تلاش و زمینه ازدواج را برای آن ها فراهم کنیم.

اجتماعی

به مناسبت هفته ازدواج  ؛

مشکلات تشکیل خانواده در ایران

پروتکل های  گفت:  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزیر  بهداشت  معاون   
بهداشتی برگزاری مراسم عزاداری محرم در حال تدوین است و بطور قطع برگزاری 

مراسم پرجمعیت ممنوع می شود.
علیرضا رئیسی روز سه شنبه در حاشیه جلسه کمیته علمی - مشورتی کرونا در 
وزارت بهداشت افزود: برگزاری مراسم مقدس محرم مهم است اما باید به سمتی 
برویم که هم این مراسم برگزار و هم سلامت مردم حفظ شود. بطور قطع مراسم محرم 
امسال مانند سالهای گذشته نخواهد بود. باید از ظرفیت صدا و سیما بیشتر استفاده 
کنیم. برگزاری باشکوه مراسم محرم فقط به جمعیت زیاد نیست. هر خانه می تواند 
یک حسینیه باشد. مدلهای مختلفی برای برگزاری مراسم محرم در حال بررسی است 

اما قطعا مراسم پر جمعیت ممنوع می شود. 
وی گفت:برگزاری مراسم در محیط های بسته شرایطی دارد، در این فضاها باید با 
۲۵ درصد ظرفیت جمعیتی مراسم برگزار شود. افراد باید با فاصله باشند و حتما تهویه 
وجود داشته باشد. مدت زمان حضور در مراسم باید محدود شود. برگزاری مراسم 
بیش از دو ساعت خطرناک است و در فضاهای باز هم مراسم نباید تماشاچی داشته 

باشد.
معاون وزیر بهداشت ادامه داد: در مورد نذورات هم باید به سمت کمک های مومنانه 
و توزیع مواد غذایی خام و نذر ماسک و لوازم بهداشتی برویم و از توزیع غذا و شربت 

باید پرهیز شود.
رئیسی گفت: با پدیده ای به نام بیماری کووید19 در ایران و دنیا مواجه هستیم که 
هنوز هیچ واکسن و داروی مشخصی ندارد. ادعاهایی هم که در مورد تولید واکسن 
مطرح می شود، حداقل یکسال طول می کشد، ویروس کرونا از طریق چشم، بینی 
و دهان در مجموع از ناحیه صورت وارد بدن می شود و می تواند همه ارگانهای بدن 

را درگیر کند.
وی افزود: در افرادی که بیماری زمینه ای دارند یا سالمندان عوارض این ویروس 
شدیدتر است، فرمول ایمنی در برابر این بیماری ساده است باید از حضور در جمع به 

خصوص جمع های متراکم خودداری کنیم، هر جمعیت متراکم تر باشد شانس ابتلا 
به بیماری بیشتر می شود، اگر همه ماسک بزنند اما فرد مبتلا ماسک نزد همچنان 

احتمال انتقال کرونا بالای 40 درصد است.
معاون وزیر بهداشت گفت: هر تجمعی به خصوص اگر تحرک داشته باشد مثل 
مراسم عروسی و عزا می تواند در افزایش موارد ابتلا به کرونا موثر باشد، در گذشته 
توانستیم مراسم احیا را با حفظ فاصله گذاری و کاهش تماس در مساجد و فضای 
باز با حفظ فاصله برگزار کنیم. وی افزود: اکنون نیز اگر در مراسم عزاداری ماه محرم 
که بسیار مهم است، نتوانیم اصول بهداشتی و پروتکل ها و فاصله گذاری ها را رعایت 
کنیم، دچار مشکل می شویم، تدوین و ابلاغ پروتکل ها یک بحث است و میزان 
اجرای آنها و نظارت دقیق بر جزئیات یک مقوله دیگر که باید حتما مورد توجه قرار 

گیرد.
معاون وزیر بهداشت تاکید کرد: امسال باید به سمت برگزاری مراسم عزاداری محرم 
به صورت مجازی برویم، زندگی با کرونا باید سبک زندگی ما را تغییر دهد زیرا در دین 

اسلام به سلامت و حفظ آن تاکید زیادی شده است. 

معاون وزیر بهداشت:
برگزاری مراسم پرجمعیت در محرم ممنوع می شود
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اقتصادی

گزارش: نسرین هزاره مقدم

 با آزادسازی قیمت ها همراه با اعطای کوپن به گروه های خاص و محدود، طبقه 
متوسطی که با درآمد خود همیشه می توانسته اند یک زندگی بخور و نمیر را برای 

خود فراهم کنند، از بین خواهد رفت.
این روزها »فقر غذایی« گریبانِ طبقات فرودست را گرفته است. وقتی از ابتدای 
سال جاری همه اقلام خوراکی بیش از 40 درصد گران شده  است، طبیعی است 
که امسال بیشتر از سال های قبل، بسیاری از ضروریات از گوشت قرمز و سفید 
گرفته تا پنیر و تخم مرغ در حال محو شدن از سفره های کارگران و اقشار کم درآمد 

باشد؛ اما سوال اینجاست که چاره چیست؟!
آیا چاره ی کار، جلوگیری از افزایش نرخ تورم و کنترل بازار با اعمال مکانیسم های 
کارا و قانونی است یا تنها راهکاری که جواب می دهد، طرح نمایندگان مجلس 
یازدهم یعنی احیای کوپن یا کالابرگ الکترونیکی است؛ آیا طرح احیای کوپن که نه 
جامعه ی هدف مشخصی دارد، نه شبکه ی توزیع کارا، دموکراتیک و مبرا از فساد و 
سوءاستفاده وجود دارد و نه نظارتی بر گروه هایی که با ارز ارزان قیمت متولی تامین 
کالاهای اساسی هستند، اعمال می شود و در نهایت، هیچ ضابطه ای برای کنترل 
تورم و مهار بازار وجود ندارد، می تواند واقعا اقلام اساسی زندگی را به دست قاطبه ی 

مردم یعنی گروه های مزدبگیر شاغل و بازنشسته برساند؟!
طرح احیای کوپن

در روزهای آخر تیرماه، نمایندگان مجلس یازدهم، به یک فوریت طرح تامین 
کالاهای اساسی رای دادند؛ طرحی که بر اساس آن و در صورت تصویب نهایی 
قرار است به دهک های پائین جامعه و افراد تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی 

کارت خرید کالا تعلق گیرد.
تاکید کرد  رئیس مجلس  قالیباف،  این طرح، محمدباقر  در جریان تصویب 
که: معنای بررسی این طرح کمبود کالا در جامعه نیست بلکه مشکل، عدالت و 

دسترسی جامعه به کالاهای اساسی با وجود تخصیص ارز ترجیحی به آن است
مشکلات و معایت ارز ترجیحی

بحث اختصاص ارز ترجیحی، بحثی دنباله دار و مسبوق به سابقه است. این بحث 
از ابتدای سال 97 و موج گرانی ارز داغ شده است. پیش از این مجلس دهم در 
جریان بررسی لایحه بودجه سال 98  در اسفند ماه سال 97 در جریان تخصیص 
14 میلیارد دلار ارز دولتی برای واردات کالاهای اساسی، دولت را مکلف کرده بودند 
تا از کالابرگ و کارت الکترونیکی برای تأمین کالاهای اساسی مورد نیاز مردم با نرخ 
ارز ترجیحی و یا پرداخت نقدی استفاده کند اما هرگز خبری از اجرای این بند از 
قانون بودجه 98 نشد؛ نه تنها مردم قادر به خرید کالاهای اساسی با قیمت ارزان 
نشدند چراکه هیچ قلم کالای اساسی با قیمت ارز ترجیحی در مراکز توزیع در 
معرض عرضه قرار نگرفت بلکه مشخص نشد این 14 میلیارد دلار که به طور قطع 
به نزدیکان به بلوک های قدرت با دستور کارِ صوری واردات کالاهای اساسی تعلق 

گرفته است، کجا و در چه راهی حیف و میل شده است.
بازهم توزیع رانت؟!

آیا حالا در این بحران معیشت و گرفتاری های اقتصادی، دولت بازهم قصد دارد 
به توزیع رانت به گروه هایی که از گرانی و تحریم، به اندازه کافی فربه شده اند، 
بپردازد؛ آیا اگر به فرض هم کالاهای یارانه ای ارزان تهیه شد و در شبکه های توزیع 
در دسترس بخشی از کارگران و افراد تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی قرار 
گرفت، باقی شبکه توزیع، آزادسازی نخواهد شد؟ یعنی اگر شما جزو این گروه های 
محدود خاص نباشید )مسبوق به سابقه است که در یارانه پردازی، دولت به دلیل 
نبود اعتبارات کافی خیلی ها را راحت خط می زند؛ در یارانه نقدی و یارانه بنزین، 
دقیقاً افراد به دلیل تملک یک واحد مسکونی یا حتی یک خورویی که اسباب 
کارشان بود از لیست یارانه حذف شدند( باید کالاهای اساسی را با قیمت آزاد که با 
ارز آزاد فراهم شده بخرید. در این حالت، طبقه متوسط بسیار بیشتر از قبل به زیر 
خط فقر سقوط خواهد کرد و به این ترتیب، پروسه ی نرم و خزنده ی »متوسط زدایی 

از اقتصاد« که سال هاست آغاز شده، شتاب خواهد گرفت.
احیای کوپن همراه با آزادسازی

فرامرز توفیقی رئیس کمیته دستمزد کانون عالی شوراها که محاسبات سبد 
معاش و هزینه های زندگی کارگران را ماهانه انجام می دهد، در مورد طرحِ احیای 
کوپن می گوید: مساله اینجاست که چیزی به نام تنظیم بازار وجود ندارد؛ یک 
ماه بعد از اینکه ستاد تنظیم بازار اعلام کرده بود قیمت مرغ بالاتر از کیلویی 
1۵ هزار تومان جرم است، دولت خودش مرغ را در میادین تره بار با قیمت 17 
هزار و 800 تومان می ریزد با این ادعا که قصد شکستن بازار را داریم! آزادسازی 
قیمت ها در ماه های اخیر به شدت در دستور کار قرار گرفته است. صادرات تخم 
مرغ آزاد شده است؛ حتی زمزمه هایی از آزادسازی نرخ نهاده های دامی به گوش 
می رسد؛ همزمان با اجرای این سیاست های کلان که همگی مبتنی بر آزادسازی 
نرخ و آزادسازی صادرات است، از طرح احیای کوپن سخن می گویند و اینکه 
می خواهیم به اقشار آسیب پذیر کوپن بدهیم! اینها کنارهم، می تواند یک فاجعه 
را رقم بزند؛ یعنی کاملًا جامعه را کاست بندی می کنند به دو بخش اشراف و فقرا؛ 
طبقه ی متوسط کامل از میان برداشته می شود. توفیقی ادامه می دهد: اول بیایند 
در یارانه های قبلی ازجمله یارانه نقدی یا یارانه بنزین، راستی آزمایی کنند که این 
یارانه ها به چه گروه هایی از مردم تعلق گرفته است و چه میزان بی عدالتی در حذف 
افراد رخ داده است؛ بانک های اطلاعاتی آقایا درکنار اطلاعات ناقصی که در خود 
جای داده در بسیاری از موارد نتیجه ای جز رانت و جناح بندی های اجتماعی 

نداشته است. کوپن هم می تواند همین رانت را ایجاد کند.
چرا بازار را مدیریت نمی کنند؟!

او ادامه می دهد: چه لزومی دارد کوپن بدهیم؛ بازار را مدیریت کنیم و جلوی 
این تورم گسترده را بگیریم؛ چرا وقتی دبیر ستاد تنظیم بازار می گوید مرغ نهایت 
کیلویی 1۵ هزار تومان، یک ماه نشده، خود دولت مرغ را  با قیمتِ 17 هزار و 800 
تومان به بازار می دهد؟! تخم مرغی که دیگر گیر خانواده های کارگری نمی آید، چرا 
دولت باید مجوز صادرات آن را صادر کند؟! چرا قیمت مسکن کنترل نمی شود؛ در 
4 ماه نخست سال 99 قیمت مسکن دو برابرِ کل سال 98، افزایش داشته است. 
بیایند دلایل زیرساختی این افزایش های غیرمعقول را از بین ببرند؛ نه اینکه به 
یک گروه محدودی کوپن بدهند و باقی مجبور باشند همه اقلام را با قیمت آزاد 
خریداری کنند! آیا نمایندگان همین مجلس نمی دانند که پنیر لیقوان شده آرزوی 
سفره ی کارگر؛ مگر کارگر می تواند پنیر لیقوان کیلویی 9۵ هزار تومان بخرد؟! یک 
کارگر چندی پیش به من مراجعه کرد گفت من پنج سر عائله دارم، مدتی ست فقط 

نان سنگک برای خانه می خرم! شما عمق فاجعه را ببینید!
این فعال کارگری با تاکید بر اینکه پشت این کوپن و احیای کوپن خیلی چیزها 
ایرادات بسیار دارد؛ جامعه هدفش  این کوپن  ادامه می دهد:  خوابیده است؛ 
مشخص نیست؛ شبکه توزیع مناسب و کارآمد نداریم و هزاران مشکل و عیب دیگر؛ 

واقعاً بیایند روراست بگویند چه می خواهند بکنند با سفره های مردم؟!
شاید برخی با این تصور که بد نیست مثل زمان جنگ اقلام اساسی خانوارها با 
»کوپن« تهیه شود، از احیای کوپن پیشنهادی مجلس حمایت کنند؛ اما باید در 
نظر گرفت که اکنون زمان جنگ نیست و این دولت هم  به هیچ وجهِ من الوجوه 
دولت زمان جنگ نیست؛ آن زمان جامعه کاست بندی نشده بود و همه، برابر یارانه 
و کوپن می گرفتند؛ اما حالا قرار است به یک عده محدودی کوپن بدهند و باقی 
جامعه که اکثراً مزدبگیر و متعلق به طبقه متوسط هستند، سقوط کنند و از روی 
جبر، همه اجناس را با قیمت آزاد و بسیار گران خریداری کنند؛ دولت هایی که نگاه 
نئولیبرالی و تعدیلی دارند، هیچ اقدام رفاهی را بدون پس زمینه و چاشنیِ آزادسازی 
و درآمدزایی صورت نمی دهند، لاجرم قصه ی احیای کوپن هم گرچه ممکن است 
نوستالژیک بنماید و یادآور دوران برابری ها باشد، اما در واقعیت می تواند توزیع رانت 
در میان خواص باشد که در صورت اجرای نادرست خط خوردگی عامه ی مردم از 

یارانه و قیمت های ارزان را در پی خواهد داشت!

اما و اگرهای احیای کوپنِ مورد نظرِ مجلس یازدهم؛

ایمان گزارش می دهد؛تنظیم بازار بر احیای کوپن اولویت دارد

پرداخت ۱۲ هزار و ۷۴۲ میلیارد ریال 
تسهیلات کرونا به کسب و کارها

نام  ثبت  کارا  در سامانه  تاکنون  واحد  تعداد ۵03 هزار  آمارها،  آخرین  براساس 
کرده اند و 10۲ هزار و 4۲9 میلیارد ریال تسهیلات به کسب و کارهای آسیب دیده 

از کرونا پرداخت شده است.
 شیوع بیماری کرونا در کشور سبب شد تا دولت برای حمایت از بنگاه ها و کسب 
و کارهای آسیب دیده از کرونا، پرداخت تسهیلات به متقاضیان را مصوب سازد. در 
ابتدا 14 رسته اصلی با ۵۵ زیر رسته مشمول دریافت وام شناسایی شدند و سپس 
بانک مرکزی اعلام کرد، مهدهای کودک غیردولتی و شرکت های مرتبط با خدمات 
مجریان  و  نمایشگاهی  سایت های  دارندگان  بر  مشتمل  کشور  در  نمایشگاهی 

برگـزاری نمایشگاه ها به این فهرست افزوده شدند. 
ثبت نام در سامانه کارا از 13 خردادماه شروع شد و تا پنجم مرداد ماه ادامه داشت. 
براساس مصوبه مربوطه کارگاه هایی که مستقیم از کرونا لطمه دیده و به اجبار 
تعطیل شده اند، مبلغ 16 میلیون تومان وام به ازای هر نیروی انسانی اختصاص 
می یابد و در واحدهای کسب وکاری که فعال بوده، تعطیل نشده و غیر مستقیم از 
کرونا آسیب دیده اند، مبلغ 1۲ میلیون تومان تسهیلات پرداخت می شود. نرخ سود 

تسهیلات نیز 1۲ درصد بوده و بازپرداخت آن از مهرماه است.
براساس آخرین آمارها، تعداد ۵03 هزار واحد تاکنون در سامانه کارا ثبت نام کرده 
اند. این تعداد ۲90 هزار پرونده و 6۵۵ هزار نفر اشتغال را شامل می شود که توسط 

13 دستگاه اجرایی بررسی شده است. 
معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ضمن اعلام 
این خبر گفت:تاکنون از کل ۲8۵ هزار پرونده ارسال شده به مؤسسه های عامل، 

36 هزار پرونده مصوب و تسهیلات مربوط به ۲3 هزار پرونده پرداخت شده است.
همچنین تعداد 1۲ هزار و 74۲ میلیارد ریال تحت عنوان تسهیلات کرونا از سوی 

مؤسسه های عامل به مشمولان پرداخت شده است.
عیسی منصوری افزود: تعداد 834 زیر رسته به شدت آسیب دیده از شیوع ویروس 
کرونا با هماهنگی دستگاه های اجرایی شناسایی شده و تعداد بنگاه های آسیب 
دیده ذیل 14 رسته منتخب سه میلیون واحد است که یک میلیون و 300 هزار  
واحد آن بیمه شده و دارای کد کارگاهی و یک میلیون و 700 هزار واحد فاقد بیمه و 
کدکارگاهی هستند، این تعداد دو میلیون و 800 هزار نفر بیمه شده و سه میلیون نفر 

فاقد بیمه را شامل می شود.
به گفته منصوری، وزارت صنعت، معدن و تجارت با 3۲4 زیررسته و وزارت میراث 
و ارشاد  با ۲13 زیررسته و وزارت فرهنگ  فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
اسلامی با 1۵4 زیررسته به ترتیب بیشترین زیر رسته های شناسایی شده و آسیب 

دیده از کرونا را به خود اختصاص می دهند.
وی با بیان اینکه 400 هزار میلیارد ریال برای پرداخت تسهیلات کرونا درنظرگرفته 
شده، گفت: از کل رقم 3۵ هزار میلیارد ریال برای 108 شرکت بزرگ حمل و نقل 
عمومی مسافر برون شهری اعم از هوایی، ریلی و دریایی، 33 هزار و 300 میلیارد 
ریال برای پرداخت تسهیلات به مؤسسه های عامل معرفی و 9 هزار و ۲00 میلیارد 

ریال نیز به مشمولان پرداخت شده است.
معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون درباره مشمولان فاقد بیمه تسهیلات 
کرونا گفت: برای شناسایی این افراد با وزارتخانه ها و دستگاه های مربوطه از جمله 
صنعت، معدن و تجارت، میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی، ورزش و 
جوانان، فرهنگ و ارشاد اسلامی، راه و شهرسازی، کشور، آموزش و پرورش، علوم، 
تحقیقات و فناوری، جهاد کشاورزی، تعاون، فنی و حرفه ای و بهزیستی کشور، 
هماهنگی لازم صورت گرفته و بیش از یک میلیون و 986 هزار نفر از شاغلان 
شناسایی شده اند که تاکنون برای یک میلیون و 834 هزار نفر از آنها پیامک ارسال 

شده است. 
وی اضافه کرد: مجموع کل پیامک های ارسالی، تعداد ۵64 هزار پیامک بوسیله 
وزارت ارتباطات و فناوری ارتباطات به مشمولان ارسال شده و براساس آمار سامانه 
کارا، تاکنون حدود چهار درصد از مشمولان فاقد بیمه تسهیلات کرونا در این سامانه 

ثبت نام کرده اند.

معاون وزیر صنعت:

 نقدینگی سرگردان ریشه مشکلات تولید 
در کشور است

معاون امور معادن و صنایع معدنی وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: نقدینگی 
سرگردان ریشه اصلی مشکلات تولید از جمله در بازار خودرو و مسکن کشور است 
و امروز بیش از سه هزار میلیارد تومان بر اساس آمار رسمی بانک مرکزی در کشور 

نقدینگی وجود دارد.
داریوش اسماعیلی روز سه شنبه در جریان بازدید از معادن اسمیران سیرجان 

افزود: این نقدینگی به هر سمتی برود آثار مخربی از خود برجای می گذارد.
وی اظهار داشت: چهارسال پیش خودروسازان گلایه از پرشدن پارکینگ ها داشتند 

و امروزه خودروسازان اعلام می کنند که ۲0 برابر تولید خودرو متقاضی داریم.
معاون امورمعادن وصنایع معدنی وزارت صنعت،معدن و تجارت گفت: خودرو به 
کالای سرمایه ای تبدیل شده و بخش معدن و صنایع معدنی وزارت صنعت، معدن و 
تجارت باور داریم که کشور ظرفیت و استعداد جذب سرمایه گذاری های تولید را دارد 

و از آن حمایت می کنیم.
وی بیان داشت: جذب سرمایه باید به گونه ای باشد که به خود سرمایه گذار لطمه 
نخورد و مشکل مواد اولیه واحدهای تولیدی اگر جدی گرفته نشود روزی دامن 

تمامی تولیدکنندگان را می گیرد.
اسماعیلی افزود: به طور جدی باید دادن مجوزها، زنجیره تولید و تقاضا را متعادل 
کنیم و به تامین خوراک معادن کمک می کنیم و در این راستا سنگ مورد نیاز شرکت 

گهرزمین تا تکمیل ظرفیت تولید، تامین می شود.
وی تاکید کرد: واحدهای احداث شده نباید به علت نبود خوراک متوقف شوند و 
به صورت جد برنامه داریم که بیش از ۲0 درصد تولید محصولات معدنی کشور را 

افزایش دهیم.
وی ادامه داد: بهترین مسیر پرکردن ظرفیت های خالی واحدهای تولیدی است 
و در عوض هزینه برای احداث واحد جدید باید واحدهای معدنی با تمامی ظرفیت 
خود فعالیت کنند. اسماعیلی تصریح کرد: تمامی واحدهای گندله سازی کشور باید 

با واحدهای کنستانتره فولاد توازن داشته باشند.
وی با بیان اینکه سبد ارزی که ایمیدرو راه اندازی کرده، می تواند ارز مورد نیاز شرکت 
گهرزمین را تامین کند گفت: تولیداتی که در داخل کشور مصرف ندارد را صادرات 
می کنیم و اما تامین نیاز کشور اولویت دولت است و اجازه صادرات کنستانتره را به 

هیچ عنوان امسال نمی دهیم اما در برخی موارد گندله قابلیت صادرات دارد.
معاون امور معادن و صنایع معدنی وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: مشکل 

تامین ارز شرکت گهرزمین با پیگیری وزارت صمت رفع می شود.
دولت به قیمت گذاری زنجیره فولاد ورود نمی کند

معاون امور معادن و صنایع معدنی وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: دولت 
به قیمت گذاری زنجیره فولاد وارد نمی شود لذا قیمت گذاری سنگ آهن، گندله، 

کنستانتره و آهن اسفنجی را به خود بخش خصوصی سپرده است.

آگهی مزایده 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   16 ایران   39 ب   134 شهربانی  شماره  به  سمند  خودروی  دستگاه  یک  مزایده  آگهی 

139804030011003707/1
لیلا  خانم  له:   )9803979 بایگانی  شماره  )با   139804030011003707/1 کلاسه  اجرایی  پرونده  بموجب 
ازدواج شماره 14۵3-  نژاد، مستند سند  آقای سید حسین رضوی  علیه:  بر  بیطرفان،  آقای عباس  وکالت  با  بیطرفان 
1379/0۲/۲1دفترخانه ازدواج 3 قم یک دستگاه خودروی سمند به شماره انتظامی 134 ب 39 ایران 16 با مشخصات ذیل 
واقع در قم پارکینگ خلیج فارس متعلق به آقای سید حسین رضوی نژاد بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش می رسد:

مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:
موتور:  شماره   -۵63۲۲۵KF8CE91NAAC شاسی:  شماره   -1398 مدل   – سفید  رنگ   – سمند  خودروی 

13۲46۵7K1۲4
توضیحات:

خودرو سلامت داشته و بدون رنگ و با داشتن لاستیک های مرتب و دارای آج، سپر جلو کمی خراش داشته و فاقد قالپاق 
جلو سمت راست بوده است.

بیمه شخص ثالث دارد.
کارشناس رسمی دادگستری جناب آقای سرهنگ حسین شیرزادی خودروی مذکور را به مبلغ 1/000/000/000 ریال 

)یک میلیارد ریال معادل یکصد میلیون تومان( ارزیابی نموده است.

مزایده خودروی مذکور از ساعت 9 صبح الی 1۲ ظهر روز یکشنبه 1399/0۵/۲6 در پارکینگ خلیج فارس واقع در 
کیلومتر ۵ جاده جعفریه محل پارکینگ خلیج فارس انجام می شود. مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه 1/000/000/000 

ریال )یک میلیارد ریال معادل یکصد میلیون تومان( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده 
 980100004076013۲0789۵693IR منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا
با شناسه واریز 96۵108۵7610000000۲1713۲3۵1۲006 می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه 
مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش راظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب 
صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده 
ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد وبه حساب خزانه واریز خواهد شد. و در این صورت عملیات فروش از 

درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد.
حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض 
شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در 
صورت توافق بر واریز غیر نقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و چنانچه روز 
مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیر مترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و 

حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد.
)۱۲79۶م الف(

نازیلا مهدیانی

که  هست  آنقدری  سوداگران  برای  مسکن  احتکار  سود 
صابون مالیات آن را به تن بمالند. ضمن اینکه راه هایی برای 

فرار از مالیات خانه های خالی هنوز باقی است.
طبق آخرین سرشماری نفوس و مسکن در سال 9۵، تعداد 
خانه های خالی در کشورمان حدود دو میلیون و ۵00 هزار 
واحد بوده که تهران سهم ۵00 هزار واحدی از این خانه های 
خالی را دارد و 30 درصد آن خانه های لوکس و لاکچری در 
منطقه یک شهر است. وجود این تعداد خانه خالی فقط به 
این دلیل نیست که مالک تمایل به فروش یا اجاره واحد خود 

ندارد بلکه نام حرفه ای این اقدام، احتکار است.
مصرفی  کالاهای  به  مربوط  را  بازار  در  احتکار  چند  هر 
رایجی مانند لاستیک، مواد غذایی و ... دیده ایم و شنیده ایم 
اما عده ای مسکن را هم وارد احتکار کرده اند و با این اقدام 
توانسته اند قیمت ها در بازار مسکن را تحت تاثیر قرار دهند.  به 
طوری که طبق گفته »حسین عبده تبریزی« مشاور وزیر وقت 
راه و شهرسازی در سال 96 مطابق با برآوردهای صورت گرفته 
براساس متوسط قیمت مسکن در شهرها، حدود ۲۵0 میلیارد 
دلار سرمایه در این واحدها حبس شده است حال اینکه در آن 
زمان قیمت دلار حدود 3 هزار و ۵00 تومان و هنوز به کشور به 

جهش قیمت دلار مبتلا نشده بود.
اعداد و ارقام نشان می دهد بازی بسیار خطرناکی در بازار 
مسکن در جریان است که برندگان آن سفته بازان و سوداگران 
هستند.  بازار  واقعی  مصرف کنندگان  و  مردم  بازنده ها  و 
احتکارکنندگان مسکن نمی توانند مالکان خرد باشند چرا 
که درآمد حاصل از اجاره برای مالکان به صرفه تر از خالی 
نگه داشتن آن واحد است و وزارت راه وشهرسازی هم چندی 
پیش اعلام کرد که هزار واحد مسکونی فقط در اختیار یک 

بانک غیر دولتی قرار دارد.
این احتکار عرضه را کم و کمبود عرضه در مقابل افزایش 

تقاضا، قیمت ها را چه در بخش اجاره و چه در بخش خرید 
این  ورود  برای  دولت  این رو  از  دهد.  می  افزایش  وفروش 
واحدها به بازار مسکن، قانون مالیات بر خانه های خالی را 
تصویب کرد و قرار است در همین تابستان این قانون را به 
اجرا برسانند و خانه های خالی مشمول مالیات  شوند. اما آیا 
مالیات می تواند مالکان عمده را وادار کند که واحدهای خود 
را به بازار بیاورند؟  یادمان نرود که مالیات ستانی از خانه های 
خالی نه تنها منجربه تنطیم بازار مسکن و تنبیه محتکران 
می شود بلکه در شرایط کاهش بی سابقه درآمدهای نفتی 

می تواند به افزایش درآمدهای دولت کمک کند.  
مالیات، مالکان عمده را وارد

 به عرضه مسکن می کند؟
 آن چیزی که امروز به عنوان قانون مالیات بر خانه های 
خالی مطرح شده حاصل اقدامات دولت در سال 9۵ است. 
فرمولی که امروز مبنا قرار گرفته این است که خانه خالی سال 
اول مشمول مالیات نمی شود اما از سال دوم به بعد خانه های 
خالی مشمول مالیات می شوند که در سال دوم معادل یک 
دوم مالیات متعلقه، سال سوم معادل مالیات متعلقه، سال 
چهارم و به بعد معادل یک و نیم برابر مالیات متعلقه اخذ 
می شود.  واقعیت این است که احتکار مسکن به ویژه احتکار 
واحدهایی که تکمیل شده اند اما پایان کار نگرفته اند تا نوساز 
تلقی شوند، آنقدر سود دارد که مالکان و محتکران صابون 
پرداخت مالیات آن را به تن بمالند و این اعداد و ارقام که سال 
دوم مالیات برابر با یک دوم میزان اجاره باشد و سال سوم برابر 
با اجاره و سال چهار به بعد 1.۵ برابر اجاره نمی تواند بازدارنده 
باشند. به همین دلیل مجلس پیشنهاد افزایش 10 برابری 
مالیات بر خانه های خالی را داده است، به این صورت که 
مالک باید به ازای هر واحد مشمول پرداخت مالیات، در سال 
اول ۵ برابر میزان اجاره، در سال دوم 10 برابر و در سال سوم 
به بعد هم 1۵ برابر اجاره را به عنوان مالیات خانه خالی خود 

بپردازد.

پیشنهاد هنوز در صحن مجلس مطرح نشده است  این 
از  برخی  باور  به  اما  نه  یا  که تصویب شود  نیست  معلوم  و 
کارشناسان اگر قوانین مالیاتی سختگیرانه نباشد، مشکل 
مسکن در کشور حل  نمی شود و همچنان بازار مسکن به 
عنوان بازار کالای سرمایه ای محلی برای جولان سوداگران 
مسکن  صف  در  باید  هم  موثر  متقاضیان  و  می ماند  باقی 

حداقلی بمانند.
ایده های متواریان از مالیات بر خانه های خالی   

براساس اطلاعات رسمی، تعداد خانه های خالی در کشور 
از حدود یک میلیون و600 هزار واحد مسکونی در سال 90 
به بیش از  ۲ میلیون و ۵00 هزار واحد در سال 9۵ رسیده به 
عبارت دیگر میزان خانه های خالی با افزایش قیمت مسکن 
بیش از ۵0 درصد افزایش یافته است و به طور قطع با ادامه 
سوددهی احتکار مسکن، تعداد خانه های خالی هم بیشتر 

می شود.    
هر چند که گفته شده برای مهار این سوداگری قرار است 
تابستان امسال  از  از خانه های بدون سکنه  مالیات ستانی 
آغاز شود اما طبق گفته »محمود علیزاده« معاون سازمان 
امور مالیاتی سامانه شناسایی خانه های خالی هنوز کامل 

نشده است و سامانه های مربوطه به سامانه املاک و اسکان 
متصل نشده اند. یکی از شاخص های شناسایی واحدهای 
خالی از سکنه اتصال کد پستی به کد ملی مالک است. اگر 
هر کد ملی مالک بیش از یک کد پستی باشد، مورد رصد قرار 
می گیرد. از این رو یکی از راه های دور زدن مالیات اجاره کد 
ملی برای ثبت کد پستی است و در شرایطی که برای راستی 
آزمایی و شناسایی ها، سامانه های مربوطه به سامانه املاک 

و اسکان متصل نشده اند، بازار اجاره کد ملی داغ می شود.
راه فرار دیگر از پرداخت مالیات بر خانه های خالی، نداشتن 
پایان کار ساختمان است به این معنا که هر چند از تکمیل 
ساختمان چیزی باقی نمانده اما مالک برای اینکه واحدها 
نوساز باقی بمانند و از پرداخت مالیات هم در امان باشد از 
اخذ مجوز پایان کار سرباز می زند. یک راه قدیمی که هنوز 
مالکان برای دور زدن قوانین مالیاتی از ان استفاده می کنند، 
فریب سازمان امور مالیاتی از طریق قبوض برق،آب، گاز و ... 
است. از آنجایی که سازمان امور مالیاتی رد خانه های خالی 
را با همین قبوض می زند به همین دلیل مالکان به دنبال آن 
هستند که با استفاده صوری از این منازل، آدرس غلط به 

بازرسان مالیاتی بدهد.

مالیات، مالکان عمده را وارد به عرضه مسکن می کند؟

پایانی برای حصر خانه های خالی



چهارشنبه -هشتم مرداد ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 65085
ورزشی

شباهت عجیب و یک تفاوت بزرگ ؛

فاصله مجیدی و استراماچونی چقدر است؟ 

نخست  تجربه  در 10  مجیدی  فرهاد  و  استراماچونی  عملکرد  به  نگاهی  با 
سرمربیگری نشان می دهد این ۲ در نتیجه گیری تا به اینجا تفاوت خاصی باهم 

نداشته اند.
تیم فوتبال استقلال تهران در چارچوب هفته بیست و سوم رقابت های لیگ برتر 
در ورزشگاه تختی جم به مصاف پارس جنوبی این شهر رفت و با نتیجه ۲ بر صفر 
به برتری رسید تا با 4۵ امتیاز به رده دوم صعود کند. این نتیجه در حالی رقم خورد 
که مجیدی نیز در دومین برهه حضور خود در استقلال به چهارمین پیروزی اش 

در لیگ دست پیدا کرد.
در این چند روز انتقادات زیادی به کادر فنی کنونی استقلال شده بود و برخی 
از هواداران منتسب به این تیم در فضای مجازی خواستار بازگشت استراماچونی 
شده بودند. مربی ایتالیایی که در نیم فصل اول نتایج قابل توجهی را با استقلال 

گرفته بود و سبک بازی این تیم مورد حیرت علاقمندان به فوتبال قرار گرفته بود.
حال مقایسه ای می کنیم عملکرد استراماچونی و فرهاد مجیدی را در 10 بازی 
ابتدایی که در لیگ نوزدهم سرمربیگری کردند. استرا از ابتدای لیگ نوزدهم تا 
پایان هفته دهم به پنج برد، سه تساوی و ۲ باخت دست پیدا کرد. تیم او ۲1 گل 
به ثمر رساند و 9 گل دریافت کرد تا تفاضل گل مثبت 1۲ به دست بیاید. مجموع 

امتیازات به دست آمده استراماچونی 18 امتیاز بوده است.
فرهاد مجیدی از ابتدای هفته هجدهم هدایت استقلال را به عهده گرفت و در 
10 بازی که سرمربی آبی پوشان تهرانی در لیگ بوده به چهار برد، چهار تساوی 
و ۲ باخت رسیده است. تیم او در این مدت 13 گل زده و 9 گل دریافت کرده و 
تفاضل گلش مثبت چهار بوده است. مجموع امتیازات فرهادمجیدی 16 امتیاز 

بوده است.
همانطور که مشاهده می کنید استقلال با مجیدی تنها ۲ امتیاز کمتر از تیم 
استراماچنی کسب کرده و در تعداد باخت ها نیز با آن تیم روی فرم برابر است. 
مهمترین محسنه تیم استرا خط حمله طوفانی اش بوده که هشت گل بیشتر به 
ثمر رسانده و البته در بحث دفاعی بازهم ۲ طرف برابر هستند. مجیدی اگر بتواند 
در سه بازی پیش روی خود که بسبار هم سخت هست به 9 امتیاز برسد می تواند با 
رکورد استرا برابری کند چرا که استرا در سه بازی بعدی و پایانی اش در استقلال به 

هفت امتیاز دست پیدا کرد.
استقلال در نیم فصل اول به طور کلی به هشت برد، پنج تساوی و ۲ باخت دست 
پیدا کرد که در مجموع ۲9 امتیاز بود. در ۲ هفته پایانی استقلال سرمربی نداشت. 
در نیم فصل دوم و تا به اینجا چهار برد، چهار تساوی و سه باخت به دست آمده که 
مجموع آن 16 امتیاز است. استقلال در صورت پیروزی در چهار دیدار باقیمانده 
نیز نمی تواند عملکرد بهتری از نیم فصل اول خود داشته باشد که این در سه فصل 

اخیر بی سابقه بوده است.

نائب رئیس هیات کشتی استان قم:

تامین بودجه تنها مانع میزبانی 
جام یادگار امام در قم است

 نائب رئیس هیات کشتی قم با بیان اینکه تامین بودجه مهمترین مانع برای 
میزبانی جام یادگار امام در این استان است، گفت: درصورت تامین اعتبار و 
حمایت مسئولان، قم آمادگی و شرایط لازم برای میزبانی از مسابقات بین المللی 

کشتی جام یادگار امام را دارد.
محسن حلوایی با اشاره به پیشنهاد برگزاری مسابقات بین المللی کشتی یادگار 
امام)ره( به میزبانی قم درسال جاری افزود: این پیشنهاد با نگاه مثبت مسئولان 
کنگره ملی شهدای قم به عنوان یکی از برنامه های ذیل این کنگره که قرار است 

امسال برگزار شود با استقبال مواجه شود.
وی با بیان اینکه قم پایه گذار مسابقات بین المللی کشتی جام یادگار امام درکشور 
بوده است، ادامه داد: به دلیل ناتوانی استان در تامین منابع مالی لازم،  چند سالی 
است که این مسابقات به میزبانی استان های دیگر برگزار می شود ولی هر وقت 
استان توان تامین مالی این مسابقات را داشته باشد، فدراسیون این میزبانی را به 

قم می دهد.
حلوایی، نگاه فدراسیون کشتی به میزبانی قم از مسابقه بین المللی جام یادگار 
امام را مثبت دانست و گفت: فدراسیون برخلاف استان های دیگر که برای میزبانی 
مبلغی به عنوان حق میزبانی می گیرد، حاضر است در صورت تامین منابع مورد 

نیاز، این میزبانی را بدون گرفتن این مبلغ به قم واگذار کنند.
نائب رئیس هیات کشتی قم با اشاره به وعده مسئولان استان برای کمک مالی 
به این هیات ورزشی افزود: با وجود اعلام عمومی برخی مسئولان برای حمایت و 
تامین بودجه برای اعزام تیم به لیگ برتر و اخذ میزبانی مسابقات بین المللی، این 

وعده ها تا کنون محقق نشده است.
وی ادامه داد: به جزء برخی کمک های جزئی اداره کل ورزش و جوانان، هیچ 
کمکی توسط مسئولان استان به تیم های ریشه دار و پرقهرمان کشتی قم انجام 

نمی شود
حلوایی، با اشاره به اعلام آمادگی این هیات به فدراسیون برای اعزام تیم به 
مسابقات لیگ برتر کشتی گفت: به دلیل ناتوانی در تامین بودجه مورد نیاز، 6 
کشتی گیر صاحب نام استان که دارای مقام های ملی و بین المللی هستند با تیم 

های خارج از استان قرارداد به امضا رساندند.
حلوایی افزود: حضور تیم قم در مسابقات لیگ برتر کشتی با استفاده از ظرفیت 
جوانان کشتی گیر استان و به منظور ادامه رشد و توسعه این رشته ورزشی درقم 

است.
وی ادامه داد: اگرچه قم آمادگی لازم برای اعزام تیم به مسابقات لیگ برتر و 
میزبانی مسابقات بین الملل کشتی ر ا در صورت تامین بودجه لازم دارد، ولی با 
توجه به شیوع کرونا برگزاری مسابقات بین المللی بعید به نظر می رسد ضمن اینکه 

برگزار لیگ کشتی نیز با این شرایط در هاله ای از ابهام قرار دارد.
مسابقات بین المللی کشتی جام یادگار امام از دهه 80 به صورت منظم در قم 
برگزار می شد ولی از سال 1390 تاکنون به دلیل مشکلات مالی تنها در سال 

1396 این میزبانی به قم رسید.
دومین کنگره 6 هزار شهید قم با شعار »قم، سرآمد شهادت و سرافرازی « قرار 

است در اواخر سال جاری در این استان برگزار شود.
 هم اکنون بیش از یک هزار و 700 کشتی گیر و حدود 40 داور و مربی در این 

هیات ورزشی ساماندهی شده اند

 کاپیتان تیم فوتبال پرسپولیس با تاکید بر اینکه کار برای سرخپوشان تمام نشده، 
گفت: باوجود اینکه به طور هدفمند و برنامه ریزی شده برای ما حاشیه درست 

می کنند اما تمرکزمان را از دست نمی دهیم.
سیدجلال حسینی  دوشنبه شب گذشته میهمان یکی از برنامه های تلویزیونی 
بود تا درباره چهارمین قهرمانی متوالی پرسپولیس در لیگ برتر که باعث شد این 
تیم به پرافتخارترین باشگاه ایرانی تبدیل شود صحبت کند. حضوری که به دلیل 
صحبت های صبح روز  دوشنبه یکی از مجریان منتفی شد تا کاپیتان سرخپوشان 

از تصمیم باشگاه مبنی بر تحریم شبکه های تلویزیونی تبعیت کند.
کاپیتان پرسپولیس در گفتگویی، ضمن اشاره به این موضوع درباره شرایط خود و 
هم تیمی هایش پس از قهرمانی در نوزدهمین دوره مسابقات لیگ برتر، مشکلات 
مالی هفت بازیکن پرسپولیس و بدهی این باشگاه به مربیان خارجی صحبت هایی 

را انجام داده است.
حرف های پوچ کوچک و کارهای بزرگ!

تلویزیون  روز گذشته مجری  درباره صحبت های صبح  سیدجلال حسینی 
که نقش مسعود سلطانی فر وزیر ورزش در قهرمانی فصل جاری پرسپولیس را 
مدعی شده بود گفت: اول از همه باز هم دوست دارم این قهرمانی را به هواداران 
پرسپولیس تبریک بگویم و خوشحالی ام را بابت اینکه توانستیم در روزهای سخت 
دلشان را شاد کنیم بیان کنم. تمام قهرمانی ها مبارک انها باشد که در هر شرایطی 
از ما حمایت کردند و اسم پرسپولیس را بزرگ کردند تا هرکس که در مجموعه تیم 

هست به حضورش افتخار کند.
وی افزود: درباره حرف های برخی آقایان چیزی برای گفتن نمی ماند. چرا باید 
درباره صحبت های پوچ و کوچ این افراد بزرگی و عظمت پرسپولیس را نادیده 
بگیریم. فرهنگ این تیم اجازه نمی دهد اسیر چنین حاشیه هایی شویم. می 
خواهند به زور برای خودشان اسم و رسمی پیدا کنند اما راهش را بلد نیستند. برای 
تنگ نظری آنها که نباید پاسخی بدهیم. کاری به صحبت هایشان نداریم و کار 
خودمان را مثل گذشته ادامه می دهیم. کار بزرگی کرده ایم اما همچنان بازی های 

بزرگی را پیش رو داریم که نباید ذهن مان را از آنها غافل کنیم.
پوکر قهرمانی لذتبخش است

سید جلال در پاسخ به این سوال که اینقدر خونسرد صحبت می کنید که گویا به 
چهار قهرمانی متوالی با پرسپولیس عادت داشتید، گفت: اتفاقا بسیار خوشحال 
هستم. تمام اعضای تیم همین حال را دارند اما هنوز بازی داریم. در لیگ برتر، جام 
حذفی و لیگ قهرمانان آسیا باید بازی کنیم. پوکر قهرمانی لذتبخش است اما باید 

موفقیت هایمان را با تمرکز روی هر بازی که داریم ادامه دهیم.
برنامه ریزی شده حاشیه می سازند

مدافع سرخپوشان پایتخت ادامه داد: کاملا واضح و مشخص است که باز هم 
برنامه ریزی شده می خواهند برایمان حاشیه درست کنند. نباید توجهی داشته 

باشیم و نمی خواهیم روی نقطه فعلی بمانیم.

از امروز بازی با نساجی مهم ترین مساله است
سیدجلال افزود: از امروز تمرینات مان برای بازی با نساجی شروع می شود. حالا 
مهم ترین بازی و مساله تیم، دیدار با نساجی است. لیگ برتر هنوز تمام نشده است 

و باید با قدرت به کارمان ادامه دهیم.
اگر حامی داشتیم مشکل نداشتیم

وی راجع به شایعه حمایت های خاص از  پرسپولیس تاکید کرد: اگر حامی 
داشتیم وضع باشگاه اینگونه نبود. واقعا تیمی که حامی داشته باشد مشکل ندارد. 
مگر می شود کوهی از مشکلات روی هم باشد و باز هم به آنها اضافه شود! باز 
هم می گویم که دوباره برنامه ریزی هایشان برای ایجاد حاشیه در پرسپولیس آغاز 

شده است.
آخرین وضعیت هفت بازیکن شاکی

سیدجلال درباره عدم وصول مطالبات هفت بازیکن پرسپولیس که از سال 
گذشته طلب داشته اند گفت: روی صحبت های من خودم و شش بازیکن طلبکار 
نیست. همه مشکل داریم. بشار رسن و رادو با ما تمرین می کنند اما پول نگرفته 
اند. باشگاه به آنها هم بدهکار است. برانکو و دستیارانش پول نگرفته اند. کالدرون و 
کمک هایش هم همینطور. هر روز هم به این پرونده ها اضافه می شود. چرا وقتی 
می توانستیم این پول ها را پرداخت کنیم انجام نشد. واقعا چرا باید پرسپولیس در 

چنین مواقعی تنها باشد.
مدافع پرسپولیس یادآور شد: در نیم فصل هم همین صحبت ها را کردم اما نه 
تنها مشکلی حل نشد بلکه به پرونده ها هم اضافه شد. امیدوارم واقعا این مشکلات 

حل شود چون می تواند خطرساز باشد.
جام حذفی و لیگ قهرمانان خیلی مهم است

وی در بخش پایانی گفتگویش با خبرنگار مهر درباره حضور پرسپولیس در نیمه 
نهایی جام حذفی و همچنین ادامه بازی های لیگ قهرمانان آسیا بصورت متمرکز 
در کشور قطر تاکید کرد: کار خیلی سختی داریم. واقعا فرصتی برای استراحت 
نیست و باید با تمام توان به این مسابقات برویم. بازی در جام حذفی اندازه لیگ 

برتر اهمیت دارد. فرصت کوچکترین اشتباه را هم نداریم.
کاپیتان پرسپولیس گفت: بازی در لیگ قهرمانان آسیا اهمیت بسیار زیادی 
دارد. با توجه به تصمیم گیری های صورت گرفته برای این بازی ها باید در آب و 
هوای قطر بازی کنیم و هوادارانمان را هم نخواهیم داشت. با این حال برای همین 
طرفدارانمان هم که شده با تمام وجود بازی خواهیم کرد تا آنها را باز هم خوشحال 

کنیم.

سیدجلال حسینی:

هدفمند برای پرسپولیس حاشیه می سازند
 هیچ کمکی به قهرمان نمی شود

و جوانان  اداره کل ورزش  پشتیبانی  و  منابع  توسعه  معاون 
استان قم گفت: دو مکان ورزشی شامل استخر و سالن چند 
به بخش  قانونی  از ظرفیت های  بهره گیری  با  توپی  منظوره 

خصوصی واگذار می شود.
حسین رضایی اظهار کرد: این اداره کل در سال 1398 تعداد 
7۲ مکان ورزشی را به بخش غیر دولتی واگذار کرد، در حالی که 
طرف قرارداد ۵۵ مکان هیأت های ورزشی به عنوان نهادهای 
عمومی غیردولتی هستند و سایر اماکن نیز از طریق مزایده 

عمومی به افراد حقیقی واگذار شده است.
وی با بیان اینکه همین رویه نیز امسال در اداره کل ورزش و 
جوانان وجود دارد، تصریح کرد: البته در موضوع واگذاری اماکن به هیأت های ورزشی، اماکن تخصصی به هیأت های مرتبط 
نظیر خانه کشتی، جودو، ووشو، کونگ فو، تنیس روی میز، ژیمناستیک، کاراته، بوکس و ورزش های رزمی واگذار شده اند و 

اماکن چند منظوره را از طریق مزایده به افراد حقیقی واگذار کرده ایم.
معاون توسعه منابع و پشتیبانی اداره کل ورزش و جوانان استان قم با اشاره به دو واگذاری جدید این اداره کل به بخش 
خصوصی، افزود: سالن  شهید طاهریان و استخر بانوان نرگس در راستای شیوه نامه اجرایی ماده )۵( قانون الحاق برخی مواد به 

قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت )۲( به مدت یک سال از طریق مزایده عمومی واگذار می شوند.
رضایی عنوان کرد: واگذاری این دو مکان و جزئیات مندرج در اسناد مزایده، با بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت
http://setadiran.ir  و به صورت الکترونیکی انجام می شود و علاقمندان به شرکت در مزایده می توانند تمام موارد اجاره شامل 

مشخصات، شرایط و نحوه اجاره را در برد اعلان عمومی سامانه مزایده بررسی کنند.
وی خاطرنشان کرد: استخر نرگس ویژه فعالیت های ورزشی بانوان در رشته های زیر مجموعه هیأت شنا، شیرجه و واترپلو است 
و سالن شهید طاهریان نیز به عنوان یک سالن چند منظوره و یکی از سالن های قدیمی و با سابقه قم قابلیت فعالیت چندین 

رشته ورزشی را برای علاقمندان دارد.
معاون توسعه منابع و پشتیبانی اداره کل ورزش و جوانان استان قم در پایان با بیان اینکه علاقمندان به شرکت در مزایده باید 
به منظور ثبت نام و دریافت گواهی امضاء الکترونیکی )توکن( با مرکز پشتیبانی و راهبری سامانه )0۲141934( ارتباط برقرار 

کنند، افزود: این واگذاری تا شانزدهم مرداد ماه برقرار است.

 کاپیتان اسبق تیم فوتبال پرسپولیس گفت: دلالان در 
انتخاب مربیان و بازیکنان برخی تیم ها نقش اصلی دارند 
و به اعتقاد من هنوز هم آنها حرف اول را در تصمیم گیری 

برخی باشگاه ها می زنند.
»محمود کلهر« در خصوص قهرمانی پرسپولیس، افزود: 
بسیار خوبی گرفت  نتیجه  که  این  کنار  در  پرسپولیس 
توانست فوتبال زیبایی به نمایش بگذارد. در طول دوران 
کرونا و حتی تعطیلی مسابقات لیگ بازیکنان پرسپولیس 
از نظر بدنی افت نکردند و این موضوع نقطه قوت این تیم 

بود. 
وی ادامه داد: باید به همه هواداران پرسپولیس و کادر فنی تبریک بگویم. »یحیی گل محمدی« برای هر بازی بهترین 
تاکتیک ها را در نظر گرفت و به نظر من او از بسیاری از مربیان خارجی عملکرد بهتری در این تیم داشت و باعث افتخار 

مربیان ایرانی است. به اعتقاد من تیم یحیی از تیم برانکو هم فوتبال زیباتری ارایه می کند.
کاپیتان اسبق تیم فوتبال پرسپولیس گفت: باید دیدگاه مدیران فوتبال نسبت به مربیان ایرانی تغییر کند. عملکرد 

»یحیی گل محمدی« و »جواد نکونام« در لیگ عالی بوده و آنها از توانایی مربیان ایرانی به خوبی دفاع کردند.
وی تصریح کرد: متاسفانه در کنار این مربیان خوبی که در فوتبال ما فعالیت می کنند، مربیان ضعیفی هم هستند که 
فقط به خاطر داشتن لابی تیم می گیرند. مربیانی هستند که در طول فصل ۲ تیم را به لیگ پایین تر می برند اما سال آینده 
بازهم در لیگ برتر تیم دارند. کلهر اظهار داشت: تا زمانی که مدیران باشگاه ها نخواهند، این مشکل پایان نخواهد داشت. 
مدیران مقصر اصلی در استفاده از مربیان ضعیف و خانه نشینی مربیان با دانش هستند. شما امروز عملکرد »محمود 
فکری« و »جواد نکونام« را به عنوان ۲ مربی جوان بررسی کنید و ببینید چقدر موفق تر از مربیانی بودند که در هر بازی 
سرمربی یک تیم می شوند. وی یادآور شد: دلالان حرف اول را در مسایل مهم باشگاه ها می زنند و قوه قضاییه باید به این 
مساله ورود کند. این افراد در فوتبال ایران مربی و بازیکنان را مثل آب خوردن جابجا می کنند و هیچکس هم به کیفیت این 
مربیان و بازیکنان توجه نمی کند. کلهر افزود: متاسفانه دلالان باعث سوختن نسل های طلایی فوتبال ایران شدند و تمام 
تلاش خود را برای حضور بازیکنان و مربیان خارجی بی کیفیت می کنند. امیدوارم روزی انتخاب باشگاه ها کیفی باشد تا 

شاهد از بین رفتن نسل های طلایی فوتبال کشورمان باشیم

معاون اداره کل ورزش و جوانان استان قم خبرداد:

واگذاری اماکن ورزشی قم به بخش خصوصی
محمود کلهر:

 دلالان حرف اول را در فوتبال ایران می زنند

آگهی مفقودی 
برگ سبز خودرو سواری پژو ۲0۶ به رنگ نقره ای – متالیک مدل 

و شماره شاسی ۱088۴953  به شماره موتور ۱۴۱8۶000978   ۱38۶
به پلاک ۶۶ ق ۱38 ایران ۱۶ متعلق به خانم فاطمه عرب خراسانی فرزند 

مرتضی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

 چهار ستاره کشتی فرنگی قم برای حضور در فصل جدید 
رقابت های لیگ برتر کشتی فرنگی باشگاه های ایران با تیم 

های مختلف قراردادهای خود را به ثبت رساندند.
هادی علیزاده پورنیا کشتی گیر شاخص و با تجربه قمی برای 
حضور در فصل جدید لیگ برتر کشتی فرنگی با تیم دانشگاه 
آزاد قرارداد امضا کرد. علیزاده پورنیا قهرمان سابق رقابت های 
آسیایی بزرگسالان، یکی از چهره های مطرح کشتی قم به 

حساب می آید.

علیرضا نجاتی دیگر فرنگی کار جوان و شاخص کشتی قم که 
موفق به کسب سهمیه المپیک ۲0۲0 توکیو شده است برای 
حضور در لیگ برتر به تیم بازار بزرگ ایران ملحق شد. بازار بزرگ 
ایران سال گذشته قهرمان رقابت های لیگ برتر شد و نجاتی 

برای دومین فصل پیاپی برای این تیم به روی تشک می رود.
محمد جواد رضایی دیگر چهره نام آور کشتی قم با عقد 
قراردادی به تیم کشتی دانشگاه آزاد پیوست و هم تیمی هادی 

علیزاده پور نیا در فصل آتی لیگ برتر کشتی فرنگی شد.

ابراهیمی دیگر چهره سرشناس کشتی  همچنین مهدی 
فرنگی قم که قهرمانی های متعدد در رقابت های آسیایی را در 
کارنامه دارد، برای حضور در فصل جدید لیگ برتر با تیم صبانور 

کردستان قرارداد بست.
در  حضور  برای  گیران  کشتی  قرارداد  ثبت  قانونی  مهلت 
تیم های مختلف 1۲ مرداد است و بیستمین دوره این رقابت ها 
با عنوان لیگ برتر کشتی جام یادگار امام )ره( قرار است در نیمه 

دوم سال جاری برگزار شود.

ثبت قرارداد ستاره های کشتی قم با تیم های لیگ برتری

 پیشکسوت فوتبال گفت: برای رفتن به جام جهانی خیلی زحمت کشیدم اما 
برخی مدیران باشگاه ها لابی کردند و با دادن خودرو نفرات جوان را به جام جهانی 

بردند تا بتوانند آنها را به تیم های خارجی بفروشند.
»اصغر مدیرروستا« از فوتبالیست هایی که در تیم های سرخابی حضور نداشت اما 

به تیم ملی رسید و گل های زیادی را به ثمر رساند.
مدیرروستا  در مصاحبه با خبرنگار ورزشی ایرنا حرف های جالبی را بر زبان آورد که 

متن آن را در زیر می خوانید.
فوتبال را از کجا شروع کردید؟

فوتبال را از زمین های خاکی کرج شروع کردم و بعد به باشگاه هما  رفتم تا به صورت 
رسمی این رشته ورزشی را آغاز کنم.  باشگاه های بعدی من به ترتیب نفت تهران، 

دارایی، ستاد مشترک، پاس، بهمن، القادسیه کویت،  الاهلی و الفجیره امارات بود.
در تمام سال های بازیگری تان از استقلال و پرسپولیس پیشنهاد داشتید 

اما به این تیم ها نرفتید، چرا؟
این تیم ها بزرگ و پرطرفدار بودند و هر بازیکنی آرزو دارد در این تیم ها بازی کند اما 
من زمانی که در پاس حضور داشتم قهرمان آسیا و ایران بودیم، عنوان آقای گلی را 
در اختیار داشتم، در بهمن نیز تیمی داشتیم که 8 ملی پوش در آن حضور داشتند و 
طبیعی بود با شرایط خوبی که داشتم نخواهم تیمم  را عوض کنم. اما ۲ بار تا آستانه 

رفتن به این تیم ها پیش رفتم، ولی قسمت نشد.
چطور؟

زمانی که در پاس حضور داشتم در ۲ برهه زمانی مختلف با استقلال و پرسپولیس 
قرارداد داخلی امضا کردم و حتی در تمرینات این تیم ها حاضر شدم اما »کریم 

ملاحی« مدیرعامل وقت پاس اجازه نداد تا سرخابی شوم.
اگر به عقب برگردید همین طرز تفکر را خواهید داشت؟

من در زمان بازیگری به آن نقطه ای که می خواستم رسیدم و بدون اینکه در استقلال 
و پرسپولیس بازی کنم ملی پوش شدم اما باید اعتراف کنم دوره مربیگری متفاوت با 
بازیگری است و نفراتی که در این تیم ها حضور داشتند مورد توجه هستند و شاید 
به خاطر این ماجرا اگر زمان به عقب برگردد به طور حتم راهی یکی از این تیم های 

بزرگ می شدم.
در زمان بازیگری تان از نرفتن به یکی از این ۲ تیم لطمه نخوردید؟

اگر بگویم نه، دروغ گفته ام. نگاه تیم ملی در برهه ای زمان خصوصا در سال های 
67 تا 76 به سرخابی ها اختصاص داشت و من هم تا حدود زیادی ضرر کردم. با 
جرات می توانم بگویم اگر در آن سال ها بازیکن استقلال و پرسپولیس بودم،  حداقل 

100 بازی ملی در کارنامه فوتبالم داشتم.
زمانی »خداداد  عزیزی« را در تیم ملی نیمکت نشین کردید؟

»خداداد عزیزی« بازیکن با کیفیت و فوق العاده خوبی بود که من در بهمن با وی 
همبازی  بودم و به خصوصیات فنی وی واقف بودم اما او چند سال از من کوچک تر 
بود. وی زمانی به عنوان یار کمکی راهی پرسپولیس شد و در لیگ قهرمانان آسیا 
برای این تیم بازی کرد. او در جام ملت های آسیا که در سال 1996 در کشور امارات 
برگزار شد عملکرد بسیار خوبی داشت و این طور نبود که من وی را نیمکت نشین 
کرده باشم. در برخی از بازی ها او بازی می کرد و در بازی های دیگر سرمربی تیم 
تصمیم می گرفت از وجود من در ترکیب ثابت استفاده کند. از آن روزها، سال ها 
گذشته است و من با جرات می گویم آن تیم ملی بهترین رفاقت و دوستی ها را داشت 

و هر بازیکنی که روی نیمکت قرار می گرفت با تمام وجود برای پیروزی تیمش دعا 
می کرد.

بهترین گلی که در تمام سال های فوتبال به ثمر رساندید؟
من در فوتبال گل های زیادی را به ثمر رسانده ام اما همین الان وقتی مردم مرا 
در کوچه و خیابان می بینند از گلم  به چین حرف می زنند. همان گلی در مرحله 
مقدماتی جام جهانی 1998 فرانسه به ثمر رساندم. من هم به همین علت از این گل 

به عنوان بهترین گلی که در تمام سال های بازیگری ام زدم یاد می کنم.
فرصتی از دست داده اید که حسرت آن را بخورید؟

بازی با عراق که هر زمانی به خاطر می آورم، حسرت می خورم. »علی دایی« به من 
پاس داد و آنقدر اطمینان داشتم توپ را تبدیل به گل می کنم که ناگهان توپ از زیر 

پایم لیز خورد و به خارج رفت.
در جام جهانی ۱998 فرانسه حضور نداشتید، همیشه از این موضوع 

گلایه  کرده اید؟
من همیشه بابت اینکه در جام جهانی بازی نکرده ام ناراحت هستم چرا که حق 
طبیعی من این بود که در این رویداد مهم ورزشی حضور داشته باشم اما برخی ها این 

فرصت بزرگ را از من گرفتند.
چه افرادی؟

من برای جام  جهانی 1998 فرانسه با برخی از بازیکنان معامله شدیم. حق من و 
چند نفر دیگر را خوردند. برای رفتن به جام جهانی خیلی زحمت کشیدم اما برخی 
مدیران باشگاه ها لابی کردند و با دادن خودرو نفرات جوان را به جام جهانی بردند تا 

بتوانند آنها را پس از این بازی ها به تیم های خارجی بفروشند.

اصغر مدیرروستا: 
لابی کردند تا در جام جهانی بازی نکنم
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از وحدت خبری نیست ؛

تداوم کشمکش اصولگرایان دربهارستان
را  بهارستان  اکثریت صندلی های  از حذف رقیبان خود،  اصولگرایانی که پس 
به دست آوردند، اکنون با اختلاف   درونی مواجه  شده  به گونه ای که این روزها با 
کشمکش و حواشی مختلف، دامنه آن را زیرپوستی به افشاگری علیه یکدیگر 

کشانده اند. 
انتخابات مجلس شورای اسلامی باتوجه به اینکه به یک رقابت درون حزبی میان 
اصولگرایان تبدیل شده بود، به دست آوردن اکثریت مجلس از سوی این طیف 
پیش بینی می شد و بر همین اساس از همان ابتدا، اختلاف  گروه های اصولگرایی در 

ارائه فهرست انتخاباتی، سهم خواهی میان آنها را آشکار ساخت.
نیش و کنایه ها و انتقادهای مختلف برخی نمایندگان مجلس یازدهم و هم طیفان 
آنها که از زمان انتخاب رئیس مجلس و سپس هیات رئیسه  کمیسیون ها شدت یافته 

بود، این روزها به شیوه های دیگری تداوم یافته است.
ریشه این اختلاف ها را که پیش از انتخابات مجلس به شیوه های مختلف مطرح 
این  بیشتر  بلکه  جست  اندیشه ای  بنیادین  مسائل  سر  بر  نمی توان  بود،   شده 
درگیری ها و جناح بندی ها به مسائل اجرایی و البته سهم خواهی برای مسئولیت ها  

برمی گردد که اکنون به مجلس یازدهم کشیده  شده  است.
محمدباقر قالیباف شهردار پیشین تهران که حالا بر کرسی ریاست مجلس نشسته ، 
مبدع جریان نواصولگرایی است که حامیانش را نیز به مجلس آورده؛ از سوی دیگر 
اعضای جبهه پایداری که تعداد قابل توجهی از آنان بر صندلی های بهارستان تکیه  
زده اند، با نواصولگرایان اختلاف های داشته و دارند. همچنین جریان راست سنتی که 
با نواصولگرایان اختلاف های  جدی دارند بخشی از صندلی های مجس را از آن خود 
کرده و علاوه بر این ، نمایندگانی در مجلس یازدهم حضور دارند که از حامیان محمود 
احمدی نژاد رئیس جمهوری پیشین به شمار می روند که از نگاه برخی تحلیلگران، 
آنها نشان داده اند که هرگز زیر لوای ریاست قالیباف نخواهند رفت. در نتیجه این 

اختلاف هاست که این روزها حواشی متعددی در مجلس ایجاد شده است.
بعد از رقابت بر سر ریاست مجلس و رسیدن صندلی آن به قالیباف، بسیاری از 
مخالفانش که از ابتدای شروع به کار مجلس، راه های مختلفی را برای جلوگیری از 

تحقق این هدف شهردار اسبق تهران آغاز کرده بودند، از پای ننشستند.
یکی از این موارد،  طرح موضوع رشوه 6۵ میلیارد تومانی در مجلس دهم است؛ 
غلامحسین اسماعیلی سخنگوی قوه قضائیه سه شنبه ۲0 خرداد در نشست خبری 
هفتگی خود درباره اینکه مصطفی میرسلیم از نمایندگان مردم تهران در مجلس 
مدعی شده که یکی از رئیسان سابق کمیسیون های مجلس دهم 6۵ میلیارد تومان 
رشوه دریافت کرده، گفت: بلافاصله بعد از ادعای میرسلیم، سازمان بازرسی کل 

کشور از ایشان دعوت کردند و با شنیدن سخنانش، مدارک آن را اخذ کردند.
وی ادامه داد: دستور رسیدگی به این ادعا صادر شده و سازمان بازرسی کل کشور 
در حال بررسی است. البته این موضوع جدید است و بعد از بررسی،  نتایج آن اعلام 
خواهد شد. میرسلیم مدعی شده که این رشوه برای تعلیق یک تحقیق و تحفص 
بوده است؛ وی پیشتر در این رابطه در توئیتی نوشته بود:  »قالیباف هر جا باشد 
باید مواظب او بود که خلافی نکند. اینها برای جامعه ما بسیار مضر است. از دوران 
کرباسچی این طور فسادی آغاز شد و اینها تقویت کردند.« سخنگوی قوه قضائیه،  
در همان نشست خبری گفته بود، »افراد اگر از جرمی مطلع می شوند بهتر است به 
جای رسانه ای کردن موضوع، به قوه قضائیه مراجعه کنند؛ قوه قضائیه در این جرایم 
ورود کرده و با جدیت بررسی خواهد شد.« تداوم این اختلاف ها میان اصولگرایان 
در مجلس یازدهم که حواشی متعددی را به دنبال داشته سبب شده است همچنان 

بحث نبود وحدت و ادامه این کشمکش های در ادامه کار مجلس مطرح شود.
رقابت بر سر مناصب

داریوش قنبری، نماینده مجلس هشتم و فعال سیاسی اصلاح طلب در این باره به 
ایرناپلاس می گوید: در ظاهر اصولگرایان در مجلس یازدهم رای آورده اند اما وقتی 
وارد بطن بهارستان می شویم، اختلاف ها قابل مشاهده است. به گفته وی، بیشتر 
این اختلاف ها از نظر تشکیلاتی است، آن هم به دلیل این که جریان اصولگرایی 
آبشخورهای متعددی دارد و اکنون نیز سه یا چهار طیف از آنها در مجلس حضور 
دارند. بنابراین این جریان ها درگیر رقابت های داخلی بر سر پست ها بوده که البته به 
پایان رسیده اما همچنان این اختلاف های زمینه ای وجود دارد که بر آرایش مجلس 

نیز تأثیرگذاشته است.
اختلاف های تشکیلاتی اصولگرایان مجلس

قنبری ادامه می دهد: آقای قالیباف تا حدودی دیدگاه تکنوکراتی دارد و به عنوان 
راست مدرن در برابر طیف جبهه پایداری است که با دیدگاه های تکنوکراتی میانه ای 
خوبی ندارد؛ در واقع نوعی احساس های خاص انقلابی گری داشته و تلاش دارند نه 
تنها رقیب اصلاح طلب بلکه سایر هم جناحی های متفاوت با خود را نیز غیرانقلابی 
این دو طیف، جریان راست سنتی هستند  تلقی کنند. وی می افزاید: در کنار 
که در ظاهر تعدادشان کم است اما تفکرات خاص خود را دارند و نسبت به جریان 
پایداری، احساساتی عمل نمی کنند؛ اما میانه چندانی با دیدگاه تکنوکراتی ندارند 
و در مجموع این طیف اختلاف هایی با قالیباف دارد؛ از طرف دیگر جریان آقای 
احمدی نژاد است که برخی آن را نزدیک به جبهه پایداری می بینند اما اختلاف هایی 
نیز بین دو این گروه وجود دارد. این نماینده پیشین مجلس ادامه می دهد: همه 
این ها عمدتا اصولگرا محسوب می شوند اما از نظر تشکیلاتی اختلاف های زیادی 
دارند که همان وحدت ظاهری را که گمان می شود در مجلس وجود دارد از بین 
می برد و در بزنگاه های حساس و به ویژه در غیاب رقیب اصلاح طلب، اختلاف ها 

بیشتر بروز پیدا می کند.
اختلافات درونی؛ سد راه فراکسیون اصولگرایی

اصولگرایان  هنوز  چرا  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  مجلس  سابق  نماینده  این 
نتوانسته اند به یک فراکسیون دست یابند، می گوید: در مجموع فراکسیون تعریف 
خود را دارد؛ البته فراکسیون هایی که در مجلس ما شکل می گیرد با معنای فراکسیون 
در دیگر مجالس متفاوت است. به طور نمونه ا فراکسیون معلمان، تولیدگرایان، 
در  همچنین  دارند؛  صنفی  حالت  بیشتر  این ها  که  داشته ایم   ... و  کشاورزان 
مجلس های گذشته، فراکسیون های اصلاح طلب و اصولگرا وجود داشت اما در این 
مجلس اصلاح طلبی وجود ندارد و عمدتا اصولگرا هستند. وی ادامه می دهد: آنچه 
در کشورهای دیگر، فراکسیون مجلس نامیده می شود جلوه ای از احزاب در درون 
پارلمان است؛ اما در کشور ما ترمونولوژی احزاب شکل دیگری است  و جناح که 
باید درون حزب شکل بگیرد، شامل احزاب شده ، جبهه به عنوان جناح تعریف شده 
و فراکسیون ها حالت جناحی دارند تا حزبی؛ آن هم به  دلیل ضعف احزاب در کشور 
است. قنبری همچنین می افزاید: در مجلس یازدهم طبیعی است که متناسب با 
وزن احزاب، فراکسیون ها شکل نگیرد چون رقیب اصلاح طلبی وجود ندارد؛ ضمن 
آنکه اختلاف های درونی میان اصولگرایان سبب شده فراکسیون واحد اصولگرایی 
از این جریانات دنبال مطرح کردن طیف خود در مقابل  شکل نگیرد و هرکدام 

طیف های دیگر هستند.
باید یک فراکسیون اکثریت شکل بگیرد

ایرناپلاس  به  باره  همین  در  نیز  اصولگرا  سیاسی  فعال  کنعانی مقدم،  حسین 
می گوید: در جلسه های پیش از انتخابات، بنده به اصولگرایان گفته بودم که جنس 
بلکه  نیست،  قوی  نشانه یک مجلس  در مجلس هستند،  که  افرادی  رأی آوردن 
فراکسیونی  که در مجلس شکل می گیرد و نقشه راه آن، می تواند مجلسی قوی ارائه 
کند. وی اضافه می کند: جریان اصولگرایی هنوز فراکسیونی قوی تشکیل نداده  و 
فراکسیون اکثریتی وجود ندارد؛ تا زمانی که شکل نگیرد، تصمیم های سرنوشت ساز 
و مهم با اکثریت آرا مطرح شود. این فعال سیاسی اصولگرا در پاسخ به این پرسش 
که چرا فراکسیون اکثریتی تشکیل نشده  است، توضیح می دهد: به این دلیل که 
افراد حضور یافته در مجلس، فکر می کنند رقابت های انتخاباتی تمام نشده  است و به 

همین دلیل رقابت های سیاسی خود را در مجلس هم حفظ کرده اند.
اثرگذاری احمدی نژاد در مجلس از بین رفته

او همچنین درباره اختلاف احمدی نژادی ها و رئیس مجلس، می گوید: آقای 
احمدی نژاد اثرگذاری اش را در مجلس از دست داده؛ معتقدم او نمی تواند حتی 
یک فراکسیون کوچک همسو با تفکر خودش را در مجلس تشکیل دهد. قسمتی 
از نمایندگان در دولت او وزیر بودند و بسیاری از آنها با وی زاویه دارند و به  دلیل 
رفتارش، از دولت او خارج شدند. کنعانی مقدم با تاکید بر اینکه همه قوا باید کنار 
یکدیگر در راستای منافع عمومی حرکت کنند، می افزاید: نباید مجلس هراسی و 
دولت هراسی وجود داشته باشد؛ همانطوری که رهبری تاکید دارند، اصل بر منفعت 

ملی و هم افزایی قوا باشد.

سیاسی

 سخنگوی قوه قضاییه از قطعی شدن حکم 11 اخلالگر نظام ارزی و افرادی که 
با قاچاق عمده ارز و طلا مرتکب اعمال مجرمانه شده بودند، خبر داد و از صدور در 

مجموع 1۲0 سال حکم زندان برای آنها سخن گفت. 
غلامحسین اسماعیلی روز سه شنبه در سی امین نشست خبری خود با بیان اینکه 
با وضعیت نرخ ارز در ماه های اخیر برخورد با متخلفان حوزه ارز را به صورت جدی در 
دستور کار قرار دادیم، افرود: در هفته گذشته 11 اخلالگر نظام ارزی و کسانی که با 
قاچاق عمده ارز و طلا مرتکب اعمال مجرمانه شده بودند در شعبه سوم ویژه محکومیت 

قطعی پیدا کردند.
وی افزود: در این پرونده رسول آشناور به جرم اخلال در نظام ارزی و پولی به تحمل 
1۲ سال حبس و 74 ضربه شلاق و محرومیت از خدمات دولتی محکوم شد همچنین 
لقمان عطار، حسن اسماعیلی، یوسف زکی، خالد حسنی، ابوبکر آشناور و وفا آشناور 
هر کدام به جرم مشارکت با متهم ردیف اول در اخلال در نظام پولی و ارزی به تحمل 
1۲ سال حبس، 74 ضربه شلاق تعزیری و محرومیت از خدمات دولتی محکوم شدند.
سخنگوی قوه قضاییه گفت: محمود آشناور، جلال آشناور و امید عبداللهی نیز 
هر کدام به تحمل 10 سال حبس، 74 ضربه شلاق و محرومیت از خدمات دولتی 
محکوم شدند. وی اظهارداشت: سعید شریفی به جرم مشارکت در اخلال در نظان 
ارزی از طریق قاچاق عمده ارز به تحمل 6 سال حبس، 74 ضربه شلاق و محرومیت از 
خدمات دولتی محکوم شد. اسماعیلی با اشاره به پرونده دیگری در شعبه ویژه استان 
فارس افزود: این پرونده که در حوزه قاچاق فراورده های نفتی و توزیع فراورده های 
نفتی خارج از شبکه بود، علی خادمیان مدیر وقت شرکت پخش فراورده های نفتی 
شهرستان مرودشت به هفت سال حبس، جزای نقدی به مبلغ 308 میلیارد و 919 
میلیون و ۲1۵ هزار و 981 ریال با مشارکت متهم ردیف دوم همچنین انفصال دائم 

از خدمات دولتی و ضبط کلیه اموالی که از این طریق حاصل شده است، محکوم 
شده اند. وی ادامه داد: رضا چنگیزی به جرم مشارکت در همین عنوان اتهامی به 10 
سال حبس و پرداخت جزای نقدی همچنین انصال دائم از خدمات دولتی همچنین 

محسن کمالی به سه سال و نیم حبس تعزیری محکوم شده اند.
اسماعیلی گفت: 34 نفر دیگر در این پرونده که تحصیل مال نامشروع و ارتشا داشتند 

نیز محکوم شدند.
 فضاسازی خلاف واقع نسبت به قله دماوند شده است 

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره احکام صادره در خصوص فروش 
بخشی از دماوند گفت: فضاسازی خلاف واقع نسبت به قله دماوند شده است.

وی یادآور شد: در ماه گذشته سند رسمی و کاداستری قله دماوند با مساحت هزار و 
81 هکتار از منابع طبیعی و از این قله و کوه سرافراز توسط سازمان ثبت اسناد صادر و 

تحویل دولت شد و به نمایندگی دولت به منابع طبیعی تحویل شد. 
اسماعیلی خاطرنشان کرد: کسانی که دنبال فضاسازی بودند متاسفانه با یک خبر 
غلط این موضوع را اعلام کردند که بخشی از دماوند در قالب وقف به دیگران واگذار 
شده در حالی که سند به نام دولت صادر شده و سند هم کاداستری و دقیق است و 
تحویل منابع طبیعی شده است. وی با بیان اینکه سندی که برای دماوند صادر شده 
مشمول کوهپایه ها هم می شود، گفت: بعد از 4۵ کیلومتر از دماوند، مرتعی وجود دارد 
که در زمان پهلوی سند صادر شده بود، اما با اعتراض مرتع داران باطل شد و مرتع داران 
این زمین را وقف کردند و قبل از کاداستر برای این قسمت سند وقفی صادر شده بود و 

مقرر شده که هیأت عالی نظارت ثبت ورود کند زیرا سند سنتی است.
آخرین وضعیت پرونده روح الله زم

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده روح الله زم 

گفت: برای این پرونده فرجام خواهی و پرونده به دیوان عالی ارسال شده و در دیوان 
عالی هم به شعبه ارجاع شده است. وی ادامه داد: منتظریم قضات محترم شعبه 
مربوطه در دیوان عالی کشور نسبت به رسیدگی به این فرجام خواهی اقدام کنند و 

اظهارنظر نهایی درباره این پرونده اعلام شود. 
اقدام جنگنده های آمریکایی غیرقانونی و غیرانسانی بود

اسماعیلی در ادامه با اشاره به تعرض جنگنده های آمریکایی به هواپیمای مسافری 
از خوی ددمنشی  ایران گفت: این اقدام غیرقانونی و غیرانسانی و نمونه دیگری 
تروریست های آمریکایی بود؛ قوه قضاییه جمهوری اسلامی ایران به لحاظ اینکه این 
اقدام نقض آشکار قوانین و مقررات هوانوردی و مصداق تعرض به حقوق انسانی بوده 
است واین اقدام موجب آسیب جسمی و روحی به مسافران و کادر پرواز شده، ضمن 
محکومیت این قانون شکنی از وزارت خارجه و مجامع بین المللی می خواهد پیگیری 

های دیپلماتیک و حقوقی برای برخورد بازدارنده با این اقدام وحشیانه داشته باشند.
بازداشت ۲ تبعه سوئدی به جرم قاچاق مواد مخدر

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره دستگیری دو تبعه سوئدی گفت: 
اصل موضوع صحت دارد و دو نفر از اتباع کشور سوئد به جرم قاچاق مواد مخدر و در 

حالی که محموله های مواد مخدر داشتند توسط ضابطان قضایی دستگیر شدند. 
وی ادامه داد: پرونده در جریان رسیدگی است. این افراد در بازداشت به سر می برند 
و برابر ضوابط و مقررات قانونی که در مورد بازداشت اتباع خارجی است، از طریق وزارت 

خارجه بازداشت اتباع را به دولت و به سفارت آنها اعلام کردیم.
مانند ملاقات  زندانیان  امتیازات سایر  از  توانند  آنها می  کرد:  اضافه  اسماعیلی 
برخوردار شوند و هنوز دادگاه رأی صادر نکرده و منتظریم که دادگاه رأی خود را صادر 

کند. 

سخنگوی قوه قضاییه:

اخلالگران ارزی به ۱۲۰ سال زندان محکوم شدند

»راه این است که سایر قوا با دولت هماهنگ باشند«؛ دبیرکل حزب اسلامی ایران 
زمین با اشاره به این ضرورت عبور از تنگناهای پیش روی کشور می افزاید اصل 
تفکیک قوا به این معنا نیست که هر قوه کار خود را بدون توجه به مصالح سایر قوا 
انجام دهد. مجلس و قوه قضاییه باید در خدمت دولت باشند چون اجرای امور 

کشور در حوزه اختیار دولت است 
هفت سال از عمر دولت تدبیر و امید گذشت و حسن روحانی یک سال دیگر پست 
ریاست جمهوری را به فرد دیگری می سپارد؛ دولتی که برجام را به سختی حاصل 
کرده و سایه تحریم های ظالمانه را از سر کشور ایران برداشته بود با روی کارآمدن 
فردی کارشکن و بی اعتنا به پیمان های بین المللی در آمریکا، در حال سپری کردن 

سال های دشواری است که تقریبا یک سال از آن باقی است.
قوه مجریه در این یک سال چه اقداماتی را در راستای وظایف خود می تواند انجام 
دهد؟ سیدابوالقاسم رئوفیان دبیرکل حزب اسلامی ایران زمین در این باره به ایرنا 
می گوید: یک سال زمان کمی است ولو این که دولت روحانی هفت سال را پشت 
سر گذاشت. دولت در این مدت می توانست برخی اقدامات موثر را در ارتقای سطح 
زندگی مردم و تعمیق بینش جامعه در حوزه های مختلف انجام دهد  که نداد؛ یا 

نتوانست و عوامل پیرامونی مانع از انجام این اقدامات شد یا اینکه نخواست که البته 
من دومی را بعید می دانم.

رئوفیان می افزاید: کارهای بزرگ اقتصادی و اجتماعی و ...، اقتضائات خاص 
خود را دارد که این اقتضائات در یک سال امکان فراهم شدن ندارد. لذا این فرصت 
یک ساله پیش رو برای انجام کارهای بزرگ بسیارناچیز است. با این وجود باید گفت 
دولتمردان باید از لحظه لحظه این سال باقی مانده از عمر دولت استفاده کرده و 
با حسن تدبیر و پرهیز از سوء تدبیر که متاسفانه مواردی از آن را در دولت یازدهم 

مشاهده کردیم تا حدودی بتواند جبران مافات کند.
این فعال سیاسی به دولت توصیه می کند در مدت باقی مانده  »به طور جد از 
پرداختن به مسائل حاشیه ای پرهیز کند«؛ مسائلی که باعث انحراف دولت از 
پرداختن به امور اصلی می شود. این حاشیه ها همان بداخلاقی هایی است که از 

جانب تندروها چه اصلاح طلب و چه اصولگرا علیه دولت صورت می گیرد.
به باور رئوفیان »دولت باید در همین یک سال به میزانی که می تواند زخم های 
اقتصادی را که به استخوان جامعه ایران رسیده است ترمیم کند چرا که اگر فکری 
جدی برای آن نشود فاجعه به بار می آورد؛ از نظر اقتصادی ما در وضعیت هشدار 

هستیم.«
رئوفیان می گوید: در این راستا همکاری تنگاتنگ سایر قوا با دولت می تواند موثر 
باشد، هرچند من چشمم آب نمی خورد که عزم قوای دیگر، همکاری با دولت برای 
رفع مشکلات جامعه باشد؛ اگر چه این را تعمیم نمی دهم. اما نوع برخوردها مثلا در 
همین مدتی که از عمر مجلس یازدهم می گذرد نشان می دهد که عده ای شمشیر 
از غلاف درآورده و می خواهند با آن گردن دولت را بزنند. مثلا دیدیم که دعوت از 
آقای ظریف به مجلس به عنوان اولین مهمان دولت، آن قدر ناگوار بود که صدای 
رهبری هم  درآمد. اصلا به باور من برخی از ناکارآمدی دولت فعلی نشات گرفته از 

نحوه برخورد دیگر قوا با دولت بوده است.
رئوفیان اظهار می کند: با این وجود، لازمه اقدامات موثر دولت در یک سال باقی 
مانده، عزم جدی مجلس برای همراهی با دولت است. البته این بدان معنا نیست 
که مجلس دست از انجام وظیفه نظارتی خود بردارد، وزرا را به کمیسیون ها احضار 
و از آنها سوال نکند و بر کار وزارتخانه ها نظارت نکند؛ اما این اقدامات نباید بوی 

تخریب دولت را دهد.
رفع  برای  قوا  از سوی همه  قوی  ای  اراده  اگر  گوید:   فعال سیاسی می  این 
مشکلات مردم باشد، دولت می تواند در همین فرصت باقی مانده هم، اولویتی را 
که امسال مقام معظم رهبری در پیام نوروزی شان بر آن تاکید کردند یعنی همان 
»جهش تولید« را، تا حدی عملی کند. توجه داشته باشید که اگر تولید رونق پیدا 
کند خیلی از مسائل ما مانند بیکاری حل می  شود، ازدواج ها در مسیر اصلی خود 
قرار می گیرد، خانواده ها سامان می گیرد. اگر تولید رونق یابد تورم کنترل می شود 

و مزایای دیگر.
به گفته رئوفیان »راه این است که سایر قوا با دولت هماهنگ باشند. اصل تفکیک 
قوا به این معنا نیست که هر قوه کار خود را بدون توجه به مصالح سایر قوا انجام دهد. 
همان طور که رهبری فرمودند مجلس قوانین خوب و کارشناسی را وضع کند اما این 

قوانین نباید از توان اجرایی دولت خارج باشد.«
او معتقد است: مجلس و قوه قضاییه باید در خدمت دولت باشند چون اجرای 
امور کشور در حوزه اختیار دولت است. این در خدمت بودن  به معنای این نیست 
که چشم بر نقیصه های دولت ببندند بلکه یعنی تمام بنیه قضایی و تقنینی خود 
را در جهت کمک به دولت برای رفع مشکلات مردم قرار دهند. این درباره احزاب 
سیاسی هم صدق می کند. شعار اصلاح طلب اصولگرا، دیگه تمومه ماجرا، کاملا 

در جامعه به چشم می خورد.
دبیرکل حزب اسلامی ایران زمین در خاتمه می گوید: مخالفت با دولت درباب 
سازندگی یک امر سازنده است به قول شهیدمطهری نقد معبر تکامل است اگر راه 
نقد بسته شود راه رسیدن به کمال بسته می شود. احزاب و گروه های سیاسی باید 
دولت، قوه قضائیه، مجلس، شورای نگهبان، مجمع تشخیص مصلحت و سایر قوا 
را نقد کنند، چرا که فقط دولت نیست که نیازمند نقد است. در مجموع باید همه قوا 
در خدمت دولت باشند تا جامعه به دولت برسد. دولت دوم به معنای  رفاه، ثروت و 
آسایش مردم است که برازنده یک جامعه اسلامی است  و متاسفانه الان مردم آن 

را ندارند.

سیدابوالقاسم رئوفیان: 

مجلس و قوه قضاییه باید در خدمت دولت باشند

گفت:مجلس  قم  مفید  دانشگاه  سیاسی  علوم  استاد 
می تواند تا سال آینده مشکلات را به دولت نسبت دهد، اما 
این چاره کار نیست و بهتر است با نگاهی واقع بینانه به حل 

مشکلات اقتصادی بیندیشد. 
»سید علی میرموسوی«، با بیان اینکه بهبود شرایط  کشور 
بیان  دارد،  بستگی  قدرت  ساختار  در  مجلس  جایگاه  به 
داشت: نزدیک به 40 درصد مردم در دور گذشته انتخابات 
مشارکت داشتند و این رقم نشان می دهد که نمایندگان این 
بازتاب  دوره نمی توانند همه گرایشات موجود در جامعه را 

دهند.
 اختلاف نظر ریشه مشکلات کشور نیست

این تحلیلگر مسایل سیاسی یادآورشد: اختلاف نظر ریشه 
مشکلات کنونی کشور نیست تا با یکدست شدن مجلس 
بتوان انتظار بهبود اوضاع را داشت و افق روشنی برای آینده 
در نظر گرفت. در واقع حل دشواره های معیشتی و مشکلات 

مردم نیازمند دگرگونی در الگوی حکمرانی است.
پاسخگویی،  که  نشان می دهد  بشری  تجربه  وی گفت: 
توافق،  و  رضایت  مشارکت،  پذیری،  مسئولیت  شفافیت، 
تبعیت از قوانین و مقررات و حاکمیت قانون مشخصه های 
یک حکمرانی خوب است و تا زمانی که مدل حکمرانی تغییر 

نکند همچنان دشواره های معیشتی در جوامع  وجود دارد.
اجماع درباره توسعه رمز پیشرفت کشور است

میرموسوی اضافه کرد: فقر و بیکاری، شکاف طبقاتی و 
نابرابری  اجتماعی را نمی توان با شعار حل کرد و این نیاز به 
تغییر در شیوه حکمرانی دارد و حکمرانی خوب هم نیازمند 

شناسایی ایده توسعه و اصالت یافتن آن است.
استاد علوم سیاسی با بیان اینکه حکمرانی خوب زمانی 
زمانی تحقق پیدا می کند که ما در مورد ضرورت توسعه به یک 
توافق برسیم، اظهار داشت: در ساختار کنونی و در جناح های 

سیاسی هنوز در اصل توسعه به توافقی نرسیده ایم. وقتی از 
توسعه می گویم منظور از آن گسترش سطح توانایی دولت 
برای  امکانات  و  منابع  بهبود شیوه مدیریت  و  آن  ارتقای  و 
پاسخگویی به نیازهای جامعه است و توسعه گرایی در برابر 

توسعه طلبی قرار دارد.
وی افزود: توسعه طلبی می خواهد حوزه نفوذ نظامی را در 
منطقه گسترش دهد ولی توسعه گرایی به دنبال این است 
که توانایی دولت و مشارکت جامعه را در عرصه های گوناگون 

اقتصادی، سیاسی، اجتماعی و فرهنگی را گسترش دهد.
نمایندگان نگاه واقع بینانه داشته باشند

چالش های  با  یازدهم  مجلس  اینکه  بیان  با  میرموسوی 
متعددی روبه روست بیان داشت: وضعیت بحرانی اقتصاد 
و کسری بودجه دولت به دلیل تحریم شدید فروش نفت، 
و  اجتماعی  سرمایه  کاهش  اجتماعی،  عمیق  بحران های 
اعتماد عمومی، تنش در عرصه سیاست خارجی که با تلاش 
دشمنان برای به انزوا بردن کشورمان و تحریم های خصمانه 
آمریکا علیه ایران تشدید شده است و مشکلات منطقه ای 

چالش های پیش روی نظام و مجلس هستند.
مجلس  گفت:  قم  مفید  دانشگاه  سیاسی  علوم  استاد 
می تواند تا سال آینده مشکلات را به دولت نسبت دهد، اما 
این چاره کار نیست و بهتر است با نگاهی واقع بینانه به حل 
مشکلات اقتصادی بیندیشد. هر چند با توجه به بافت کنونی 
مجلس و نوع بینش و رفتار نمایندگان چندان نمی توان به 

آینده خوشبین بود.
این تحلیلگر مسایل سیاسی با اشاره به اینکه حاکمیت نگاه 
مثبتی به مجلس یازدهم دارد، گفت: روند تایید صلاحیت 
نامزدها در هنگام انتخابات نشان داد که نهادهای ذی ربط در 
پی تشکیل مجلسی همسو هستند. به همین دلیل نمایندگان 
کنونی از اعتماد زیادی نزد این نهادها برخوردارند. این نگاه 

فرصت خوبی برای نمایندگان است تا بتوانند در پرتو تعامل با 
دولت، حل مشکلات اقتصادی مردم را در دستور کار خود قرار 
دهند. وی افزود: مردم میخواهند نظام در خدمت آنان باشد 
و مشکلات معیشتی و اقتصادیشان را حل و شرایط زندگی 
انسانی تر را برای آنان  فراهم کند. این انتظار بجایی است و 
در شرایط کرونایی و افزایش مشکلات معیشتی انتظار مردم 
جدی تر شده و مجلس و دولت باید به این مساله توجه جدی 

کنند.
مجلس نباید به دنبال تسویه حساب جناحی باشد 

میرموسوی با اشاره به رشد سرسام آور قیمت ارز و افزایش 
قیمت کالاها اظهار داشت: در چنین شرایط اقتصادی اگر 
مجلس در مقابل دولت، به انتقادات غیرسازنده دست بزند و 

در پی منافع جناحی باشد مشکلات افزایش می یابد.
این  در  داد:  ادامه  قم  مفید  دانشگاه  علمی  عضوهئیت 
مجلس برخی نمایندگان به دلیل بی تجربگی از پختگی لازم 
برخوردار نیستند و به گونه ای رفتار می کنند که در گذشته 
بی سابقه بوده است. برای مثال رفتار نمایندگان در بررسی 
اعتبارنامه نماینده مردم گچساران یا نوع برخورد آنان با  وزیر 
خارجه، حامل این پیام بود که ما اهل تعامل نیستیم. این رویه 
شرایط را بدتر می کند. در حالی که اگر مجلس ایده تعامل 

داشته باشد نباید به دنبال تسویه حساب جناحی باشد.
دوفوریتی  طرح  کلیات  تصویب  به  سیاسی  فعال  این   
تخصیص قیر رایگان به شهرهای زیر 100 هزار نفر در مجلس 
اشاره کرد و گفت: توزیع قیر رایگان که رقمی بالغ بر 1۲ هزار 
میلیارد تومان است، راهکاری برای پاسخگویی نمایندگان در 
حوزه انتخابیه است که می تواند زمینه ساز فساد و رانت باشد. 
رئیس دیوان محاسبات نشان  انتخاب  این شیوه  بر  افزون 

می دهد که منافع جناحی بر منافع ملی اولویت دارد.
جریان محافظه کار در اندیشه و فتح ریاست جمهوری است 

میرموسوی با بیان اینکه طیف اصولگرای کنونی مجلس 
هستند،  تاثیرگذار  انتخابات 1400  در  قدرت  کسب  برای 
نیست.  آشکار  چندان  ایران  در  سیاست  عرصه  گفت: 
تصمیمات مهم و کلیدی در حلقه های خاص رقم می خورد 
شاید برخی از  کسانی که هدایت مجلس را بر عهده دارند 
ریاست  انتخابات  در  بتوانند  و  باشند  خاص  حلقه های  در 
سیاسی  علوم  استاد  باشند.   تاثیرگذار  داشته  جمهوری 
دانشگاه مفید قم در گفت و گو با ایرنا گفت: جریان محافظه 
کار در اندیشه و فتح ریاست جمهوری است و موفقیت این 
جریان به مشارکت پایین و نبود یک رقیب جدی بستگی 
دارد. به نظر می رسد ناامیدی جامعه از تاثیرگذاری ریاست 
جمهوری در بهبود اوضاع و پیش بینی سطح مشارکت پایین، 
فرصتی  برای مجلس به وجود می آورد تا در انتخابات 1400 
تاثیر گذار باشد. البته  این موضوع کلیت نمایندگان را در بر 

نمی گیرد بلکه برخی حلقه های خاص را شامل می شود.

استاد علوم سیاسی دانشگاه مفید قم:

مجلس تا یک سال می تواند مشکلات را 
به دولت نسبت دهد



خرید قسطی بازنشستگان کشوری با کارت حقوق 
مدیرکل امور فرهنگی و اجتماعی صندوق بازنشستگی کشوری از اجرای مرحله دوم طرح یاری 
با هدف ارائه اعتبار خرید کالا به بازنشستگان و وظیفه بگیران در مردادماه جاری خبر داد. محمود 
مرتضایی فرد گفت: مرحله دوم طرح یاری با اعتبار 1۲ میلیون ریال از ابتدای مردادماه به مدت 
یک ماه )تا پایان مردادماه جاری( اجرایی شده است.مرتضایی فرد با بیان اینکه در مرحله قبل 
علاوه بر بازنشستگان، وظیفه بگیران تک ورثه شامل طرح می شدند، ادامه داد: در این مرحله، 
با توجه به تقاضای متقاضیان طرح و دستور مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری، کلیه 
بازنشستگان و وظیفه بگیرانی که خالص دریافتی آنها حداقل 1۲ میلیون ریال )یک میلیون و 
دویست هزار تومان( باشد، امکان برخورداری از طرح یاری را دارند. مرتضایی فرد ادامه داد: برای 
استفاده از تسهیلات طرح یاری کافی است افراد به هنگام پرداخت وجه خرید با کارت حقوق 
بانک صادرات در فروشگاه های رفاه به جای گزینه بانکی، گزینه فروشگاهی را انتخاب و سپس به 

جای رمز کارت، چهار رقم آخر کد ملی بازنشسته یا وظیفه بگیر را به متصدی فروش اعلام کنند.

حماس دریافت رشوه ۱۵ میلیارد دلاری را رد کرد 
» اسماعیل هنیه « رئیس دفتر سیاسی جنبش مقاومت اسلامی فلسطین)حماس( فاش کرد که 
جنبش مزبور دریافت رشوه 1۵ میلیارد دلاری در ازای خلع سلاح و توقف مقاومت را نپذیرفت.به 
گزارش ایرنا، هنیه در گفت وگوی ویژه با پایگاه خبری » لوسیل « قطر افزود: حماس توسط طرف 
های واسطه پیشنهادی دال بر اجرای طرح های زیربنایی نوار غزه از جمله فرودگاه و بندر دریافت 
کرد مشروط به آنکه از مقاومت صرف نظر کند و تسلیحات خود از جمله موشک ها را تحویل دهد 
و دست از قدس بردارد و در شاخه نظامی پلیس فلسطین ادغام شود . همان گونه که سازمان 
آزادیبخش فلسطین » ساف« در راستای اجرای شرایط توافقنامه اسلو انجام داد.وی بر مخالفت 
خود با این پیشنهاد » مسموم « تاکید کرده و توضیح داد که حماس دو ماه پیش در چارچوب طرح 

» معامله قرن « چنین پیشنهادی را دریافت کرد.

آخرین وضعیت پرونده محمدعلی نجفی
 وکیل مدافع محمدعلی نجفی گفت: پرونده موکلم به هیات عمومی دیوان عالی کشور ارجاع 
شد تا توسط قضات دیوان عالی کشور مورد بررسی قرار گیرد. حمیدرضا گودرزی درگفت وگو با 
ایسنا درباره آخرین وضعیت پرونده موکلش محمدعلی نجفی، گفت:  شعبه 41 دیوان عالی کشور 
برای سومین بار، رای صادره مبنی بر محکومیت موکلم به قتل عمدی را نپذیرفت و استدلال دادگاه 
را نپذیرفته و قتل را همچنان شبه عمدی دانسته است. در نتیجه پرونده با تهیه گزارشی به هیات 
عمومی دیوان عالی کشور - بخش اصراری- ارسال خواهد شد تا این بار توسط قضات کیفری 

دیوان عالی مورد بررسی و اظهارنظر قرار گیرد.

نامه قالیباف به رهبر انقلاب
 رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی از نامه رئیس مجلس به مقام معظم 
رهبری برای عضویت روسای سه کمیسیون در ستاد ملی مبارزه با کرونا خبر داد. علیرضا منادی 
افزود: با توجه به اینکه از مجلس تنها رئیس مجلس عضو این ستاد است ما نمی توانیم نکات خود را 
بگوییم. به همین دلیل آقای قالیباف مکاتبه ای داشتند تا از مقام معظم رهبری برای عضویت روسای 
کمیسیون های آموزش و بهداشت و احتمالا رئیس کمیسیون اجتماعی اذن بگیرند که هنوز پاسخ آن 

به ما گفته نشده است. شاید با عضویت در این ستاد حرف هایمان بیشتر شنیده شود.

دستگیری سارق حرفه ای معروف به دکتر 
فرمانده انتظامی شهرستان قم از دستگیری یک سارق حرفه ای دوچرخه در قم خبر داد و گفت: 
متهم به 10 فقره سرقت از مجتمع های مسکونی اعتراف کرد.سرهنگ مراد حسین جعفریان 
اظهار داشت: در پی وقوع چندین فقره سرقت دوچرخه از مجتمع های مسکونی در قم موضوع 
در دستور کار مأموران انتظامی شهرستان قم قرار گرفت.وی گفت: تحقیقات ادامه داشت تا اینکه 
مأموران کلانتری ۲۲ پردیسان سارق حرفه ای دوچرخه معروف به دکتر را در این رابطه شناسایی و 

با هماهنگی مقام قضائی استان در مخفیگاهش دستگیر کردند.

شکایت باشگاه پرسپولیس از دو مجری تلویزیون
 باشگاه پرسپولیس اعلام کرد از دو مجری تلویزیون شکایت کرده است. مهدی خواجوند درباره 
شکایت از دو مجری تلویزیون اظهار کرد: باشگاه اقدام های حقوقی در ارتباط با دو تن از مجریان 
تلویزیون را انجام داده است و البته انتظار این بود و هست که مسوولین صدا و سیما با چنین 

مواردی به شکل مناسب برخورد کنند. 

 توسط شهرداری قم صورت می گیرد؛

 ایجاد ۱۰ مرکز عرضه دام و ۵ مرکز 
ذبح شرعی در عید قربان

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم با اشاره 

به ایجاد 10 مرکز عرضه دام و ۵ مرکز ذبح شرعی در عید قربان توسط 
شهرداری قم گفت: تمام اقدامات در راستای مصوبات ستاد ملی بحران 

و با رعایت پروتکل های بهداشتی صورت می گیرد.
به  نسبت  قم  شهرداری  داشت:  اظهار  میرهادی  محسن  سید 
الوان ،  با نصب پرچم های  آذین بندی و مناسب سازی محیط شهری 

نورپردازی و بنرهای متناسب با این ایام اقدام کرده است.
و  معابر  انهار، ضدعفونی  و لایروبی  تنظیف، شستشو،  افزود:   وی 
آماده سازی محیط های پیرامون مساجد، اطراف حرم مطهر حضرت 
معصومه )س( و مسجد مقدس جمکران و مکان های برگزاری نماز عید از 
دیگر اقدامات معاونت خدمات شهری شهرداری قم با همکاری مناطق 

شهرداری است.
مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به 
تصمیمات اخیر ستاد ملی مبارزه با کرونا اظهار داشت: برای جلوگیری 
از تجمع در کشتارگاه صنعتی شهرداری قم با توجه به شیوع و گستردگی 
بیماری کرونا، شهرداری قم نسبت به استقرار جایگاه عرضه و ذبح دام 

قربانی، در نقاط مختلف شهر اقدام کرده است.
وی از ایجاد 10 مرکز عرضه دام و ۵ مرکز ذبح بهداشتی و شرعی در 
بلوار دانش )کشتارگاه صنعتی قم(، میدان رسالت ابتدای بلوار بسیج، 
بلوار 1۵ خرداد ابتدای خیابان محتشم کاشانی، بلوار یادگار حضرت 
امام)ره( جنب دبستان ایزدی، بلوار امام علی)ع( ابتدای خیابان شهید 
روبروی  بلوار جمهوری اسلامی  انتهای کوچه 7،  بلوار غدیر  بادیان، 
مخابرات، جمکران ابتدای جاده امامزاده علیرضا)ع( جنب بوستان نیاز، 
بلوار حضرت معصومه)س( ابتدای بلوار شهید تهرانی مقدم و پردیسان 
بلوار سلمان جنب فروشگاه همشهری در راستای ارائه خدمات رسانی به 

شهروندان در روز عید سعید قربان خبر داد.
مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم با اشاره 
به اینکه انجام این امر با رعایت کامل موازین شرعی و بهداشتی انجام 
می پذیرد، اظهار داشت: در جایگاه های مذکور نمایندگان دامپزشکی، 
سازمان  و  تره بار  و  میوه  میادین  سازمان  شرعی،  ناظرین  بهداشت، 
کشتارگاه، اداره کل تخلفات شهری و اکیپ های ویژه خدمات شهری 

مناطق هشتگانه حضور مستمر دارند.
وی همچنین از آمادگی کامل کشتارگاه صنعتی شهرداری قم جهت 
خدمات رسانی به شهروندان در روز عید سعید قربان از ساعت 6 صبح 

الی 13 خبر داد.
مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم افزود:از 
شهروندان محترم تقاضا داریم به جهت رعایت پروتکل های بهداشتی 
از ازدحام و حضور بیش از یک نفر در مراکز عرضه و ذبح دام خودداری 
کنند. شهروندانی که برای تهیه دام و ذبح آن به مراکز مجاز مراجعه 

می کنند، حتماً از ماسک و دستکش استفاده کنند.

معاون خدمات شهری شهرداری قم  خبرداد

افتتاح ۱۰۰ بوستان شهری
 در ۴ سال گذشته

معاون خدمات شهری شهرداری قم بابیان اینکه  100 بوستان شهری 
در 4 سال گذشته در این شهر افتتاح شده است گفت: 4۲7 کیلومتر 
طول معابر فضای سبز در قم و درمجموع ۲۵ میلیون مترمربع مساحت 

فضای سبز شهر قم است.
سید امیر سامع با اشاره به آخرین وضعیت فضای سبز شهر قم، 
اظهار داشت: تلاش های زیادی در این سال ها انجام شده که سرانه 
متر  بالای ۲0  به  پایان 98  تا  متر در سال 94  از 1۵  را  فضای سبز 
برسانیم و هم اکنون سومین شهر ازنظر فضای سبز بعد از اصفهان و 

شیراز به شمار می رویم.
معاون خدمات شهری شهرداری قم با بیان اینکه در توسعه کمربند 
سبز و جنگلی اقدامات خوبی انجام و 100 بوستان شهری در طول 
4 سال گذشته ایجادشده است، ابراز کرد: یکی از رویکردهای مهم 
شهرداری نیز توسعه فضای سبز در کنار معابر با مشارکت و همراهی 

اهالی در نگهداری درختان است.
۲5میلیون مترمربع فضای سبز در شهر قم وجود دارد

و  قم  در  سبز  فضای  معابر  طول  کیلومتر   4۲7 داد:  ادامه  سامع 
درمجموع ۲۵ میلیون مترمربع مساحت فضای سبز شهر قم است، باید 
عنصر فضای سبز را به عنوان موجود زنده بپذیریم؛ چراکه شهروندان 
ازنظر روحی و روانی و شرایط اقلیمی به فضای سبز نیاز دارند و زیستن در 

کنار فضای سبز برکات زیادی دارد.
وی افزود: یکی از اقدامات مهم این بوده که بتوانیم فضای سبز حاشیه 
شهر قم و کمربند سبز شهر را توسعه دهیم، در چند سال اخیر با همراهی 
استانداری، راه و شهرسازی، امور آب و جهاد کشاورزی قرار شد عرصه 
آب را تأمین کنند و شهرداری با اختصاص بودجه این کمربند سبز را 

تکمیل کند.

مسئول امور سرمایه گذاری شهرداری قم  اعلام کرد :

بلوار پیامبر اعظم)ص( مهمترین
بستر سرمایه گذاری 

مسئول امور سرمایه گذاری شهرداری قم گفت: بلوار پیامبر اعظم)ص( 
به طول 7 کیلومتر است که 114 بلوک بر روی آن تعریف شده و بسته های 
سرمایه گذاری مختلف اقامتی و تجاری در این محدوده قابل پیگیری 

است.
محور  مهم ترین  را  اعظم)ص(  پیامبر  بلوار  معرفت  محمدرضا 
سرمایه گذاری در قم معرفی کرد و اظهار داشت: بلوار پیامبر اعظم)ص( 
به طول 7 کیلومتر است که 114 بلوک بر روی آن تعریف شده و بسته های 
سرمایه گذاری مختلف اقامتی و تجاری در این محدوده قابل پیگیری 

است.
عمده  اینکه  بیان  با  قم  شهرداری  سرمایه گذاری  امور  مسئول 
اعظم)ص( است، تصریح  پیامبر  بلوار  سرمایه گذاری شهرداری روی 
کرد: هرچند زمین های پراکنده ای در مناطق مختلف وجود دارد اما از 
نظر حجم، این بزرگ ترین پروژه از نظر اندازه و میزان سرمایه گذاری در 

احداث واحدهای اقامتی، تفریحی و اقامتی است.
معرفت عنوان کرد: هتل ۵ ستاره طوبی در سطح بین الملل در ابتدای 
بلوار پیامبر اعظم)ص( در دست اقدام است که در مرحله طبقات منهای 
6 به سر می برد و تاکنون ۲۵ متر گودبرداری شده و کارگاه فعالی وجود 

دارد و تا پایان امسال نیز سازه پروژه خود را نشان می دهد.
وی با تأکید بر اینکه این پروژه با سرعت در حال انجام است و برای آن 
400 اتاق و با 16 طبقه دارای مجموعه کنفرانس و تالارهای برگزاری 
مراسم طراحی شده است، افزود: این هتل تائیدیه ملی و بین المللی 
گرفته و تا 4 سال آینده به بهره برداری می رسد و یکی از هتل های بزرگ 

ایران به لحاظ زیربنای 90 هزار متری می شود.
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طرح:علیرضا پاکدل 

وضعیت خطرناک پمپ بنزین ها!

استاندار قم اهمیت تولید، اشتغال و رفع موانع واحدهای صنعتی را مورد توجه 
قرار داد و به همه مسئولان استان تاکید کرد که پشتیبان تولید باشند. 

بهرام سرمست روز سه شنبه در بازدید از شهرک صنعتی شکوهیه استان قم 

خاطرنشان کرد: بازدید میدانی از واحدهای صنعتی و تولیدی و رفع مشکلات و 
دغدغه های تولیدکنندگان از برنامه های کاری مهم استان است.

وی اظهار داشت: امروز از یک شرکت تولیدی سلامت محور در تولید قرص 
و  پلیمری  واحد  یک  همچنین  و  ساختمانی  تجهیزات  تولید  واحد  جوشان، 

شیمیایی دانش بنیان بازدید به عمل آمد.
استاندار قم تصریح کرد: واحد پلیمری و شیمیایی که امروز از آن بازدید شد 
آن  معدنی  ظرفیت های  و  نمک  دریاچه  از  قم  برخورداری  دلیل  به  می تواند 
فعالیت های خود را در جنب این دریاچه نیز توسعه دهد. وی تصریح کرد: ابتکار 
عمل و حرکت به جلو و طرح های توسعه ای از مزیت ها و قابلیت هایی بود که این سه 
واحد تولیدی از آن ها برخوردار هستند. وی گفت: این واحدها متقاضی اختصاص 
زمین صنعتی برای توسعه فعالیت های تولیدی هستند که برای این منظور اقدام 
های لازم انجام خواهد شد. سرمست یادآور شد: بانک های عامل باید نیاز به 
نقدینگی واحدهای صنعتی و تولیدی استان را به موقع تامین کنند.  استاندار قم 
گفت: در این وضعیت اقتصادی، با خلاقیت و استفاده صحیح از فرصت ها می 

توان از مشکلات عبور کرد.

استاندارقم تاکید کرد: 

بانک ها به موقع نقدیندگی واحدهای تولیدی را تامین کنند

جناب آقای سعید اویسی
مدیر محترم روابط عمومی شورای اسلامی شهرقم 

درگذشت مادر بزرگ گرامیتان حاجیه خانم اویسی مادرشهیدان سردارجعفرحیدریان و 
ابوالفضل حیدریان را به شما و خانواده محترمتان تسلیت عرض نموده و برای آن مرحومه 

غفران و رضوان الهی وبرای بازماندگان صبر و اجر  را مسئلت دارم.

روح اله کرمانی

جانشین فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

پلیس ۱۱۰ قم، ناجی کوهنورد مبتدی
جانشین فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به نجات یک شهروند قمی، گفت: نامبرده برای 
کوهنوردی به کوه دوبرادران در حوالی جمکران رفته بود که به دلیل تاریکی هوا قادر به بازگشت از قله 

کوه نبود. 
 سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهارداشت: یکی از همشهریان قمی که برای کوهنوردی عازم کوه 
دوبرادران شده بود پس از فتح قله و به دلیل تاریکی هوا قادر به بازگشت نبود که با اعلام به پلیس 110 

قم موضوع در دستور کار مأموران پلیس قرار گرفت.
وی گفت: این شهروند ابتدا با یکی از مراکز امدادی استان تماس گرفته اما با مشاوره تلفنی از آن می 

خواهند با 110 تماس گرفته و به سمت پایین کوه حرکت کند.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم افزود: نامبرده در تاریکی هوا به اشتباه از جلو کوه پایین آمده 
و به دره عمیقي برخورد می کند به گونه ای که نه مي توانسته بالا برود و نه پایین، بنابراین از پلیس 

امدادخواهی می کند.
سرهنگ اسماعیلی گفت: در ادامه اپراتور 110 با مهرباني وی را راهنمایی و با آتش نشاني برای پایین 
آوردن وی هماهنگی های لازم را انجام و پس از چند ساعت تلاش از کوه پایین آورده شده و منجر به 

رضایتمندی وی و خانواده اش از عملکرد پلیس و آتش نشانی می شود.
اخطار پلمب به ۲۱ مسافرخانه و هتل آپارتمان متخلف 

جانشین فرماندهی انتظامی استان قم دربخش دیگری از سخنان خود  از اخطار پلمب به ۲1 
مسافرخانه و هتل آپارتمان متخلف در قم خبر داد و گفت: متصدیان این واحدهای صنفی بر خلاف 

مصوبه ستاد ملی مبارزه با کرونا عمل کردند.
سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهار داشت: در ماه گذشته ماموران اداره نظارت بر اماکن عمومی در 
راستای ارتقاء امنیت اجتماعی و سلامت عمومی مردم برای جلوگیری از شیوع ویروس کرونا به بازدید و 

نظارت از واحدهای صنفی در شهر قم پرداختند.
وی افزود: در این طرح مأموران اداره نظارت بر اماکن عمومی پس از ارزیابی های لازم، از ۵9 باب 
مسافرخانه مجاز در این طرح بازدید و ۲1 مسافرخانه متخلف به علت نقض اقدامات پیشگیرانه ویروس 
کرونا و نادیده گرفتن ابلاغیه های صنفی اخطار پلمب گرفته و به متصدیان 19 واحد تذکر لسانی داده 

شد.

دبیر شورای پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم  :

کارت سوخت وسایط نقلیه توقیفی مسدود می شود
دبیر شورای پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم  گفت: کارت سوخت خودورها و موتورسیکلت 

های توقیفی در پارکینگ ها تا یک ماه آینده مسدود خواهد شد.
کاویانی ازنگهداری بیش از 13 هزار دستگاه موتورسیکلت وخودرو در پارکینگ های استان خبرداد 
و گفت: کارت سوخت خودورها و موتورسیکلت های توقیفی در پارکینگ ها تا یک ماه آینده مسدود 
خواهند شد.  وی تعیین تکلیف کارت سوخت این وسائط نقلیه را ضروری دانست و از صاحبان 

خودورها و موتورسیکلت های توقیفی خواست نسبت به تعین تکلیف وسایط نقلیه خود اقدام کنند.
دبیر شورای پیشگیری از وقوع جرم دادگستری تسریع در گازرسانی به مرغداری ها وگلخانه های 
اطراف قاهان را از مصوبات دیگر این نشست بیان کرد. کاویانی جلوگیری از قاچاق سوخت را از مزایای 
جایگزینی گاز طبیعی به جای سوخت مایع خواند و گفت: ۵00 واحدصنعتی، تولیدی و کشاورزی در 

برنامه هدف قراردارد که در حال پیگیری واجراست. 
دبیر شورا ی پیشگیری از وقوع جرم دادگستری از پلاک گذاری 600 دستگاه ماشین الات کشاورزی 
استان خبرداد و افزود:  پلاک گذاری یک هزار تراکتور وکمباین تا پایان شهریور از دیگر مصوبات این 
نشست بود. نماینده شرکت فرآورده های نفتی استان هم در این نشست از کاهش ۲1 درصدی مصرف 
بنزین مردم استان قم در چهار ماهه نخست سال خبرداد. سعیدی شیوع کرونا وسهمیه بندی سوخت 

را دوعامل این کاهش مصرف بنزین شهروندان قمی عنوان کرد.

 مدیر خزانه داری و نذورات آستان مقدس کریمه اهل بیت)س( با بیان اینکه 
ذبح قربانی عید قربان با رعایت پروتکل های بهداشتی در کشتارگاه شهر مقدس 
قم دنبال خواهد شد، گفت: سال گذشته در عید قربان 600 رأس گوسفند با 
مشارکت عموم مردم قربانی و گوشت آن میان نیازمندان توزیع شد که امیدواریم 
امسال این مشارکت بیشتر شود. امیر حاجی زاده امینی طی گفت وگویی با اشاره 
به اینکه طرح نذر قربانی امسال نیز همانند سال گذشته با نیت توزیع گوشت 
قربانی میان نیازمندان دنبال می شود، اظهار کرد: سال گذشته در عید قربان 
بیش از 600 رأس گوسفند با مشارکت عموم مردم تهیه و در میان نیازمندان 
توزیع شد. وی اضافه کرد: آستان مقدس علاوه بر اینکه طی ایام مختلف سال 
با نیت هایی از جمله عقیقه و کمک به نیازمندان نذورات مردم را جمع آوری و 

اقدام به قربانی می کند، در نیمه شعبان، عید قربان و عید غدیر نیز طرح نذر 
قربانی را با مشارکت عموم مردم دنبال می کند. وی گفت: امسال ذبح قربانی 
در روز عید قربان و ایام تشریق با رعایت پروتکل های بهداشتی در کشتارگاه 
شهر مقدس قم با نظارت کارشناسان دامپزشکی انجام می شود و آماده سازی 
و بسته بندی گوشت ها نیز توسط یک شرکت دارای مجوز دنبال خواهد شد. 
حاجی زاده امینی تصریح کرد: علاقه مندان جهت مشارکت در قربانی عید قربان 
حرم مطهر حضرت معصومه سلام الله علیها می توانند وجوه خود را به شماره 
کارت6037691199۵03087 در بانک صادرات به نام آستان مقدس واریز و یا 
با مراجعه به وب سایت نذورات حرم مطهر به نشانی https://nazr.amfm.ir/ و 
یا با شماره گیری #۲۵1741 از طریق تلفن همراه وجوه خود را پرداخت کنند.

مدیر خزانه داری و نذورات آستان مقدس کریمه اهل بیت)س( خبرداد:
ذبح قربانی و توزیع گوشت میان نیازمندان  درعید قربان

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم از تبدیل وضعیت 
کرونا در قم به مرحله هشدار خبر داد و گفت: رنگ 

قم از زرد به نارنجی تبدیل شد.
محمدرضا قدیر در گفت وگو با خبرنگاران از تبدیل 
وضعیت کرونا در قم به مرحله هشدار خبر داد و 
اظهار داشت: متأسفانه استان قم به مرحله هشدار 

رسیده و به رنگ نارنجی درآمد.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به افزایش 
تعداد بیماران سرپایی و بستری گفت: به دنبال این 
افزایش، قم وارد مرحله هشدار شده و زنگ خطر به 

صدا درآمده است.
وی خاطرنشان کرد: از مردم عزیز قم تقاضا داریم 
با زدن ماسک، رعایت فاصله گذاری اجتماعی، عدم 
حضور در تجمعات و مراسم عروسی و عزا در مبارزه 

با کووید 19 به کادر سلامت یاری رسانند.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم خاطرنشان کرد: 

متأسفانه وضعیت بیماران کرونایی در استان قم 
روزانه در حال افزایش است و با شتاب به منطقه 
نزدیک  محدودیت ها  اعمال  و  قرمز  وضعیت  با 

می شویم.
وی تصریح کرد :تعداد بیماران بدحال ما دو برابر 
شده و البته سیاست ما بر این است که بیمارستان 
های کرونایی را از غیرکرونایی جدا کنیم و سلامت 

همه مردم برای ما مهم است
 قدیر در خصوص آخرین وضعیت از مبتلایان به 
کووید19 در قم در ۲4 ساعت گذشته و منتهی به 
هفتم مرداد ماه 75 نفر در اورژانس مراکز درمانی 
قم با تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا پذیرش 

شدند.
وی با بیان اینکه 30 مورد بستری جدید در بخش 
ها و تحت نظر اورژانس بیمارستان ها انجام شده 
است، یادآور شد: همچنین در این مدت  36نفر از 

کل بیمارانی که طی روزهای گذشته بستری بودند 
مرخص شدند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در حال 
حاضر حدود 288 نفر بستری مشکوک به کرونا در 
بیمارستان ها بوده که حال 55 نفر آنها وخیم است.
وی ادامه داد: همچنین  در این مدت یک نفر از 
بیماران که تست کرونای وی مثبت بود هم، فوت 

کرد.
 40 گذشته  شب  دوشنبه  کرد   اضافه  وی   
موتورسوار در یک خانه تجمع و مراسم برگزار می 
کنند، اینگونه رفتارها و تجمع ها واقعا چه معنی 

دارد؟ 
قدیر در پایان گفت :متاسفانه آن همدلی اولیه 
در سطح استان کمتر دیده می شود، بارها تاکید بر 
تعطیلی برخی اماکن کرده ایم اما عملی نشده و باز 

هم شاهد تجمعات هستیم.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم اعلام کرد:

 قم در وضعیت هشدار کرونایی
با تعطیلی برخی مراسم پرخطر در قم مخالفت می شود 

از  سوخت  "جایگاه های  کرده  اعلام  بهداشت  وزارت 
پرخطرترین مکان هایی هستند که می تواند ویروس کرونا 

را به هشت هزار نفر انتقال دهد

)) آگهی مزایده عمومی (( ) نوبت دوم (

شهرداری جعفریه 

روابط عمومی شهرداری جعفریه 

در نظر دارد  خودرو سورای 40۵ تی یو فایو مدل 1393 به رنگ نقره ای را از طریق مزایده عمومی طبق مصوبه شماره ۵/111 /ش مورخ 
1399/03/۲۵ شورای اسلامی شهر جعفریه  ) به صورت حراج حضوری ( به فروش برساند.

متقاضیان می توانند جهت بازدید خودرو فوق تا پایان وقت اداری روز پنج شنبه  1399/0۵/16  به شهرداری جعفریه مراجعه نموده و در این 
مدت میبایست سپرده شرکت در مزایده را واریز کرده و با در دست داشتن فیش سپرده بنام شخص متقاضی همراه با درج کد ملی در فیش 

بانکی در تاریخ ۱399/05/۱9 )روز حراج( ساعت ۱0 صبح در شهرداری جهت اجرای مزایده حضور داشته باشند. 
شرایط شرکت در مزایده :

1 -   ارائه سپرده در مزایده معادل ۵ درصد قیمت کارشناسی ) مبلغ 30،000،000 ریال معادل سه میلیون تومان ( به صورت نقدی در وجه 
شهرداری جعفریه ) به همراه داشتن فیش واریزی با قید کد ملی شخص شرکت کننده در مزایده در فیش الزامی می باشد (.

۲ -  در صورتی که نفرات اول تا سوم شرکت کننده از انجام معامله خودداری نمایند سپرده شرکت در مزایده آنان به ترتیب به نفع شهرداری 
ضبط خواهد شد .

3 - قیمت پایه برمبنای نظریه  کارشناس رسمی دادگستری به مبلغ ششصد میلیون ریال  بدون احتساب مالیات بر ارزش افزوده می باشد. 
4 - شهرداری در رد یا قبول هر یك از پشنهادات مختار می باشد. 

۵ - رعایت قانون منع مداخله کارکنان دولت جهت شرکت کنندگان الزامی می باشد.
6 - سایر اطلاعات  و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مزایده مندرج می باشد .

7 – شرایط فروش به صورت نقد می باشد .


